
واکنش آمریکا به توقیف 
محموله نفتی بیش از ۵۰ 

میلیون دلاری خود در ایران
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اکران ۱۴۰۳ شروع نشده رکورد زد؛
 ۱۸ هزار نفر در صف تماشای تمساح

دهقان: میدان گازی »آرش« 
مشترک است

هیچ پروژه ورزشی جدیدی 
کلید نمی خورد

همه تولیدکنندگان ورق گرم ملزم 
به عرضه در بورس کالا شوند

۲۰۰ هزار میلیارد ریال برای تامین 
قیر رایگان تخصیص یافت

تولید یک  میلیون و ۵۱۵ هزار اصله 
نهال در استان همدان

وزیر ورزش و جوانان:
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« صفحه3

در سازمان انتقال خون
 چه میگذرد 

« صفحه 8

یادداشت

معصومـه طاهـری / جامعه شـناس: اواسـط اسـفند 
مـاه خبـر عجیبی در خبرگزاری ها منتشـر شـد کـه تعجب و 
تاسـف را بـا هم بر انگیخت. سـازمان انتقال خـون در این خبر 
اعـام کـرد کـه بخاطر کم بـود ذخیره هـای خونـی طرحی را 
اجـرا خواهـد کـرد کـه حیـرت انگیز اسـت ایـن طرح بـر این 
مبناسـت کـه گردشـگرانی که خـون خـود را به این سـازمان 
اهـدا می کننـد از یـک شـب هتـل رایـگان برخـوردار خواهند 
شـد. موضوعـی که با هیچ عقل سـلیمی همخوان نیسـت. بله 
گاهـی نیـاز به خـون در افراد بیمـار و مجروح آنچنـان حیاتی 
اسـت کـه ایـن هزینه هـا ارزش بحث نـدارد ولی در شـرایطی 
برابـر نـه در شـرایطی کـه هم می تـوان جایگزین هـای بهتری 
ایجـاد کـرد و هم نیـازی به چنین بذل و بخشـش های عجیب 
از بیـت المـال نیسـت. همـه از قیمـت یـک شـب اسـکان در 
هتلهـا مطلعیـم آن هـم در شـب عیـد کـه دیگر محلـی برای 
اسـکان پیـدا نمی شـود. البتـه در متـن ایـن خبـر آمده اسـت 
کـه چـون تبلیغات زیادی کردیم و پاسـخ نشـنیدیم این طرح 
را بـرای چنـد روز بـا هتلـداران اصفهانـی بسـتیم که نشـان از 

مهمان نـوازی اصفهانی هـا هـم دارد. ....

ضرر ایران از صادرات فولاد،
 ماهانه 1000 میلیارد تومان
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فرمانده منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش:

« صفحه2

منتخبـان 
مراقب باشند 
کـــام ملــت
 تلـخ نشود

سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در واکنش به توقیف 
محموله نفتی کشورش به ارزش بیش از ۵۰ میلیون 
دلار از سوی دادگاه حقوقی روابط بین الملل تهران 
به نفع بیماران پروانه ای در ایران، خواستار آزادی 
فوری آن شد.  متیو )مت( میلر سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا روز چهارشنبه به وقت محلی در جمع 
خبرنگاران در واشنگتن در پاسخ به سوالاتی درباره 
توقیف محموله نفتی آمریکا از سوی ایران به ارزش 
بیش از ۵۰ میلیون دلار مدعی شد: »تحریم های ما 
همیشه برای تدارک اقلام بشردوستانه مانند مواد 
غذایی، دارو، لوازم و تجهیزات پزشکی و کشاورزی 

استثنا قائل بوده است.«
سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا ادعا کرد: »ما 
هیچ وقت جلوی رسیدن دارو به مردم ایران را نگرفته 
ایم.« این مقام ارشد وزارت خارجه آمریکا همچنین 
مدعی شد که این سیاست همه دولت های مختلف 
آمریکا در اعمال تحریم های ضد ایرانی بوده است 
و خواستار آزادی فوری نفتکش »ادونتج سوئیت« از 
سوی ایران شد. سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 
در پاسخ به سوالی درباره دلیل توقیف کشتی های 
حامل کالاهای ایرانی از سوی آمریکا مدعی شد: 
»هیچ گاه اقلامی که از تحریم معاف بوده، توقیف 
نشده است و آنچه ضبط شده طبق قانون ایالات 

متحده آمریکا انجام شده است«.
چندین  اخیر  سالهای  در  »ایران  کرد:  ادعا  میلر 
کشتی در حال تردد در آب های خاورمیانه را بطور 
غیرقانونی توقیف کرده است.تداوم آزار و اذیت ایران 
آزادی های  و  حقوق  در  مداخله  و  کشتی ها  برای 
تهدیدی  منطقه،  حیاتی  آبراه های  در  دریانوردی 
برای امنیت دریایی، ثبات منطقه ای و اقتصاد جهانی 
است.« دادگاه حقوقی روابط بین الملل )شعبه ۵۵( 
تهران ۱۶ اسفند ماه ۱۴۰۲ دستور توقیف محموله 

و  کرد  صادر  را  فارس  خلیج  در  آمریکایی  نفتی 
محموله این کشتی توقیف شد.

مرکز رسانه ای قوه قضاییه جمهوری اسلامی ایران 
و  تحریم های کشورهای غربی  پی  در  اعلام کرد: 
به طور ویژه آمریکا که منجر به جلوگیری فروش 
داروهای مورد نیاز برای بیماران پروانه ای توسط یک 
شرکت سوئدی شده و صدمات شدید جسمانی و 
روحی را بر آن ها وارد ساخته است، بیماران پروانه ای 
دادگاه حقوقی  آمریکا در  علیه  را  )EB( شکایتی 

روابط بین الملل )شعبه ۵۵( تهران انجام دادند.
با پیگیری های  ایران،  پایه گزارش قوه قضاییه  بر 
حقوقی انجام گرفته توسط وکیل پرونده یاد شده، 
در نهایت دادگاه حقوقی روابط بین الملل )شعبه ۵۵( 
تهران دستور توقیف محموله نفتی آمریکایی کشتی 
فارس  خلیج  در   ADVANTAGE SWEET
را صادر کرده و محموله این کشتی توقیف شد و 
متعاقبا دستورات لازم در جهت تخلیه محموله نفتی 
صادر خواهد شد. ارزش این محموله نفتی بیش از 

۵۰ میلیون دلار برآورد شده است.
ارتش جمهوری اسلامی ایران ۲۱ دی ماه ۱۴۰۲ 
نیروی  توسط  آمریکایی  نفتکش  یک  کرد:  اعلام 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران با حکم قضایی 

ارتش  دریایی  نیروی  عمومی  روابط  شد.  توقیف 
جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد: نفتکش متخلف 
سوئز راجان در سال جاری محموله نفت متعلق به 
جمهوری اسلامی ایران را با هدایت آمریکا سرقت و 
به بنادر آن کشور منتقل کرده و در اختیار امریکا 
قرار داده بود . بر اساس این گزارش، این نفتکش 
با تغییر نام به نیکولاس ST در حال حمل نفت در 
دریای عمان بود که با حکم قضایی و تایید سازمان 
راهبردی  نیروی دریای  بنادر و کشتیرانی توسط 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، به تلافی سرقت نفت 

ایران توسط آمریکا توقیف شد.
شبکه خبری فاکس نیوز آمریکا همان زمان گزارش 
داد: کشتی توقیف شده که قبلاً به نام سوئز راجان 
شناخته می شد، زمانی در مرکز اختلافات دیگری 
بین آمریکا و ایران قرار داشت که در نهایت منجر 
خام  نفت  بشکه  میلیون  یک  از  بیش  توقیف  به 
ایران توسط آمریکا شد. بنا بر گزارش ها، نیروهای 
مسلح ایرانی ۲۱ دی ماه سوار این کشتی شده و 
آن را توقیف کردند. نفتکش »ادونتج سوئیت« با 
پرچم جزایر مارشال، حامل نفت خام شرکت نفتی 
»شِوران« آمریکا هفتم اردیبهشت ماه ۱۴۰۲ توسط 
به  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  دریایی  نیروی 

دلیل برخورد با لنج ایرانی توقیف شد.
توقیف این نفتکش در واکنش به ضبط نفتکش 
»سوئز راجان« توسط آمریکا بود. »راجان« حامل 
نفت ایران بود که در بهار امسال به این بهانه نقض 

تحریم های نفتی آمریکا، توقیف شده بود.
وزارت دادگستری آمریکا نیز تیرماه امسال )۱۴۰۲( 
پس از ماهها توقیف این نفتکش ایرانی در یکی از 
بنادر تگزاس، دستور تخلیه و فروش نفت آن را به 
نفع خانواده های کسانی داد که مدعی قربانی بودن 

از سوی جمهوری اسلامی ایران شده بودند.

سخنگوی دفتر ریاست جمهوری روسیه )کرملین( 
گفت: جهان امروز عملاً هر تحریمی را بی ارزش 
می کند؛ ایران نمونه بارز کشوری است که زیر فشار 

تحریم ها در حال توسعه است.
به گزارش ریانووستی، دیمیتری پسکوف شامگاه 
چهارشنبه در یک رویداد جشنواره جهانی جوانان 
در  کشور  از ۱۸۵  با حضور شرکت کنندگانی  که 
افزود:   است،  برگزاری  حال  در  روسیه  سیریوس 
برای چندین دهه  ایران  بینیم که چگونه  ما می 
تحت فشار تحریم ها در حال توسعه است، صنعت 
را توسعه می دهد، حوزه اجتماعی را توسعه می 

دهد، کشورش را توسعه می دهد.دستیار مطبوعاتی 
پوتین رئیس جمهوری روسیه در ادامه گفت: اخیراً 
چندین بار به تهران رفته ام؛ ایران در حال توسعه 
است، در شرایطی که آنها چندین دهه است که 
تحت تحریم زندگی می کنند.این سخنان پسکوف 
در حالی بیان شد که روسیه پس از آغاز عملیات 
غرب  بی سابقه  تحریم های  با  اوکراین  در  نظامی 
اسفندماه  پانزدهم  شرایط،  این  در  است.  روبرو 
شکنی  رکورد  از  روسیه  رئیس جمهوری   ،۱۴۰۲
سخن  کشور  این  کشاورزی  محصولات  صادرات 
روسیه  رئیس جمهوری  ایرنا،  گزارش  به  گفت. 

انتقاد از  با  ۲۱ فوریه ۲۰۲۲ )دوم اسفند ۱۴۰۰( 
مسکو،  امنیتی  نگرانی های  به  غرب  بی توجهی 
استقلال جمهوری های خلق دونتسک و لوهانسک 
را در منطقه دونباس به رسمیت شناخت.ولادیمیر 
پوتین سه روز پس از آن، پنجشنبه ۲۴ فوریه )۵ 
اسفند ۱۴۰۰( عملیاتی نظامی را که آن را »عملیات 
ویژه« خواند، علیه اوکراین آغاز کرد و به این ترتیب 
روابط پرتنش مسکو - کی یف به رویارویی نظامی 
تبدیل شد. این عملیات نظامی تاکنون ادامه دارد 
و کشورهای غربی ضمن اعمال تحریم ها بر روسیه، 

سلاح و مهمات در اختیار اوکراین قرار می دهند.

واکنش آمریکا به توقیف محموله نفتی بیش از ۵۰ میلیون دلاری خود در ایران

سخنگوی کرملین: ایران نمونه بارز توسعه در شرایط تحریم است
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اخبـار کوتـاهاخبـار بیـن المـلل

افراد مسلح در نیجریه ۲۸۵ دانش آموز ابتدایی
 را ربودند

 

افراد مسلح در نیجریه روز پنجشنبه در حمله به یک مدرسه ابتدایی در 
شمال غرب این کشور دستکم ۲۸۵ دانش آموز را ربودند.

به نقل از آسوشیتدپرس، مقام های امنیتی نیجریه این آمار را به نقل از 
مدیر مدرسه ای که این آدم ربایی رخ داده است، منتشر کردند.

والدین و ساکنان منطقه فقدان امنیت در محل سکونت خود را زمینه ساز 
این آدم ربایی خواندند. هنوز هیچ گروهی مسئولیت این حمله را بر عهده 
نگرفته است. این بزرگترین آدم ربایی پس از رخدادی است که گروه های 

افراطی در سال ۲۰۱۴ بیش از ۲۰۰ دختر دانش آموز را ربودند.
پیشتر »سالاسی موسی« رئیس شورای »چیکون« در ایالت »کادونا« در 
شمال غرب نیجریه گفته بود که مقام های این کشور همچنان در حال 
بررسی آمار دقیق ربوده شدگان هستند اما به نظر می رسد که »بیش از 
۱۰۰ نفر ربوده شده اند.« یک مقام محلی گفت که مهاجمان در حدود 
ساعت هشت صبح به یک مدرسه دولتی در شهر »کوریگا« در منطقه 

چیکون حمله کرده و شماری از دانش اموزان را گروگان گرفتند.

رییس جمهور:
هر  سیاست دولت تقویت بخش خصوصی است تشکیل  خامنه ای  آیت الله  حضرت 

مجلس جدید را حامل امیدهای جدید 
کشور  برای  ارزش  با  سرمایه  یک  و 
منتخبان  کردند:  تاکید  و  برشمردند 
مجلس جدید مراقبت کنند و نگذارند 
شیرینی تشکیل مجلس در کام مردم و 
فضای سیاسیِ با طراوتِ کشور تلخ شود.

معظم  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
دیدار  در  امروز  صبح  اسامی  انقاب 
رئیس و اعضای  مجلس خبرگان رهبری 
با تشریح منطق و دلایل دینی و عقلی و 
انسانی ایستادگی نظام جمهوری اسامی 
بیان  ضمن  استکبار  جبهه  مقابل  در 
توصیه های مهمی به منتخبان مجلس 
جدید خبرگان و مجلس جدید شورای 
تشکیل مجلس  کردند:  تأکید  اسامی 
جدید شورای اسامی حادثه ای شیرین،  
امیدآفرین و با ارزشی  است که منتخبان 

باید قدر آن را بدانند.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار 
مجلس  پنجم  دوره  دیدار  آخرین  که 
به  اشاره  با  بود،  ایشان  با  خبرگان 
برگزاری راهپیمایی پرشور ۲۲ بهمن و 
انتخابات ۱۱ اسفند، بهمن و اسفند ماه 
امسال را بیش از سال های دیگر محلّ 
اسامی  مردمسالاری  نشانه های  بروز 
ایستادگی  خواندند و در تبیین منطق 
و مقابله جمهوری اسامی با زورگویان، 
جمهوری  تشکیل  از  قبل  تا  گفتند: 
دنیا  در  موجود  جبهه  تنها  اسامی، 
جبهه دموکراسی های وابسته به مشی 
لیبرال دموکراسی غربی بود اما با پیروزی 
انقاب اسامی، جبهه جدیدی بر مبنای 
که  شد  تشکیل  اسامی  مردم سالاری 
طبیعتاً در مقابل جبهه دموکراسی غربی 

قرار می گرفت.
ایشان سر برآوردن الگوی مردم سالاری 
خطر  به  موجب  را  ایران  در  اسامی 
افتادن منافع جبهه دموکراسی غربی و 
آغاز معارضه ها و مخالفت های مستمر آن 
جبهه با نظام اسامی خواندند و گفتند: 
علت احساس خطر و معارضه آنها این 
بود که در ذات نظام دموکراسی غربی، 
استکبار و تجاوز و تعدّی به حقوق ملت ها 
و  بی حد  خون ریزی  و  جنگ آفرینی  و 
حصر برای کسب قدرت وجود دارد که 
شاهد آن استعمار بسیاری از کشورهای 
آسیا، آفریقا و آمریکای لاتین در قرن ۱۹ 

یعنی در دوره اوج شعارها و ادعاهای آنها 
حقوق  و  آزادی  دموکراسی،  زمینه  در 
بشر است. رهبر انقاب، مهمترین مسئله 
اسامی  مردم سالاری  جبهه  رویکرد  و 
مقابله  آن  اسامی  ماهیت  دلیل  به  را 
با این گونه ظلم ها و تعدّی ها خواندند و 
این سؤال که چرا جمهوری  در مقابل 
اسامی با جبهه استکبار مقابله می کند، 
گفتند: ما با کشورها، دولت ها و ملت ها به 
خودیِ خود هیچ معارضه ای نداریم بلکه 
مخالفت ما با ظلم و تجاوز است که در 
باطن جبهه دموکراسی غربی وجود دارد.

حوادث  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
تأسف بار غزه را نمونه ای آشکار از ظلم 
صاحبان  به  استکبار  جبهه  تجاوز  و 
و  بی رحمانه  کشتار  و  سرزمین  یک 
نابود کردن  سنگ دلانه زن و کودک و 
سرزمین  آن  مردم  منابع  و  دارایی ها 
برشمردند و گفتند: مخالفت جمهوری 
اسامی در واقع مخالفت با چنین ظلم ها 
و جنایاتی است که با وجود آنکه نزد هر 
بشری  وجدان  و  شرع  و  عرف  و  عقل 
و  آمریکا  حمایت  مورد  است،  محکوم 
انگلیس و برخی کشورهای اروپایی است.

مسئله  این  کردند:  تأکید  ایشان 
جبهه  که   باشد  معلوم  و  روشن  باید 
استکبار، ظلم و تجاوز و کشتار را  زیر 
نام دموکراسی، حقوق بشر و لیبرالیسم 

پنهان کرده  است.
رهبر انقاب با تأکید بر اینکه جمهوری 
اسامی باید همواره پرچمدار و پیشگام 
باشد،  استکبار  با  مقابله  در  پیشقدم  و 
گفتند: پرچم مبارزه با استکبار را باید هر 
روز گسترده تر و برافراشته تر کنیم و در 
هیچ دوره ای اجازه ندهیم این پرچم از 

جمهوری اسامی گرفته شود.
همچنین  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
در  اسامی  جمهوری  منطق  تبیین 

مستکبران  با  مقابله  و  ایستادگی 
وظیفه ای  را  جدید  نسل های  برای 
کردند:  نشان  خاطر  و  برشمردند  مهم 
خوشبختانه در طول بیش از چهار دهه 
از عمر جمهوری اسامی، در نشان دادن 
با  چهره و جبهه و جهت گیری مبارزه 

استکبار به جهانیان موفق بوده ایم.
ایشان در بخش دیگری از سخنانشان، 
تعیین  یعنی  خبرگان  مجلس  وظیفه 
رهبری و مراقبت از حفظ صاحیت های 
در  مدیریتی  وظیفه  مهم ترین  را  او 
افزودند:  و  دانستند  اسامی  جمهوری 
مراقبت  باید  خبرگان  مجلس  اعضای 
کنند که در انتخاب های خود اصول ثابت 
جمهوری اسامی مورد غفلت قرار نگیرد.

اصول  تبیین  در  اسامی  انقاب  رهبر 
جمهوری  تغییر  غیرقابل  و  ثابت 
اسامی خاطرنشان کردند: اصول ثابت 
و  فساد  با  مبارزه  عدل،  اقامه  همچون 
ارتقاء سطح معرفت و عمل اسامی در 
امام  بیانات  اساسی،  قانون  در  جامعه، 
دارد  وجود  اسامی  معارف  و  بزرگوار 
که اعضای خبرگان در انتخاب رهبری 
باید با ماحظه و رعایت این اصول ثابت، 
خامنه ای  آیت الله  حضرت  کنند.  عمل 
اشاره  با  سخنانشان  از  سوم  بخش  در 
شورای  مجلس  انتخابات  برگزاری  به 
مجلس  هر  آمدن  کار  روی  اسامی، 
رویش  با  همراه  و  شیرین  را  جدید 
جدید  چشم اندازهای  و  تازه  امیدهای 
حضور  گفتند:  و  دانستند  کشور  برای 
نمایندگان  کنار  در  جدید  نمایندگان 
ادوار قبل که ترکیبی از نوآوری و تجربه 
است، سرمایه ای با ارزش و خونی تازه در 

رگ های مجموعه سیاسی است.
سخنان  مهم،  تذکری  در  ایشان 
و  راه انداختن ها  دعوا  اختاف انگیز، 
ستیزه گری های دشمن پسند را موجب 

تلخ شدن شیرینی تشکیل مجلس جدید 
خواندند و گفتند: منتخبان مجلس جدید 
مراقبت کنند و نگذارند شیرینی تشکیل 
مجلس در کام مردم و فضای سیاسیِ با 
طراواتِ کشور تلخ شود، ضمن اینکه اگر 
مجلس دچار دعوا و ستیزه و مقابله و 
کار  از  شود،  گوناگون  جبهه بندی های 

اصلی خود باز می ماند.
به  اشاره  با  اسامی  انقاب  رهبر 
توصیه های مکرر امیرالمؤمنین علیه السام 
فرمانداران خود در خصوص رعایت  به 
ضرورت های  از  یکی  الهی،  تقوای 
قطعی برای مسئولان و دست اندرکاران 
پایبندی  و  تشرّع  را  اسامی  جمهوری 
آنها به مراقبت از حال و حرام و اجتناب 
و  خواندند  تهمت  و  غیبت  و  دروغ  از 
شخصی  امور  در  همچنان که  افزودند: 
موظف به رعایت تقوا هستیم، در محیط 
سیاسی و کاری هم باید با رعایت تقوا، از 

محرّمات اجتناب کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: البته 
در کارها و امور سیاسی، اختاف سایق 
و دسته بندی های سیاسی وجود دارد که 
مانعی ندارد اما همه باید با تقوا پیشه 
کردن، زمینه جلب رحمت و برکت الهی 
انقاب همچنین  فراهم کنند. رهبر  را 
اعضاء فقید مجلس  یاد  با گرامیداشت 
خبرگان بخصوص مرحوم آیت الله امامی 
و  بشارت ها  ماه  را  ماه شعبان  کاشانی، 
شادی ها و ماه تطهیر و آماده کردن دل ها 
با استغفار و دعا و مناجات برای ورود به 
ماه مبارک رمضان خواندند و غفران الهی 
در روزهای باقیمانده از این ماه را مسئلت 
آیت الله  دیدار،  این  ابتدای  کردند.در 
جنتی رئیس مجلس خبرگان رهبری با 
اشاره به برگزاری اجاسیه اخیر، به بیان 
برخی دغدغه های مطرح شده از سوی 

اعضای این مجلس پرداخت.
همچنین آیت الله حسینی بوشهری عضو 
بیان  با  رئیسه مجلس خبرگان  هیئت 
گزارشی از آخرین اجاسیه دوره پنجم 
مجلس خبرگان و محورهای نطق های 
اعضاء، گفت: دیدار چند ساعته و طرح 
مسائل با رئیس جمهور، بررسی مسائل 
و  اقتصاد  وزیر  از  دعوت  با  اقتصادی 
از  منطقه  تحولات  گزارش  همچنین 
زبان فرمانده نیروی قدس سپاه از دیگر 

برنامه های این اجاسیه بود.

منتخبان مراقب باشند کام ملت تلخ نشود

فرمانده سنتکام: ایران و آمریکا خواهان جنگ 
با یکدیگر نیستند

دهقان: میدان گازی »آرش« مشترک است

 رییس جمهور با بیان اینکه سیاست و رویکرد محوری دولت سیزدهم 
سپردن کارها در عرصه تولید به بخش خصوصی است، گفت: تمام همت 
و تاش دولت، ایجاد بستر مناسب برای حضور فعال بخش خصوصی در 
عرصه کار و تولید کشور است. آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه 
در آیین افتتاح واحد پاک چوب شوش با تقدیر از کارگران، کارشناسان 
و مدیریت این کارخانه افزود: ایجاد فضای مناسب برای فعالیت بخش 
خصوصی و نظارت و سیاست گذاری دولت راه تحول در تولید و اشتغال 
در کشور است. وی با اشاره به اینکه بیش از یک هزار فرصت شغلی 
مستقیم و هشت هزار شغل غیرمستقیم با بهره برداری از این واحد 
تولیدی ایجاد شده است، اظهار کرد: افزایش نیروی انسانی شاغل به ۱۰ 
هزار نفر، خطوط تولید و همچنین تکمیل زنجیره تولید از جمله اهداف 
پیش بینی شده برای توسعه این مجموعه است. رییس جمهور ادامه داد: 
کاشت و تبدیل نهال به ام دی اف در این کارخانه انجام می شود که 
باید با تکمیل زنجیره تولید، ظرفیت تولید و اشتغال در این کارخانه به 

حداکثر برسد تا در این منطقه دیگر فرد بیکاری نداشته باشیم.
وی با تاکید بر افزایش کیفیت محصولات تولید داخل برای رقابت با 
محصولات خارجی، گفت: کمیت و کیفیت تولیدات داخلی باید افزایش 
یابد تا امکان تولید محصولات رقابتی در کشور بیش از پیش فراهم شود.

مایکل کوریلا فرمانده سـتاد مرکزی ارتش آمریکا )سـنتکام( با تاکید 
بـر اینکـه ایـران و ایـالات متحده خواهان جنگ مسـتقیم بـا یکدیگر 
نیسـتند، گفت که عملیات ما به عراق و سـوریه موجب قطع حملات 
گروه های نیابتی به مواضع واشـنگتن در این کشـورها شـد اما حمله 

حوثی هـای یمـن در دریای سـرخ را متوقف نکرده اسـت.
بـه نقـل از تارنمـای اسـتارز اند اسـتریپس، کوریلا پنجشـنبه به وقت 
محلی در جلسـه اسـتماعی در کمیته نیروهای مسـلح سـنای آمریکا 
گفـت: اقدامـات ایران تبعاتی دارد. وی با اشـاره بـه حملات آمریکا که 
در واکنـش به کشـته شـدن سـه نظامـی ایـن کشـور در پایگاهی در 
اردن انجـام شـد، اظهـار کـرد: فکـر می کنم کـه در آن حملـه، پیام ما 
بـا اقداماتمـان تناسـب داشـت. به نظر مـن، این حمله یـک پیام قوی 
بازدارندگی فرسـتاد و در ۳۲ روز گذشـته در عراق و سـوریه حمله به 
ما نشـده اسـت. اما به شـما می گویم کـه بازدارندگی همیشـه موقتی 
اسـت. وی درباره حمله مقاومت فلسـطین به اسـرائیل نیز تصریح کرد 
کـه ایـن حملـه وضعیـت منطقـه خاورمیانـه را »بـه طور دائـم تغییر 
داد« و »زمینـه را بـرای بازیگـران بدنهـاد فراهـم کـرد تـا در منطقه و 
ورای آن بی ثباتـی ایجـاد کننـد.« کوریلا افـزود: ایران ایـن وضعیت را 
یـک فرصـت نادر یافت تـا خاورمیانه بـه نفع خودش شـکل دهد. وی 
تاکیـد کـرد که ایـران و آمریکا هیچ کـدام خواهان جنگ مسـتقیم با 
یکدیگر نیسـتند.بر اسـاس گزارشـی که تارنمـای وزارت دفـاع آمریکا 
از جلسـه اسـتماع کمیته نیروهای مسـلح سـنا منتشـر کرده اسـت، 
فرمانده سـنتکام در این نشسـت همچنین گفت که شـبکه گسـترده 
نیروهـای وابسـته بـه ایران به تسـلیحات پیشـرفته و پیچیده مسـلح 
بـوده و برخـی از حوزه هـای حیاتـی دنیا را تهدید می کنـد که تبعاتی 

بـرای جهـان و آمریکا خواهد داشـت.

معـاون حقوقـی رئیس جمهور گفـت: ما معتقد به برداشـت یکپارچه 
و مشـترک از میدان آرش هستیم.

محمـد دهقـا دربـاره اختلاف ایـران و کویـت در میـدان گازی آرش، 
اظهـار کـرد: مـا همچنان مثل گذشـته حرف مـان این اسـت که باید 
ایـن موضـوع را بـا مسـالمت حـل کنیـم. آرش یـک میـدان گازی و 
نفتـی اسـت کـه بخشـی از آن متعلـق به ما اسـت. مـا مـرز دریایی 
بـا کویـت نداریـم امـا آن میـدان را ما کشـف کـرده و چندین سـال 
پیـش آنجـا چـاه زده ایـم ولـی بـه خاطـر این که بیـن مـا و کویت و 
همسـایگان چالشـی ایجـاد نشـود تـا الان از آن اسـتفاده نکرده ایم.

وی تاکیـد کـرد: مـا معتقـد بـه برداشـت یکپارچـه از میـدان آرش 
هسـتیم تـا برداشـت صیانتـی از آن صـورت گیـرد. معـاون حقوقـی 
تـا الان کویـت نظـر سـازنده ای  رئیس جمهـور خاطرنشـان کـرد: 
نداشـته اسـت و بـا عربسـتان توافقـی کرده اند چـون بخشـی از این 
میـدان در آب هـای عربسـتان اسـت و دنبـال برداشـت مشـترک 
هسـتند. مـا همچنـان معتقدیم میدان آرش مشـترک بـوده و دنبال 
یکپارچه سـازی هسـتیم ولـی اگـر قـرار باشـد کـه کویـت از میدان 

برداشـت داشـته باشـد، مـا هـم برداشـت خـود را آغـاز می کنیـم.

روسیه: غرب، تروریست ها را
 مبارزان آزادی می نامد

استقبال اروپایی ها از پیوستن سوئد به ناتو: 
امنیت ما تقویت می شود

نیکولای پاتروشف دبیر شورای امنیت روسیه گفت، غرب در اقدامی 
ریاکارانه تروریست هایی که علیه مواضع روسیه عملیاتانجاممی دهند 
پنجشنبه  پاتروشف  تاس،  از  نقل  به  می نامد.  آزادی  راه  مبارزان   ،
در سخنانی در »ماگاس« پایتخت اینگوش در قفقاز شمالی تاکید 
را  تروریست ها  ریاکارانه  آنگلوساکسون  تبلیغاتی  کرد: دستگاه های 
تا زمانی که اقداماتشان علیه روسیه باشد مبارزان آزادی می نامند 
و ملی گرایان افراطی و افراد بدنام را م.رد تقدیر و تشویق قرار می 
اطاعات  سرویس های  که  کرد  خاطرنشان  همچنین  وی  دهند. 
خارجی کشورهای غربی خصوصا آمریکا و انگلیس از فعالیت های 
تروریستی در قفقاز شمالی به هر شیوه ممکن حمایت کرده و این 
اقدامات را هماهنگ می کردند. پاتروشف آذر ماه گفته بود: غرب وارد 
مرحله جدیدی از رویارویی با روسیه شده است. آنگلوساکسون ها به 
منظور تحقیق هدف راهبردی خود ایدئولوژی نئونازی را بر اروپایی ها 
تحمیل کرده اند. هدف راهبردی آنها تجزیه کشور ما، نابودی جهان 
روسی و مردم روسیه است. وی افزود: مغزهای متفکر انقاب های 
رنگی نازیسم را پذیرفته و اجرا کردند. آنها بیگانه هراسی را تحمیل 
کرده و به تغییر خشونت آمیز دولت های مشروع و ایجاد هرج و مرج 
روی آوردند. پاتروشف تاکید کرد: هواداران نزدیکی روابط آمریکای 
شمالی و اروپا برای توجیه نابرابری و تداوم جهان تک قطبی از هیچ 
تاشی فروگذار نیستند و از تفکرات نژادی، قومی، فرهنگی و برتری 
رشد  برای  موجود  فرصت های  تمام  و  برده  بهره  اقتصادی  جویی 
فرهنگی-تمدنی و استقال در حوزه اجتماعی و اقتصادی را از مردم 
دریغ می کنند. به گفته پاتروشف، غرب با دامن زدن به اختافات 
قومی، حمایت از افراط گرایان، شوونیسم و همه اشکال رادیکالیسم 
تهدیدی واقعی علیه ارزش های جهانی و دموکراتیک، ثبات و وحدت 

اجتماعی و امنیت ایجاد کرده است.

شماری از کشورهای اروپایی از عضویت سوئد در ناتو استقبال کرده و آن 
را موجب تقویت امنیت این پیمان نظامی خواندند.

به نقل از خبرگزاری فرانسه، اولاف کریسترسون نخست وزیر سوئد 
پنجشنبه در مراسمی در واشنگتن گفت که عضویت کشورش در ناتو 
»پیروزی آزادی است.« وی این اقدام را آغاز »یک دوره جدید تاریخ ساز 
در سیاست امنیتی سوئد« خواند و افزود: اتحاد و همبستگی چراغ 
راهنمای سوئد به عنوان عضو ناتو خواهد بود. ینس استولتنبرگ دبیرکل 
ناتو نیز در شبکه اجتماعی ایکس عضویت سوئد در این پیمان نظامی 

»پس از بیش از ۲۰۰ سال سیاست عدم تعهد« را تاریخ ساز خواند.
وی افزود: عضویت سوئد، ناتو را قوی تر و سوئد را امن تر و تمام این ائتاف 
را ایمن تر می کند.«ریشی سوناک نخست وزیر انگلیس پیوستن سوئد به 
عنوان سی ودومین عضو ناتو را »تاریخی« خواند و گفت: ناتو موفق ترین 
ائتاف دفاعی تاریخ است. وزارت خارجه آلمان هم در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشت: این ائتاف با سوئد قوی تر و مردم ما امن تر می شوند. هانکه 
بروینس اسلوت وزیر خارجه هلند در شبکه اجتماعی ایکس اعام کرد: 
هلند از عضویت سوئد در ناتو بسیار استقبال می کند. این عضویت پیمان 
آتانتیک شمالی را قوی و امنیت جمعی ما را تقویت می کند.ولودیمیر 
زلنسکی رئیس جمهوری اوکراین پنجشنبه شب در نطقی شبانه گفت: 
یک کشور دیگر در اروپا در برابر شر روسیه ایمن تر شد.وی با اشاره به 
تمایل اوکراین برای پیوستن به ناتو گفت: روزی فرا خواهد رسید که 

سوئد هم پیوستن اوکراین به این ائتاف را تبریک خواهد گفت.   

رئیس کمیسیون امور دفاع مجلس سنای پاکستان سفر 
آتی رئیس جمهوری اسامی ایران به پاکستان را حائز 
اهمیت دانست و گفت: بازدید آیت الله رئیسی خاطره 
استقبال تاریخی مردم پاکستان از آیت الله خامنه ای را 

زنده می کند.
سناتور مشاهد حسین سید روز چهارشنبه در حاشیه 
راهبردی  مطالعات  اندیشکده  در  امنیتی  سمینار 
اسام آباد گفت: دعوت نخست وزیر پاکستان از آیت الله 
اسام آباد  به  رسمی  برای سفر  رئیسی  ابراهیم  سید 
کشور  دو  دیرینه  و  سنتی  دوستی  بر  تاییدی  مهر 
همسایه است. وی اظهار داشت که جمهوری اسامی 
ایران همسایه مهم پاکستان است که منافع راهبردی 

مشترک، ارتباطات دو کشور را بهم گره زده است.
نماینده مجلس سنا از حزب مسلم لیگ نواز به عنوان 
جناح حاکم در پاکستان تاکید کرد: مردم پاکستان با 
آغوش باز از رئیس جمهور ایران استقبال خواهند کرد و 
خاطره استقبال تاریخی پاکستانی ها از حضرت آیت الله 
سید علی خامنه ای )در سفر رسمی ایشان در دی ماه 
تکرار  ایران(  وقت  رئیس جمهوری  عنوان  به   ۱۳۶۴
خواهد شد. وی تحولات منطقه ای، اوضاع افغانستان، 
فلسطین و مشارکت در مجامع چند جانبه گرایی را 

برای تهران و اسام آباد حائز اهمیت دانست و افزود: 
عضویت ایران در بریکس بسیار مهم است و به اعتقاد 
پاکستان بریکس یک سکوی موثر برای استقال جهان 

جنوب در حوزه انرژی و اقتصادی محسوب می شود.
رئیس کمیسیون امور دفاع مجلس سنای پاکستان 
گفت: بریکس جبهه مقاومت منطقه ای علیه هجمه 

قدرت های سلطه طلب خواهد بود.
وی تکمیل خط لوله انتقال گاز از ایران به پاکستان را از 
دیگر مباحث مهم میان دو کشور خواند و گفت: پروژه 
گازی با ایران باید تکمیل شود چرا که این طرح تامین 
امنیت پایدار و درازمدت انرژی پاکستان را رقم می زند.

براساس این گزارش، علی بهادری جهرمی سخنگوی 

دولت در نشست خبری روز گذشته خود اعام کرد: 
آیت الله رئیسی دوشنبه شب گذشته با نخست وزیر 
جدید پاکستان گفت وگوی تلفنی داشت و از رییس 

جمهور دعوت شد سال آینده به پاکستان سفر کند.
وی افزود: موضوع خط لوله گاز ایران به پاکستان بخش 
مهم مذاکرات دو کشور است و امیدواریم هر چه سریعتر 
تعهدات مشترک نهایی شده و امکان بهره برداری از 
خط لوله گاز فراهم شود. آیت الله سید ابراهیم رئیسی 
در گفت وگوی تلفنی با محمد شهباز شریف، ضمن 
تبریک مجدد انتخاب وی به عنوان نخست وزیر جدید 
پاکستان، اظهار امیدواری کرد که روابط و همکاری های 
میان ملت و دولت دو کشور در دوره جدید، با اراده 
در  پیش  از  بیش  اسام آباد  و  تهران  سران  تدبیر  و 

عرصه های مورد عاقه گسترش یابد.
رئیس جمهور با بیان اینکه روابط ایران و پاکستان فراتر 
از همسایگی بر پیوندها و نزدیکی های عمیق تاریخی و 
فرهنگی استوار است، گفت: جمهوری اسامی ایران در 
چارچوب سیاست تقویت و تعمیق روابط با همسایگان و 
کشورهای اسامی، از ارتقای سطح تعامات و مناسبات 
دوجانبه، منطقه ای و بین المللی با کشور دوست و برادر 

جمهوری اسامی پاکستان استقبال می کند.

سـفیر ایـران در سـازمان ملـل درپـی ادعاهـای »بـی 
اسـاس« وزیر خارجه اسـرائیل علیه جمهوری اسامی 
ایـران، در نامـه ای بـه شـورای امنیت سـازمان ملل با 
هشـدار نسـبت بـه هرگونـه ماجراجویـی یـا فعالیت 
مخـرب این رژیـم، بر حق مشـروع و ذاتی خـود برای 
پاسـخگویی بـه هرگونـه تهدید یا اقـدام از سـوی تل 

آویـو علیـه امنیـت و منافع ملـی ایران تاکیـد کرد.
در  ایران  دائم  نماینده  و  سفیر  ایروانی  امیرسعید   
نامه  به وقت محلی در  سازمان ملل روز پنجشنبه 
ای به »یامازاکی کازویوکی« رئیس دوره ای شورای 
ملل،  سازمان  دبیرکل  گوترش«  »آنتونیو  و  امنیت 
ادعاها و اتهامات وزیر خارجه رژیم اسرائیل کاما بی 

اساس دانست و آنها را رد کرد.
ارشدترین دیپلمات جمهوری اسامی ایران در سازمان 
ملل در نامه خود به رئیس شورای امنیت آورده است: 
این نامه در پاسخ به نامه وزیر امور خارجه رژیم اسرائیل 
امور  وزیر  است.  تهیه شده  امنیت  رئیس شورای  به 
خارجه رژیم اسرائیل در نامه خود به دروغ، مبادرت به 
انتشار اطاعات نادرست و ایراد ادعاهای بی اساس علیه 

جمهوری اسامی ایران کرده است که تهامات وارده در 
نامه مزبور کاماً بی اساس بوده و قاطعانه رد می شود.

نامه  این  کرد:  تصریح  ملل  سازمان  در  ایران  سفیر 
رژیم  سوی  از  دیگری  مذبوحانه  تاش  نشان دهنده 
اسرائیل برای منحرف کردن توجه جامعه بین المللی از 
جنایات فاحش و نسل کشی بی پایان رژیم آپارتاید علیه 

مردم فلسطین در نوار غزه است.
شده  یاد  نامه  گفت:  ملل  سازمان  در  ایران  نماینده 
همچنین تاشی گمراه کننده با هدف سرپوش نهادن 
و مشروعیت بخشی به تجاوزات رژیم اسرائیل علیه لبنان 

و نقض مستمر قوانین بین الملل، منشور سازمان ملل 
متحد و قطعنامه های ۱۵۵۹ )۲۰۰۴( و ۱۷۰۱ )۲۰۰۶( 
شورای امنیت از طریق طرح اتهامات بی اساس علیه 

جمهوری اسامی ایران است.
»جمهوری  کرد:  تاکید  ملل  سازمان  در  ایران  سفیر 
اسامی ایران ضمن هشدار شدید نسبت به هرگونه 
ماجراجویی نظامی یا فعالیت های مخرب رژیم اسرائیل 
در منطقه، حق مشروع و ذاتی خود را بر اساس قوانین 
بین المللی و منشور سازمان ملل متحد برای اتخاذ تمامی 
اقدامات لازم جهت پاسخگویی به هرگونه تهدید یا اقدام 
از سوی رژیم اسرائیل علیه امنیت و منافع ملی ایران 
اسامی  »جمهوری  افزود:  می دارد.«ایروانی  محفوظ 
ایران همچنین بر حق ذاتی جمهوری عربی سوریه و 
لبنان ذیل قوانین بین المللی برای اتخاذ اقدامات لازم در 
مواجهه با هرگونه تهدید، حمله و یا اقدامات تجاوزکارانه 
رژیم اسرائیل علیه حاکمیت، استقال و تمامیت ارضی 
این کشورها تاکید می کند.« سفیر ایران در سازمان از 
رئیس شورای امنیت خواست که این نامه به عنوان سند 

در این شورا ثبت و در اختیار ۱۵ عضو آن قرار گیرد.

سفر رئیسی خاطره استقبال تاریخی مردم پاکستان از آیت الله خامنه ای را زنده می کند

ایران بر حق پاسخگویی به هرگونه تهدید یا اقدام رژیم اسرائیل علیه امنیت ملی خود تاکید کرد

رهبر انقلاب در دیدار اعضای مجلس خبرگان:

در نامه سفیر ایران در سازمان ملل به شورای امنیت؛
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اقتـصاد 3
اخبار کوتاه اقتصادیگزارش اقتصادی

بهره برداری از هزار میلیارد تومان طرح های 
آبرسانی در خوزستان

 همزمان با سفر رئیس جمهور و هیات دولت به استان خوزستان، ۱۹۵۲ 
میلیارد تومان طرح های آبرسانی در این استان به بهره برداری می رسد.

 استان خوزستان از آغازین روزهای کار دولت سیزدهم مورد توجه جدی 
این دولت قرار گرفت، به  طوری  که رئیس  جمهور در نخستین گام به 
این استان سفر کرده و طرح های متعددی در بخش آب و برق این 
استان افتتاح کرد. این روند ادامه یافت تا اینکه رئیس جمهور در آخرین 
ماه سال ۱۴۰۲ نیز سفر دیگری به استان خوزستان داشته باشد و مقرر 
است روز جمعه ۱۸ اسفند ماه آیت الله رئیسی و هیات دولت مجدد به 
این استان سفر کنند تا طرح های متعددی را به بهربرداری برسانند که 

در بخش آب طرح های مهمی افتتاح خواهد شد.
احداث آبگیر و تصفیه خانه اندیمشک باهدف تأمین و انتقال آب با 
ظرفیت ۴۰۰ لیتر بر ثانیه و ۳۵۰۰۰ مترمکعب در شبانه روز یکی از 
طرح هایی است که به بهره برداری خواهد رسید. بر اساس این گزارش، 
پروژه توسعه و تکمیل تصفیه خانه آب دارخوین )تصفیه خانه جامع 
شهرستان شادگان( باهدف تولید، تصفیه و انتقال آب شرب باکیفیت به 
میزان ۱۳۵ هزار مترمکعب در شبانه روز برای شهرها و روستاهای تحت 

پوشش تصفیه خانه دارخوین افتتاح می شود.
افتتاح خطوط تأمین آب کوی آزادگان و شهر سیاه منصور شهرستان 
دزفول به طول ۱۷ کیلومتر و نیز تجهیز ۵ حلقه چاه کوپیته دزفول 
باهدف تأمین و افزایش ظرفیت آب شرب به میزان ۲۵۰ لیتر در ثانیه 
انجام می شود. تجهیز چاه های جدید کف علی شوشتر و اجرای خط 
انتقال آب از سایت جدید کف علی تا مخازن ذخیره گلزار باهدف افزایش 
ظرفیت انتقال آب پاک به میزان ۴۰ هزار مترمکعب در شبانه روز و تأمین 
آب شرب پایدار جهت شهر شوشتر و ۱۲ روستای تابعه به بهره برداری 
خواهد رسید. طرح آبرسانی به شهرهای اندیمشک، دزفول، شوشتر، 
شادگان، فدک و کوثر به بهره برداری خواهند رسید. استان خوزستان 
یکی از استان هایی بود که تا پیش از روی کار آمدن دولت سیزدهم 
درگیر مسائل مربوط به تأمین آب بود و مردم نگرانی از بابت تأمین آب 
موردنیاز خود و محصولات خود بودند . براین اساس دولت سیزدهم و 

از همان ابتدا هم وغم خود را بر ساماندهی وضعیت تأمین آب قرارداد.
نخستین طرح در این زمینه بهره برداری از طرح آبرسانی غدیر بود که آب 
باکیفیت از سد دز را در اختیار مردم قرارداد.اکنون و با بهره برداری از این 
طرح ها بخش دیگری از تأمین آب استان به وضعیت پایدار خواهد رسید 

و دیگر مردم نگرانی از تأمین آب نخواهند داشت.

۲۰۰ هزار میلیارد ریال برای تامین قیر رایگان 
تخصیص یافت وزیـر صنعـت، معـدن و تجـارت گفـت: 

خودروهـای برقـی یـک نیاز ملـی و بین 
المللـی اسـت و ایـن وزارتخانـه به طـور 
از طـرح خودروهـای  و محکـم  قاطـع 
برقـی حمایـت می کنـد.  »عبـاس علی 
آبـادی«  در پایـان پنـل هـای تخصصی 
پنجمین رویـداد دانش بنیان با محوریت 
زیسـت بوم خودروی برقی در نمایشـگاه 
بیـن المللـی تهـران اظهـار داشـت: من 
از ۱۵ سـال پیـش در دانشـگاه موضـوع 
خودورهـای برقـی را آغـاز کـردم و تـا 
زمانـی که هسـتیم از این طـرح حمایت 
مـی کنیـم؛ ایـن یـک نیـاز ملـی و بین 
المللـی اسـت، زیـرا کـره زمیـن پذیرش 
ایـن میـزان آلودگـی را نـدارد. وی افزود: 
هـر راه حلی ارائه می شـود باید از اکنون 

بـه فکـر آن بـود. در وزات صمت دسـت 
نیـاز به سـمت همـه علما و دانشـمندان 
دراز کـرده ایـم تـا راهکارهـای خوبـی 
عرضـه کنند. به همه دانشـگاه هـا اعام 
کـرده ایـم که همـه در ایـن حـوزه ورود 

کننـد و بـه امید روزی هسـتیم که همه 
خودورهـای برقـی ما به دنیا صادر شـود. 
وزیـر صنعت، معدن و تجارت با اشـاره به 
اینکه واردات خودروی برقی خوب اسـت، 
گفـت: امـا واقعیـت تقویت مهندسـی و 

نـوآوری اسـت کـه ایـن موضـوع باید به 
عنـوان یک اصـل مورد توجه قـرار گیرد. 
تولید مهم اسـت، اما نه هر تولیدی، بلکه 
تولید بخش های ثروت سـاز مهم اسـت 
و بایـد چیزهایـی تولید کرد کـه گلوگاه 
امـروز خـودروی  ادامـه داد:  باشـند. وی 
برقی را ضرورت تشـخیص می دهیم، ما 
در »تلـه سـوخت« گرفتار شـده ایم، اگر 
راهـکاری داریـد اعـام کنید امـا راهکار، 
افزایـش قیمـت بنزیـن نیسـت، شـاید 
افزایـش تدریجـی قیمـت خوب بـود اما 

امـروز یـک راهکار نیسـت.
با اشاره به آلودگی شهرها،  آبادی  علی 
امروز بحث خودروی  تصریح کرد: شاید 
فردا  دارد  امکان  و  است  ضروری  برقی 

مساله دیگری جایگزین آن شود.

و  راه  وزارت  دستاوردهای  از  یکی 
نهضت  سیزدهم،  دولت  در  شهرسازی 
اتمام پروژه های نیمه تمام حمل و نقل  

در بخش  های جاده ای و ریلی است.
 ۲۱۲ طول  به  اصفهان  شیراز-  آزادراه 
آزادراه   ۲ منطقه  رفت  باند  کیلومتر، 
کیلومتر،   ۲۲ طول  به  شمال  تهران- 
به طول هشت  رودبار  منجیل-  آزادراه 
به  دهدشت  پاتاوه-  محور  و  کیلومتر 
طول ۱۳۶ کیلومتر، پروژه های نیمه تمام 
آزادراهی هستند که از زمان آغاز به کار 

دولت سیزدهم به پایان رسیدند.
آزادراه شیراز به استان اصفهان به طول 
طولانی ترین  به عنوان  و  کیلومتر   ۲۱۲
آزادراه ایران روز ۲۰ مهر ۱۴۰۲ هم زمان 
با سفر رئیس جمهوری به استان فارس 
شیراز- آزادراه  رسید.  بهره برداری  به 

کشور  آزادراه  طولانی ترین  اصفهان، 
است که به صورت ممتد و به طول ۲۱۲ 
کیلومتر زیر بار ترافیکی رفت. این آزادراه 
طول مسیر را نسبت به جاده فعلی ۱۳۴ 
کیلومتر کوتاه تر و زمان سفر را حداقل 
دو ساعت کاهش می دهد و پیش بینی 
لیتر در  از ۱۰۰ میلیون  می شود بیش 
همراه  به  مصرف سوخت  کاهش  سال 
برداری  بهره  همچنین  باشد.  داشته 
رفع  موجب  رودبار  منجیل-  آزادراه  از 
گلوگاه آزادراه قزوین-رشت شده است. 
از  کیلومتر  هشت  طول  به  آزادراه  این 
نظر صعوبت اجرایی و هزینه های ساخت 
یکی از پروژه های مثال زدنی در حوزه 
همه  که  شود  می  محسوب  آزادراهی 
مسیر به صورت پل یا تونل ساخته شده 
است و افتتاح آن نقش مهمی در رفع 
ترافیک در مسیر تهران به رشت دارد. 
 ۱۳۶ به طول  دهدشت  به  پاتاوه  جاده 
کیلومتر، جزو یکی از پروژه های اولویت 
دار در دولت سیزدهم تعیین شد و در 
سفر نخست رئیس جمهور در مهرماه 
سال ۱۴۰۰ حدود ۵۰۰ میلیارد تومان 

به تکمیل آن تخصیص یافت.
با افتتاح این جاده ملی عاوه بر کوتاه تر 
جنوبی  بنادر  به  اصفهان  مسیر  شدن 
محروم  روستای  بر ۴۰۰  افزون  کشور، 
در ۲ شهرستان بویراحمد و کهگیلویه با 
جمعیتی بیش از ۱۰۰ هزار نفر از نعمت 

راه مناسب برخوردار شدند.
۱۳ تونل به طول هشت هزار و ۲۰۰ مترو 

تعداد ۱۸ دستگاه پل بزرگ بالای دهانه 
شده  طراحی  جاده  این  در  متری   ۱۶
است و ارتباط استان های جنوب کشور از 
جمله خوزستان را به استان های مرکزی 
ایران برقرار می کند و نقطه ثقل و میان بر 
کریدور  در  قرارگرفته  استان های  بین 
شمال به جنوب کشور به حساب می آید.

هزار  در مجموع ۲  این گزارش،  برپایه 
و ۲۴۴ کیلومتر شامل یک هزار و ۵۵۹ 
راه  کیلومتر   ۶۸۵ و  بزرگراه  کیلومتر 
شده  احداث  سیزدهم  دولت  در  اصلی 
و به بهره برداری رسیده است.همچنین 
در  راه  کیلومتر   ۷۵۱ و  هشت هزار 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار ساخته شده 

و توسعه یافته است.
بهره برداری از 479 کیلومتر مسیر 

ریلی تا پایان بهمن ماه
در بخش ریلی، راه آهن همدان- سنندج 
به طول ۱۵۱ کیلومتر، راه آهن زاهدان- 
خاش به طول ۱۵۴ کیلومتر، خط ریلی 
بستان آباد- خاوران به طول ۴۴ کیلومتر، 
اندیمشک به  اهواز-  خط دوم راه آهن 
طول ۷۰ کیلومتر و خط دوم راه آهن 
بافق- زرین شهر به طول ۶۰ کیلومتر، 
که  بودند  نیمه تمامی  پروژه های  دیگر 
در این دولت خاتمه یافتند. برپایه این 
با  سنندج  همدان-  راه آهن  گزارش، 
ظرفیت جابه جایی یک میلیون تن بار 
ریال،  میلیارد  هزار   ۱۵۰ روز  ارزش  و 
مسیری یک خطه با سه قطعه اجرایی 
همدان   - تهران  راه آهن  از  بخشی  و 
استان های  مراکز  که  است  سنندج   -
مرتبط  هم  به  را  کردستان  و  همدان 
می کند. راه آهن همدان- سنندج ۱۵۱ 
کیلومتر طول دارد که با احتساب خطوط 
می رسد  کیلومتر   ۱۷۸ به  ایستگاهی 

و  استان همدان  و ۴۸ کیلومتر آن در 
استان  نیز در  حدود ۱۰۳ کیلومتر آن 
ریلی  است.خط  شده  واقع  کردستان 
همدان- سنندج از ایستگاه همدان آغاز 
از حوالی شهرهای  شده و ضمن عبور 
بهار، لالجین، صالح آباد، قروه و دهگان 
می شود  منتهی  سنندج  ایستگاه  به 
و مقرر است در ادامه مسیر با عبور از 
شهر مریوان به مرز باشماق متصل شود. 
جابه جایی کالا از مرز باشماق )کردستان 
عراق( و اتصال سنندج به شبکه ریلی 
از  تهران  و  همدان  طریق  از  سراسری 
جمله اهداف احداث این راه آهن است. 
بر اساس این گزارش، راه آهن زاهدان- 
ریلی  طرح  بزرگترین  عنوان  به  خاش 
کشور زمینه ساز اشتغال سه هزار و ۴۰۰ 
نفر به طور مستقیم و ۶ هزار نفر به طور 
بلوچستان  و  سیستان  در  غیرمستقیم 
شده است.راه آهن زاهدان- خاش به طول 
۱۵۵ کیلومتر بخشی از طرح سراسری 
راه آهن چابهار- زاهدان است که با هدف 
ایجاد کریدور شمال- جنوب در شرق 
کشور و اتصال بندر شهید بهشتی چابهار 
به شبکه ریلی کشور ساخته شد که با 
تکمیل حدفاصل زاهدان تا خاش، شهر 

خاش به شبکه ریلی متصل شد.
مسیر  افتتاح  در  دولت  وعده  تحقق  با 
ریلی ۴۴ کیلومتری بستان آباد به عنوان 
بخشی از راه آهن میانه- تبریز، مسافرت 
با قطار بین تهران- تبریز چهار ساعت 
کوتاه تر می شود که در کاهش تصادفات 
و مصرف بنزین تاثیرگذاری چشمگیری 
خواهد داشت به همین دلیل این محور 
کشور  آهن  راه  »سبزترین«  را  ریلی 
نامگذاری کرده اند.مسیر مسافری ریلی 
ِفعلی بین تهران تا تبریز دست کم ۱۲ 

که  آنجایی  از  و  می کشد  طول  ساعت 
مسیر جاده هشت ساعت است، مسافران 
جاده  را انتخاب می کردند. حال با افتتاح 
این بخش از راه آهن میانه- تبریز، ۱۱۴ 
کیلومتر از مسیر ریلی کوتاه و زمان سفر 

کاهش می یابد.
پروژه ریلی دو خطه سازی محور اهواز- 
اندیمشک حد فاصله ایستگاه شوش تا 
بامدژ به طول ۷۰ کیلومتر به ارزش روز 
۴ همت اردیبهشت ماه امسال با حضور 
رئیس جمهورو وزیر راه و شهرسازی به 
بهره برداری رسید. کل مسیر راه آهن 
اهواز - اندیمشک ۱۴۰ کیلومتر با ۱۰ 
ایستگاه است. افزایش سرعت سیر قطار 
و  ساعت  بر  کیلومتر  به ۱۶۰  از ۱۲۰ 
محور  این  بار  سالانه  ظرفیت  افزایش 
ریلی از ۱۰ میلیون تن به ۲۰ میلیون 
تن از جمله مزایای این پروژه محسوب 
از  بهره برداری  با  همچنین  می شود. 
این خط، ظرفیت حمل مسافر افزایش 
نیز  سوخت  مصرف  در  و  می یابد 

صرفه جویی می شود.
بهره برداری از خط دوم راه آهن بافق- 
زرین شهر به طول ۶۲ کیلومتر به ارزش 
سه هزار میلیارد تومان از دیگر پروژه هایی 
به بهره برداری  این مدت  است که در 
رسیده است.همچنین ساخت خط دوم 
جمله  از  اندیمشک  به  اهواز  آهن  راه 
مصوبه های سفر اول رییس جمهور به 
خوزستان است که ۷۰ کیلومتر از خط 
دوم این راه آهن به دست رییس جمهور 
به بهره برداری رسید.دو خطه کردن راه 
آهن اهواز به اندیمشک از جمله طرح 
است.  خوزستان  زیرساختی  مهم  های 
این ۷۰ کیلومتر از ایستگاه »شوش« تا 
ایستگاه »بامدژ« در محور اندیمشک به 
اهواز است که برای ساخت آن ۴۰ هزار 
است.افزایش  هزینه شده  ریال  میلیارد 
سرعت سیر قطارهای مسافری به ۱۲۰ 
ظرفیت  افزایش  و  ساعت  بر  کیلومتر 
سالیانه بار این محور ریلی از ۱۰ میلیون 
تن به ۱۴ میلیون تن از جمله مزایای این 
پروژه است.شایان ذکر است، پل ارتباطی 
بین ایران- جمهوری آذربایجان در پایانه 
مرزی آستارا به طول ۸۹ متر به ارزش 
نیز دیگر پروژه مهم  یورو  ۸.۵ میلیون 
دیگر حوزه حمل و نقل ریلی است که 

در دولت مردمی خاتمه یافت.

واردات  درصدی   ۳۰ عوارض  اعام  با 
فولاد ایران از سوی یک کشور همسایه، 
و  تیرآهن  ماهانه  ایران  فولاد  صنعت 
میلگرد خود را ۱۰۰۰ میلیارد تومان زیر 

قیمت به این کشور صادر می کند.
فارس:  خبرگزاری  اقتصادی  گروه 
و  میلگرد  ایران،  فولاد  کارخانه های 
به  از قیمت جهانی  را گران تر  تیرآهن 
مردم می فروشند اما این محصول را ۳۰ 
درصد زیر قیمت به یکی از کشورهای 

همسایه صادر می کنند.
تیرآهن  و  میلگرد  قیمت  زیر  فروش 
میلیارد   ۱۰۰۰ ماهانه  تا  شده  سبب 
با  شود.  وارد  کشور  به  خسارت  تومان 
این پول می شود، هر ۳۰ روز ۳۰ مدرسه 
در  و  ساخت  کامل  طور  به  را  مجهز 

اختیار دانش آموزان قرار داد.
ساخت سرپناه برای مردم فاقد مسکن 
و  تیرآهن  استفاده  محل  عمده ترین 

میلگرد در ایران است.
به  ایران  فولاد  قیمت  زیر  فروش  از 
کشورهای خارجی ۸ ماه می گذرد. یک 

نوردکاران  انجمن  مدیره  هیئت  عضو 
را  قیمت  زیر  صادرات  دلیل  فولاد 
»وضع عوارض ۳۰ درصدی یک کشور 

همسایه« عنوان کرده است.
ایران،  کشورهای مقصد صادرات فولاد 
صادرات  توقف  هدف  با  را  عوارض 
از  حمایت  برای  ایرانی  محصولات 
تولیدکنندگان خود اعمال می کنند، با 
همچنان  ایرانی  کارخانه های  حال  این 
به صادرات ادامه داده  و از زمان اعمال 
عوارض تا دی ۱۴۰۲، ۱.۵ میلیون تن 

تیرآهن و میلگرد صادر کرده اند.

نیروی کار، محصول اولیه و انرژی ارزان 
در ایران سبب شده تا هزینه تولید فولاد 
در کشور پایین تر از سایر صادرکنندگان 
فولاد باشد و همین مسئله عامل تداوم 
سنگین  عوارض  وجود  با  صادرات 
شرکت  یک  مدیرعامل  است.  صادرات 
ورود  خواستار  ابراهیمی  امین  فولادی 
دولت برای حل موانع صادرات فولاد از 
حوزه  در  چندگانه  سیاست های  جمله 
کف  رعایت  بحث  و  ارز  نرخ  تسعیر 
معتقد  و  کالا شده  بورس  در  عرضه ها 
است که صنعت فولاد در حوزه صادرات 

تقریبا سالیانه نزدیک به ۱۰ میلیارد دلار 
پتانسیل ارزآوری دارد.

دانیال  دانشگاه  استاد  مقابل،  در 
به  را  ایران  در  فولاد  آل هاشم صادرات 
معنای حراج کردن منابع ملی می داند 
ای کاش سود صادرات  و می گوید که 
اقتصاد کشور می رفت،  به جیب  فولاد 
توسط  با وضع عوارض  در حال حاضر 
یارانه های  صادرات،  مقصد  کشورهای 
ایران به  سنگین متعلق به همه مردم 
جیب کشورهای همسایه می رود. مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسامی راه 
افزایش عایدی اقتصاد ایران از صنایع را 
حذف یارانه انرژی برای صنایع انرژی بر 
دانسته تا از حراج منابع ملی در قالب 
یارانه به نفع کشورهای دیگر جلوگیری 
قانون  ماده ۳  قالب  در  نیز  شود.دولت 
مانع زدایی از صنعت برق وظیفه دارد تا 
نسبت به اصاح تعرفه انرژی این صنایع 
اقدام کرده و عاوه بر جلوگیری از ضرر 
به اقتصاد کشور، زمینه افزایش بهره وری 

صنایع را فراهم کند.

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: راهبرد این وزارتخانه 
و  برقی  مرتبط  محصولات  درصد  ساخت ۴۰  و  طراحی  هفتم،  برنامه  انتهای  تا 
هیبریدی است.»منوچهر منطقی« در پنجمین رویداد دانش بنیان با محوریت زیست 

بوم خودروی برقی در نمایشگاه بین المللی تهران اظهار داشت: یکی از مهمترین 
مسائل در زیست بوم خودروی برقی بحث زیرساخت ها، طراحی و ساخت است که 

این موضوع را از سوی وزارتخانه پیگیری می کنیم.

وزیر صمت: در »تله سوخت« گرفتار شده ایم

نهضت اتمام پروژه های نیمه تمام حمل و نقل در دولت سیزدهم

ضرر ایران از صادرات فولاد، ماهانه ۱۰۰۰ میلیارد تومان

طراحی و تولید ۴۰ درصد محصولات برقی و هیبریدی در صنعت خودرو تا پایان برنامه هفتم

معاون وزیر نفت: ۸
۰ درصد تجهیزات نفتی تولید داخل است

بهره برداری رسمی از میادین نفتی سپهر و جفیر 
به ارزش ۲.۸ میلیارد دلار 

تخصیص ۲۱ هزار میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل 
طرح ها و پروژه های خاتمه ای

 افزایش ۸۰ همتی منابع بخش سلامت

معاون رئیس جمهور در سفر به استان مرکزی با بیان این که ۲۰۰ هزار 
میلیارد ریال برای تامین قیر رایگان کشور تخصیص یافت، گفت: ۸۰۰ 

نقطه در جاده های کشور ایمن می شود.
داود منظور معاون رئیس جمهور در سفر به استان مرکزی روز پنجشنبه 
در آیین بهره بهرداری از پل زیرگذر راه آهن و بلوار شهدای هسته ای 
پرندک شهرستان زرندیه با اشاره به اینکه سالانه حدود ۲۰ هزار نفر از 
هموطنان ما براثر حوادث جاده ای جان خود را از دست می دهند، افزود: 
اصاح نقاط حادثه خیز در معابر و جاده ها یکی از مطالبه های مهم مردم 
بوده که در این راستا اصاح ۸۰۰ نقطه در دستور دست اندرکاران وزارت 

راه و شهرسازی و سازمان حمل و نقل جاده ای قرار گرفته است.
وی یادآور شد: احداث راه های روستایی، اجرای آسفالت ریزی جاده ها 
و معابر نیز از دیگر اولویت های دولت سیزدهم است و برای اجرای آن 
۲۰۰ هزار میلیارد ریال برای تخصیص قیر رایگان از محل اعتبارات 
۱۴۰۳ مصوب شده و امید است به مرور به پروژه های حوزه راه روستایی 
تخصیص پیدا کند. رئیس سازمان برنامه و بودجه، اظهار امیدواری کرد 
که بتوانیم ۸۰۰ طرح نیمه تمام عمرانی در این بخش را که از محل های 
مختلف ملی، عمرانی و سفر رئیس جمهور به استان ها تامین اعتبار می 
شود را به اتمام برسانیم تا در سال آینده نیز شاهد افتتاح طرح ها به 
صورت گسترده باشیم. منظور با اشاره به اینکه مهمترین شاه راه های 
کشور در استان مرکزی قرار گرفته است، بیان کرد: توسعه و حفاظت از 
این زیرساخت ها به منظور تردد آسان و ایمن برای همه مردم ایران از 

اولویت های دولت در این منطقه است.

معاون وزیر نفت گفت: رویکرد وزارت در شرایط تحریم توجه به شرکت های 
دانش بنیان بوده تا از تحریم یک فرصت بسازیم و اینک ۸۰ درصد تحهیزات 

نفتی در داخل کشور تولید می شود.
جلیل سالاری روز چهارشنبه در نشست بررسی طرح های کیفی سازی 
فرآورده های نفتی که در آبادان برگزار شد، افزود: اقدامات گسترده ای در 
۲ سال اخیر برای تولید تجهیزات در داخل کشور انجام شده که اجرای 
طرح های فراسرزمینی پالایشی و صدور خدمات فنی و مهندسی از آن 
جمله است. معاون وزیر نفت گفت: درهمین راستا، تاکنون سه تا چهار دانش 
فنی در شرکت های پالایشی در زمینه تولید کاتالیست، کمپرسورسازی و 

کیفی سازی نفت کوره به طور کامل بومی سازی شده است.
سالاری اظهار کرد: در زمینه کیفی سازی محصولات نفتی نیز با کمک 
شرکت های دانش بنیان، تولید نفت کوره در بسیاری از پالایشگاه های 
کشور به زیر ۱۰ درصد کاهش یافته و در برخی پالایشگاه ها هم به صفر 
رسیده است. وی تصریح کرد: ظرفیت تولید پالایشگاه آبادان به ۵۰۰ هزار 
بشکه در روز رسیده است که مرحله دوم فاز ۲ این پالایشگاه، از محل 
افزایش ظرفیت تکمیل و به بهره برداری خواهد رسید. به گفته معاون وزیر 
نفت، با افزایش ظرفیت و کیفی سازی محصولات نفتی، ظرفیت تولید 

بنزین در کشور به ۱۲۹ میلیون لیتر در روز افزایش یافته است.
معاون وزیر نفت گفت: بیش از ۱۰۲ میلیارد لیتر نفت خام و فرآورده در 
۹ ماه نخست امسال از طریق خطوط لوله نفت به مبادی مصرف منتقل 
شده که از این میان ۵۳ میلیارد لیتر آن نفت خام و ۴۹.۳ میلیارد لیتر 
نیز فرآورده نفتی بوده است. سالاری افزود: همچنین  ۲ میلیارد و ۵۱۷ 
میلیون لیتر سوخت مایع نیز در ۹ ماه نخست سال  جاری به نیروگاه های 
کشور ارسال شده است. معاون وزیر نفت گفت: انتقال نفت و فرآورده های 
نفتی کشور در این مدت)۹ ماه نخست امسال( در مقایسه با مدت مشابه 
سال گذشته، ۴.۵ درصد رشد داشته و در مقایسه با زمان آغاز بکار دولت 

سیزدهم، رشدی هفت درصدی را نشان می دهد.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران از بهره برداری رسمی از میادین سپهر و 
جفیر به زودی خبر داد و گفت: این پروژه ملی به ارزش ۲.۸ میلیارد دلار 

با تولید روزانه ۵۰ هزار بشکه نفت به بهره برداری می رسد.
بـه گـزارش شـرکت ملـی نفـت،  محسـن خجسـته مهر بـا اعـام 
اینکـه بهره بـرداری رسـمی از میادیـن سـپهر و جفیـر بـه زودی آغاز 
می شـود، اظهـار کـرد: ایـن پـروژه ملـی در قـراردادی بـه ارزش ۲.۸ 
میلیـارد دلار بـا تولید روزانه ۵۰ هزار بشـکه نفت سـبک صادراتی به 
بهره بـرداری می رسـد.وی با بیـان اینکه در این طرح ملی به سـاخت 
داخـل توجـه ویـژه ای شـده اسـت، افـزود: در این طـرح بـا توجه به 
فشـار بـالای مخـزن نفتی، اسـتفاده از تجهیـزات سـرچاهی معمول 
بومی سـازی  از همیـن رو در جریـان توسـعه  نبـود و  امکان پذیـر 
تجهیـزات تکمیـل چاه با فشـار ۱۰ هزار پـی اس آی به انجام رسـید.

سازمان برنامه و بودجه کشور در راستای تخصیص بهینه منابع مالی 
کشور، از تخصیص حدود ۲۱ هزار میلیارد تومان اعتبار برای تامین مالی 
طرح های تملک دارایی های سرمایه ای و تکمیل طرح و پروژه های استانی 

و ملی خاتمه ای و مصوبات سفرهای استانی رئیس جمهور خبر داد.
به گزارش سازمان برنامه و بودجه کشور، در راستای سیاست گذاری های 
دولت سیزدهم و تاکید رئیس جمهور برای حل مسائل استان ها و نهضت 
تکمیل طرح و پروژه های استانی و ملی خاتمه ای و روند اجرایی شدن 
مصوبات سفرهای استانی رئیس جمهور، ۲۱ هزار میلیارد تومان اعتبار از 

سوی سازمان برنامه و بودجه کشور اختصاص یافت.
اعتبارات تخصیص یافته به این طرح ها، شامل سه هزار و ۶۰۰ میلیارد 
تومان به حمل و نقل و عمران شهری؛ سه هزار میلیارد تومان به آب و 
فاضاب؛ دو هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان به سامت و رفاه اجتماعی؛ هزار 
و ۳۷۵ میلیارد تومان به آموزش و پرورش؛ هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان 
به جهاد کشاورزی و محیط زیست؛ دو هزار و ۳۵۰ میلیارد تومان به 
فرهنگ، گردشگری و ورزش و ۶۵۰ میلیارد تومان به صنعت، معدن و 
ارتباطات است. بر اساس این گزارش همچنین سه هزار و ۲۰۰ میلیارد 
تومان نیز برای طرح های تملک دارایی های سرمایه ای استانی و حدود 

سه هزار میلیارد تومان نیز برای سایر حوزه ها تامین اعتبار شده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور از افزایش ۸۰ هزار میلیارد تومانی 
تخصیص منابع به بخش بهداشت و درمان در سال جاری خبر داد و گفت: 
بخش سامت و درمان جزو اولویت های کشور است و سال آینده رشد 
خوبی برای منابع این بخش و بیشتر از سایر بخش ها دیده شده است. 
»داود منظور« با اشاره به توجه ویژه دولت سیزدهم به بخش بهداشت 
و سامت، در خصوص پیش بینی منابع برای این بخش در سال آینده 
اظهار داشت: بخش دوم لایحه بودجه ۱۴۰۳ در سازمان برنامه و بودجه 
در حال نهایی شدن است و منتظر هستیم تا مجلس بخش نخست بودجه 
را به ما اباغ کند. در بخش دوم لایحه بودجه برای همه بخش های دولت 
از جمله بهداشت و درمان پیش بینی خوبی انجام شده است که باید با 
خودِ وزارتخانه ها در مورد آن گفت وگو داشته باشیم و آماده خواهد شد 
تا بتوانیم در نخستین فرصت در هیات دولت به تصویب برسانیم.رئیس 
سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه دو بخش منابع در حوزه سامت 
داریم، گفت: یکی منابعی است که خود بخش سامت به عنوان درآمد 
اختصاصی تولید می کند که این ها همان دریافتی ها از محل تعرفه ها 
است و در این قسمت رشد خوبی را پیش بینی می کنیم.منظور ادامه داد: 
بخش سامت و درمان جزو اولویت های کشور است، بر این اساس در 
بودجه عمومی، رشد منابع بخش درمان از سایر بخش ها در سال آینده 
بیشتر خواهد بود.وی درباره اینکه امسال چقدر به بخش سامت و درمان 
تخصیص یافته است؟ بیان داشت: امسال حدود ۳۲۰ هزار میلیارد تومان 
منابع به بخش بهداشت و درمان تا پایان سال تخصیص داده شده که 
نسبت به سال گذشته )۲۳۷ هزار میلیارد تومان( حدود ۸۰ هزار میلیارد 
تومان افزایش داشته است.معاون رئیس جمهور گفت: بخشی از این 
افزایش از محل درآمدهای اختصاصی بیمارستان ها و دانشگاه های علوم 
پزشکی تامین شده و بخشی هم از طریق یک درصد مالیات ارزش افزوده 
سامت و منابع بودجه عمومی بوده است؛ بر این اساس تخصیص اعتبار 
در سال جاری رشد خوبی داشته، اما نیازها در بخش بهداشت و درمان 

بسی فراتر از منابعی است که تاکنون تحقق پیدا کرده است.

وزیر صمت:
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رشد ۱۳ درصدی صدور پروانه 
۳۳۰۰ مددجوی بهزیستی اصفهان، وام اشتغال ساختمانی در اصفهان

دریافت کردند

استاندار اصفهان: نگاه ویژه دولت، پیشرفت 
طرح های تأمین آب را به دنبال داشت

 اسـتاندار اصفهـان گفـت: معتقـدم پیشـرفت هایی کـه در حـوزه 
تأمیـن آب اسـتان شـده اسـت بـه دلیـل نـگاه ویـژه دولـت و ورود 
مسـتقیم رییـس جمهـور اسـت در حالی که بسـیاری از مشـکات 

بدنبـال تمرکزگرایـی باتکلیـف و مُعطـل مانده انـد.
به گزارش استانداری اصفهان سیدرضا مرتضوی شامگاه پنجشنبه در 
آیین پاسداشت "روز مهندس" در استانداری اصفهان افزود: در پروژه 
تأمین آب استان تاش کردیم تا از تجربیات گذشته استفاده کنیم و 

راه هایی که جواب نداده بودند را بار دیگر تکرار نکنیم.
استاندار اصفهان افزود: ابتدا پیش بینی شد که تأمین آب استان از دریای 
جنوب ۱۱ سال به طول می انجامد اما اکنون که این پروژه را آغاز کردیم 
طی یک سال و نیم گذشته بیش از نیمی از مسیر پروژه اجرا شده است.

مرتضوی گفت: این پروژه بسیار حساس و پرُ زحمت است اما با تمام 
ویژه دولت،  نگاه  اصفهان:  استاندار  ورود کرده ایم.  این حوزه  به  توان 
پیشرفت طرح های تأمین آب را به دنبال داشت. وی ادامه داد: کارگاه 
فنی عظیمی در کشور بدنبال این پروژه ایجاد شده بطوریکه تنها یکهزار 

و ۳۰۰جوشکار در اجرای آن مشغول به فعالیت هستند.
مرتضوی تصریح کرد: ریشه بسیاری از مشکات کشور در پیشرفت و 
آبادانی به نگاه تمرکزگرا در حکمرانی بر می گردد که این مساله نیازمند 
تدبیر و چاره اندیشی است. به گفته وی: اگر از نگاه تمرکزگرا در کشور 
فاصله می گرفتیم پیشرفت و آبادانی بیشتری برای آحاد مردم محقق 
می شد. استاندار اصفهان افزود: شایسته است یک شورای مشورتی در 
حوزه معاونت عمرانی استانداری شکل بگیرد و دغدغه ها و مسائل اصلی 

استان در آن مطرح و با نظر پیشکسوتان این حوزه تصمیم گیری شود.
ازای  به  که  است  این  ما  معضات  از  یکی  کرد:  بیان  مرتضوی 
فعالیت های انجام شده، گزارش عملکرد نداده ایم و بسیاری از مردم 
از فعالیتها و خدماتی که انجام شده آگاه نیستنددر این نشست که 
با حضور معاونان دوره های گذشته استانداری اصفهان برگزار شد، 
برخی از پروژه های کان مورد بررسی و گفت وگو قرار گرفت. انتقال 
آب از دریای عمان، بخشی از پروژه احیای رودخانه زاینده رود است که 
با اجرای مرحله نخست آن، برداشت آب از زاینده رود توسط صنایع 
قطع خواهد شد و در مرحله دوم عاوه بر صنایع، مازاد آب در بخش 

آشامیدنی، کشاورزی و حقابه محیط زیست به مصرف خواهد رسید.

معاون معماری و شهرسازی شهرداری اصفهان از رشد ۱۳ درصدی 
صدور پروانه های ساختمانی در این کانشهر نسبت به سال قبل خبر 
داد.وحید مهدویان تعداد پروانه ساختمانی صادر شده در ۱۱ ماه امسال 
این شهر را سه هزار و ۲۸۴ فقره اعام کرد که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل رشد ۱۳ درصدی دارد.
وی درباره دلیل افزایش افزایش تقاضا در این حوزه ادامه داد: بازنگری در 
محدودیت ها، ارائه مشوق ها و طرح های بالادستی سبب تشویق مردم به 

اخذ پروانه ساختمانی و رونق احداث بنا شده است.
مهدویان اضافه کرد: افزایش صدور پروانه و کاهش مدت زمان صدور 
آن به ویژه در بافت های فرسوده در مناطق پانزده گانه از برنامه های 
شهرداری در این دوره است که بر اثر این سیاست ها تا حدودی شاهد 
خروج از رکود احداث بنا هستیم. وی با اشاره به اینکه خدمات شهرسازی 
در ایام پایانی سال با هدف تسریع امور در حوزه های مختلف مورد بازبینی 
قرار گرفته است، گفت: به منظور کاهش زمان انتظار بازدید، ضمن 
اولویت بخشی به درخواست های پروانه ساختمانی، حداکثر زمان انتظار 
بازدید ۴۸ ساعت خواهد بود و در صورت لزوم بازدیدها بعد از ساعات 
اداری نیز ادامه می یابد.معاون معماری و شهرسازی شهرداری اصفهان 
خاطرنشان کرد: هرگونه چرخش پرونده و امضا فیزیکی حذف و اقدامات 
به صورت الکترونیکی و در همان روز انجام می شود، پرداخت هزینه برای 
درخواست های پروانه ساختمان بر اساس قابلیت کنترل ضوابط هوشمند 
در سامانه »سرا ۱۰« و بدون نقشه معماری به صورت بر خط )آناین( 
خواهد بود و در همان روز تعیین تکلیف خواهد شد.کانشهر اصفهان 
دارای ۱۵ منطقه شهرداری و بیش از ۲ میلیون نفر جمعیت است.۱۴ 
هزار هکتار بافت ناکارآمد و فرسوده شهری در استان اصفهان وجود دارد 
که بیشترین حجم آن مربوط به مرکز استان و پس از آن شهرهای 
کاشان، خمینی شهر و نجف آباد است. هشت هزار و ۱۰۰ هکتار بافت 
فرسوده، سه هزار هکتار بافت تاریخی و سه هزار و ۷۸۰ هکتار سکونتگاه 

غیر رسمی در استان اصفهان وجود دارد.

سیار  و  ثابت  گروه   ۶۸ گفت:  اصفهان  استان  دامپزشکی  مدیرکل 
دامپزشکی برای اجرای طرح تشدید نظارت بهداشتی بر فرآورده های 
خام دامی استان، در ماه مبارک رمضان و ایام نوروز فعال خواهند بود.

بر  دامپزشکی  نظارت  تشدید  طرح  افزود:  موسوی  رضا  سید  دکتر 
از روز شنبه هفته آینده نوزدهم اسفند در  فرآورده های خام دامی 
استان اصفهان آغاز و تا بیست و دوم فروردین ماه سال آینده ادامه 
خواهد داشت. وی اضافه کرد: به منظور کنترل بهداشتی انواع گوشت 
و فرآورده های خام دامی در مراکز عرضه، رستوران ها و غذاخوری های 
فعال در ایام تعطیات نوروزی و ماه مبارک رمضان اکیپ بازرسی 
بهداشتی دامپزشکی با بکارگیری نزدیک به ۹۰ نفر از ناظران بهداشتی 

دامپزشکی در استان اصفهان فعالیت می کنند.
مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان ادامه داد: دامپزشکی در راستای 
وظایف بهداشتی خود، وظیفه نظارت بهداشتی بر تولید، توزیع و عرضه 
فرآورده های خام دامی اعم از شیر، گوشت سفید و قرمز، تخم مرغ، 
عسل و سایر فراورده ها از مزرعه تولید تا سفره مصرف را به عهده دارد 
و با هرگونه فعالیت غیر بهداشتی با منشاء دامی در همه مراحل برخورد 
خواهد شد. به گفته وی، نظارت  کارشناسان دامپزشکی در راستای 
صیانت از حقوق شهروندان در مورد تولید، نگهداری، توزیع و عرضه 
انواع فراورده های خام دامی در طول ماه رمضان و ایام نوروزی تشدید 
بیماری های  انتقال  به خطر  توجه  با  اظهار داشت:  می شود.موسوی 
مختلف در اثر عرضه غیر بهداشتی فرآورده های خام دامی، از همه 
شهروندان در خواست داریم که از خرید گوشت مرغ یا قطعات ران و 
سینه فاقد بسته بندی، گوشت قرمز فاقد مهر دامپزشکی، گوشت از 
پیش چرخ شده، آلایش مرغ بدون بسته بندی و یا فرآورده های خام 
دامی دارای بسته بندی با برچسب مخدوش خودداری نموده و هنگام 
خرید موارد بسته بندی به تاریخ تولید، انقضا و کد بهداشتی دامپزشکی 
توجه کنند. وی، از شهروندان خواست فرآورده های خام دامی مورد 
نیاز خود را از مراکز معتبر و تحت نظارت دامپزشکی تهیه کنند و در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی در مراکز، مراتب را با سامانه 
پاسخگویی سراسری دامپزشکی به شماره ۱۵۱۲ در میان گذارند.  
استان اصفهان یکی از قطب های تولیدات دامی کشور و با ۲ هزار و 
۶۰۰ واحد مرغداری صنعتی، ۱۷ کشتارگاه طیور و ۳۳ کشتارگاه دام 
و بیش از ۱۰ هزار مرکز بسته بندی و فرآورده های خام دامی دارای 

ظرفیت مناسب در این بخش اقتصادی است.

اخبـاراخبـار

۶۸ گروه دامپزشکی بر فرآورده های دامی 
اصفهان نظارت می کنند

همه تولیدکنندگان ورق گرم ملزم به عرضه در بورس کالا شوند
به گزارش خبرنگار فولاد، در روزهای اخیر، 
محصولات  حداکثری  عرضه  علی رغم 
التهاب  کالا،  بورس  در  مبارکه  فولاد 
فولادی  محصولات  آزاد  بازار  در  زیادی 
التهاب ضمن  این  مشاهده می شود که 
آنکه از انتظارات تورمی فعالان بازار ناشی 
می شود، حاصل تأخیر در اتخاذ تصمیمات 
حیاتی توسط سازمان ها و نهادهای مرتبط 
با موضوع است.رضا حیدری، معاون فروش 
و بازاریابی فولاد مبارکه، در گفت وگو با 
خبرنگار فولاد، تداوم و ثبات در عرضه های 
هفتگی و ماهانه فولاد مبارکه در بورس 
کالا را علی رغم محدودیت های انرژی در 
سال جاری قابل توجه دانست. وی در این 
زمینه گفت: از تکالیف محوله به فولاد 
مبارکه، رعایت کف عرضه در بورس کالا 
در کنار تأمین ورق پروژه های انتقال آب 
بوده است که این مهم حاصل تاش و 
برنامه ریزی برای استفاده از ظرفیت های 
موجود در فولاد مبارکه بوده است. معاون 
فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه از 
شکاف ایجادشده بین قیمت کشف شده 
در بورس کالا و قیمت همان محصولات 

این  و  کرد  نگرانی  اظهار  آزاد  بازار  در 
موضوع را باعث ایجاد فضای سوداگری 
دانست. وی در این خصوص گفت: از چند 
ماه قبل، شرکت فولاد مبارکه با پیش بینی 
این موضوع راهکارهایی برای مدیریت بازار 
به سازمان ها و نهادهای متولی ارائه کرده 
بود که اجرایی نشد، ولی بازهم علی رغم 
تأخیر در اجرای این راهکارها، بر اجرای 
حیدری  می کنیم.  تأکید  آن ها  فوری 
نخستین اقدام اساسی در این زمینه را 
خاموش  ظرفیت های  همه  فعال سازی 
اعام  و  دانست  و سرد  ورق گرم  تولید 
برای فعال کردن  آمادگی فولاد مبارکه 

این واحدهای تولیدی را تکرار کرد.

برخی  پایین  بهره برداری  ضریب  وی 
واحدهای تولید ورق گرم را در این شرایط 
و  برشمرد  زیان بار  و  تعجب آور  ملتهب، 
عدم ایجاد تکلیف برای واحدهای تولیدی 
را  کالا  بورس  در  محصولات  عرضه  به 

عامل دیگری در التهاب بازار دانست.
مبارکه  فولاد  بازاریابی  و  فروش  معاون 
تعیین قیمت  فعلی  معتقد است شیوه 
پایه برای ورق گرم دیگر کارایی ندارد و 
ضرورت دارد به قید فوریت، این قیمت 
پایه اصاح گردد و شرکت فولاد مبارکه 
پیشنهاد مؤثری برای اصاح قیمت پایه 
آمادگی  که  است  کرده  تهیه  گرم  ورق 
با  حیدری  رضا  کند.  ارائه  را  آن  دارد 

اعام آمادگی فولاد مبارکه برای واردات 
گفت:  کشور  به  گرم  ورق  هدفمند 
واردات  برای  منتشرشده  گزارش های 
ده ماهه مقاطع فولادی از رشد چشمگیر 
واردات در سال جاری خبر می دهد. انتظار 
این بود که این واردات به کنترل قیمت ها 
در بازار کمک کند که در عمل این اتفاق 
بنابراین درخواست فولاد  نیفتاده است؛ 
مبارکه این است که پس از این، در ثبت 
سفارش ها دقت بیشتری به محل مصرف 
حال  در  شود.  وارداتی  محصولات  این 
حاضر با توجه به تنش های آبی موجود 
واردات ورق های  برای  اولویت  در کشور 
انتقال آب است که  موردنیاز پروژه های 
به این شیوه، هم اجرای پروژه های انتقال 
آب سرعت گیرد و هم فشار بر خطوط 
تولید فولاد مبارکه کاهش و تولید برای 
عرضه به سایر مصرف کنندگان افزایش 
می یابد.وی در پایان به سهام داران مژده 
داد در روزهای منتهی به سال ۱۴۰۲ 
از  حاصل  درآمدهای  از  خوشی  اخبار 
فروش داخلی و صادرات فولاد مبارکه 

منتشر خواهد شد.

ذوب آهن اصفهان پروژه های زیست محیطی را با رویکرد دانش بنیان به پیش می برد
نشست خبری مهدی کوهی مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان در بیست و یکمین 
زیست  محیط  المللی  بین  نمایشگاه 
با شعار )رشد تولید؛ با رویکرد محیط 
رسانه،  اصحاب  حضور  با  زیست( 
روز  در  اسفندماه  پانزدهم  شنبه  سه 
امام  مصای  محل  در  درختکاری 

خمینی )ره( تهران برگزار شد.
مدیر عامل ذوب آهن اصفهان در ابتدای 
این نشست گفت : تاکنون بیش از  ۴۵ 
آهن  ذوب  در  محیطی  زیست  پروژه 
اصفهان در بخش های هوا، آب، پساب، 
خاک، پسماند و مدیریت مصارف مواد و 
انرژی اجراگردیده است. در حال حاضر 
نیز ۱۶ پروژه زیست محیطی در بخش 
هوا و ۵ پروژه در بخش مدیریت مصارف 
آب، انتقال پساب های شهرهای مجاور 
و تصفیه و بازچرخانی پساب در دست 

برنامه ریزی و یا اجرا می باشد.
وی گفت: بر اساس طرح جامع زیست 
اصفهان  آهن  ذوب  اقدامات  محیطی، 
برای دست یابی به شرایط مطلوب در 
۳۸ محور برنامه ریزی شده است که ۱۶ 
محور آن محقق شده و به تایید سازمان 
محیط زیست استان نیز رسیده و موارد 
نیز در حال تحقق و پنج محور  دیگر 
زیست محیطی دیگر هم تا پایان امسال 
به نتیجه می رسد. مدیرعامل ذوب آهن 
اصفهان تصریح کرد : این مجتمع عظیم 

صنعتی تولید سازگار با محیط زیست را 
سرلوحه کلیه فعالیت های شرکت قرار 
داده است و بر این اساس از طریق تعامل 
بسیار نزدیک با معاونت علمی و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری پروژه های 
زیست محیطی در بخش هایی مانند 
کک سازی، فولادسازی و کوره بلند را 
با ضمانت این معاونت در حال انجام دارد.

از  یکی   : داشت  اظهار  کوهی  مهدی 
پساب  های  خانه  تصفیه  ترین  مدرن 
کشور توسط گروه مپنا در ذوب آهن 
اصفهان در حال ساخت است تا از این 
طریق پساب شهرها و روستاهای مجاور 
تولید  تصفیه در خط  از  کارخانه پس 

شرکت مورد استفاده قرار بگیرد.
تصفیه  این  ساخت  با   : داد  ادامه  وی 
خانه آب در ذوب آهن با ورودی ۱۰۰۰ 
مترمکعب بر ساعت پساب، حدود ۸۰۰ 
مترمکعب آب تصفیه شده  در ساعت 

قابل استفاده در صنعت به دست می آید 
که از این طریق ۳۰ درصد آب مورد نیاز 
ذوب آهن اصفهان تامین می شود و به 
همین میزان برداشت آب از زاینده رود 
کاهش می یابد. همچنین این مجتمع 
پروژه  در  مشارکت  با  صنعتی  عظیم 
انتقال آب خلیج فارس برداشت آب از 

زاینده رود را به حداقل می رساند.
کوهی اظهار داشت: ذوب آهن اصفهان 
کشور  کاشت  دست  جنگل  بزرگترین 
در بین صنایع را به مساحت ۱۶ هزار 
و  است  نموده  احداث  هکتار   ۵۰۰ و 
نکته مهم در این خصوص اینکه بیش 
از ۱۴ هزار هکتار آن به صورت دیم است 
و همچنین از سالیان پیش نیز کاشت 
گونه های مقاوم به کم آبی را در دستور 
کار قرار داده است. وی افزود : در مقایسه 
با کل مساحت سایت کارخانه، سطح 
 ۸۴ از  بیش  شرکت  این  سبز  فضای 

برابر استاندارد مربوطه است و هم اکنون 
این  نگهداری  و  حفظ  سالانه  هزینه 
فضای سبز بالغ بر ۱۰۰۰  میلیارد ریال 
می باشد. این فضای سبز وسیع عاوه 
بر تاثیر شگرف بر اکوسیستم منطقه، 
نقش موثری در جذب ذرات گرد و غبار 

و ترسیب دی اکسید کربن دارد. 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در پاسخ 
به سوالات خبرنگاران در خصوص نقش 
این شرکت در نهضت ملی مسکن گفت : 
در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری 
مبنی بر اینکه یکی از اولویت های قطعی 
در مسائل اقتصادی، بخش مسکن است،  
این  میلگرد  سبد  تن  هزار  عرضه ۹۰ 
مجتمع عظیم صنعتی در روز دوشنبه 
مورخ ۱۴ اسفند ۱۴۰۲ از طریق بورس 

کالا آغاز شده است.
وی افزود: این عرضه در راستای حمایت 
از طرح نهضت ملی مسکن و خانه دار 
و  ایران  شهیدپرور  مردم  آحاد  شدن 
قیمت  کاهش  در  همکاری  همچنین 

تمام شده مسکن انجام شده است.
افزایش  به  همچنین  کوهی  مهدی 
تجدید  از طریق  این شرکت  سرمایه 
اشاره کرد و گفت  دارائی ها  ارزیابی 
این  به  مربوط  العاده  فوق  مجمع   :
برگزار  پایان سال  تا  افزایش سرمایه 
بهبود  در  مهمی  نقش  و  شود  می 

ساختار مالی شرکت دارد.

معاون توانبخشی اداره بهزیستی استان اصفهان گفت: سه هزار و ۳۰۰ 
نفر از مددجویان معلول تحت پوشش این اداره از ابتدای سالجاری 

تاکنون از تسهیات اشتغال بهره مند شده اند.
سیدکمال صدیقی افزود: ارائه این تسهیات تا پایان سال ادامه دارد 
و در این زمینه بهزیستی یک تعهد کشوری و استانی و در پی آن 
اعتباراتی در اختیار دارد که وفق آن در زمینه تسهیات اشتغال طبق 
بند الف تبصره ۱۸ )تاش و برنامه ریزی مناسب برای توانمندسازی 
جامعه هدف( اقدام کرده است . وی اضافه کرد: آن عده از مددجویان 
که در رسته تولیدی و غیرتولیدی هستند از این تسهیات بهره مند 
می شوند. وی با اشاره به اینکه یکی از مهمترین دغدغه ها و نیازهای 
جامعه هدف تحت پوشش بهزیستی اشتغال و درآمد پایدار است تا 
افراد نیازمند کمتر وابسته به پرداخت مستمری از طریق بهزیستی 
باشند، افزود: تعهد استانی اشتغال مدجویان معلول بهزیستی برای 
چهار هزار و ۴۵۴ نفر و تعهد کشوری ۶ هزار و ۲۰۰ نفر بوده است 
که آن دسته از افرادی که امکان خود اشتغالی ندارند به کارفرمایان 
توانبخشی  معاون  می شود.  داده  آنها  به  مشوق هایی  و  معرفی 
مشاغلِ  مددجویان  عده  آن  کرد:  تصریح  اصفهان  بهزیستی  اداره 
خویش فرما بسته به اینکه در کدام رده تولیدی یا غیرتولیدی حضور 
دارند نیز تسهیات دریافت می کنند. وی ادامه داد: برای تسهیات 
مشاغل غیرتولیدی یک میلیارد و۵۰۰ میلون ریال و مشاغل تولیدی 
سه میلیارد ریال در نظر گرفته شده است که پس از بررسی پرونده 
مددجو بشرط داشتن پروانه کسب و گواهی فنی و حرفه ای و در 
صورتی که تاکنون وامی دریافت نکرده باشد، تسهیات را دریافت 
می کند. صدیقی با اشاره به ارائه مشاوره شغلی به افراد برای اشتغال 
در حوزه خویش فرمایی و کارفرمایی گفت: کارفرما موظف است حق 
بیمه و حقوق افراد را بر اساس ضوابط اداره کار بپردازد و از سوی 
دیگر بهزیستی نیز مُشوق هایی برای ارتقاء سطح کارایی کارفرمایان 
درنظر می گیرد. وی اضافه کرد: اگر کارفرمایی فرد معلول مددجویی 
را به کار بگمارد اما او توان انجام کار واگذار شده را نداشته باشد، 
کمااینکه  پردازد  می  را  ناتوان  فرد  از حقوق  درصد  بهزیستی ۵۰ 
شده  پرداخت  استان  کارفرمایان  به  ریال  میلیارد   ۲۶۰ تاکنون 
است .معاون توانبخشی اداره بهزیستی استان اصفهان گفت:یکی از 
موارد که بهزیستی برای درآمدزایی معلولان و افراد تحت پوشش 
دنبال می کند، نصب پنل خورشیدی است که ۱۵۶ مورد از ابتدای 
سالجاری تاکنون در پشت بام منازل یا زمین های بدون استفاده این 

افراد نصب شده است که درآمد ثابتی برای این افراد باشد.

معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه جهت مهار التهاب در بازار ورق گرم توصیه کرد:

مهدی کوهی در گفتگو با اصحاب رسانه عنوان کرد :

شهرداری لاهیجان بر اساس بودجه مصوب شهرداری در نظر دارد پروژه بهسازی پیاده روی خیابان امام 
خمینی)ره( لاین جنوبی )حد فاصل میدان شهدا تا میدان چای ( را با بر آورده او لیه بمبلغ  19/502/156/472ریال را بر اساس فهرست 
بهای سال 14۰2 و با استفاده از منابع داخلی شهرداری از طریق برگزاری مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی  ) یکپارچه ( به شرکت 
های واجد شرایط حداقل پایه)5( رشته ابنیه و دارای گواهینامه صلاحیت از سازمان مدیریت و برنامه ریزی از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  واگذار نماید. متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه 

از روز دوشنبه مورخ1402/12/21  لغایت روز دوشنبه مورخ 1402/12/28 اقدام نمایند .
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: شرکت کنندگان جهت شرکت درمناقصه مبلغ 975/107/824 ریال بصورت ضمانت نامه بانکی به 

نفع کارفرما)با اعتبار سه ماه ( یا واریز به حساب سپرده شماره 0105200887002 نزد بانک ملی اقدام نمایند. 
سپرده نفرات اول تا سوم مناقصه تا انجام تشریفات قانونی مناقصه و عقد قرارداد مستردد نخواهد شد.  چنانچه برندگان اول ودوم وسوم 

مناقصه از انعقاد قرارداد خودداری نمایند به ترتیب سپرده شرکت در مناقصه آنها به نفع شهرداری لاهیجان ضبط خواهد شد. 
آخرین مهلت جهت ارائه پیشنهادها در سامانه دولت ستاد تا ساعت 12 ظهر روز پنجشنبه مورخ140۳/1/۳0  می باشد. 

نمایند،ضمنا شرکت کننده میبایست  اقدام  بارگذاری و  الذکر  از طریق سامانه فوق  ارایه تمامی اسناد  تبصره: متقاضیان میبایست جهت 
محتوی پاکت ضمانتنامه را به صورت درب بسته تا اعلام به کارفرما )دفتر امور پیمان و رسیدگی ( تحویل نماید . 

تاریخ بازگشایی پیشنهاد های ارایه شده با حضور شرکت کننده گان )همراه با معرفی نامه ( روز شنبه مورخ 140۳/2/1 راس ساعت ۱۰ 
صبح به ادرس : لاهیجان -بلوار امام رضا علیه السلام-میدان گلستان -ساختمان ستادی شهرداری خواهد بود 
هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه میباشد . شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار می باشد.

 سایر جزییات و اطلاعات در اسناد مناقصه قید گردیده است و متقاضیان میبایست جهت اطلاعات بیشتر به ادرس اینترنتی ذکر شده مراجعه 
 نمایند . پیشنهادهای فاقد سپرده و مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط میباشد.  

 دارا بودن حداقل پایه )5( رشته ابنیه الزامی می باشد. 

گهی مناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی 
کیفی)یکپارچه(

پروژه بهسازی پیاده روی خیابان امام خمینی)ره( لاین جنوبی 
)حد فاصل میدان شهدا تا میدان چای ( 

رضا زنده دل - شهردار لاهیجان

ت اول
نوب

سند کمپانی و برگ سبز خودرو وانت زامیاد Z24NI مدل 
۱۳۹۳ رنگ آبی روشن شماره موتور  ۶۷۷۰۱۸ شماره 
پاک  شماره   NAZPL140TE0384922 شاسی 
انتظامی ایران ۹۵_۶۱۳ ج ۸۵ مالکیت مهری زین الدینی 
فرزند مهراب به کد ملی ۳۵۹۱۴۸۹۴۷۶ مفقود شده و از 
درجه اعتبار ساقط می باشد.                         کد ۱۳۵

آگهی مفقودی
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میزان اشتغال کارخانه تجارت دوخت برتر 
سبلان اردبیل به سه هزار نفر می رسد

بیش از ۷۷میلیون گردشگر به گیلان سفر کردند

طرح خانه های نورانی در اردستان اجرا می شود

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان چهارمحال و بختیاری:

جایگاه تشکیلاتی سازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری در سالیان گذشته آسیب دیده است

دبیر شورای هماهنگی و گسترش فعالیت های قرآنی 
استان بوشهر از برگزاری چهار برنامه  شاخص قرآنی به 

مناسبت ۱۶ اسفند روز قرآنی بوشهر خبر داد.
بوشهر- فاطمه کرمپورنیا:، عبدالرحیم افروغ دبیر شورای 
هماهنگی و گسترش فعالیت های قرآنی استان با اعام 
این خبر، گفت: همزمان با ۱۶ اسفند روز قرآنی بوشهر، 
برگزار  قرآنی  روز  شاخص  هنری  فرهنگی  برنامه   ۴
خواهد شد. وی بیان کرد: "گردهمایی قرآنیان استان"، 
"کاروان قرآنی"، "نمایشگاه قرآن و عترت"و "جشنواره 
قصه گویی قرآنی" اهم برنامه های این روز است. افروغ 
افزود: برنامه های روز قرآنی بوشهر با شعار"می خوانمت" 
است که در سراسر استان برگزار می شود. وی عنوان 
کرد: گردهمایی قرآنیان استان در روز ۱۶ اسفند ماه 
اهرمی  معتقد  میرزا  ربانی  عالم  ارتحال  مناسبت  به 
ریشهری کاتب قرآن متقارن و رمزدار روز قرآنی بوشهر 
خواهد بود که با حضور قاریان، حافظان، مفسران و همه 
و  فرهنگ  مدیرکل  شد.  خواهد  برگزار  قرآنی  فعالان 
ارشاد اسامی استان بوشهر اظهار کرد: این گردهمایی 
احیای  و  قرآنی  فعالیت های  ترویج  و  توسعه  با هدف 
قرآنی، هم افزایی و ایجاد فضای صمیمی و همدلی بین 
قرآنیان، شناخت و معرفی چهره های برتر قرآن کریم 
به مردم و همچنین استعدادیابی آینده سازان و تجلیل 
از پیشکسوتان است. افروغ عنوان کرد: برنامه های میز 
آسیب های  بررسی  قرآنی،  خاقانه  ایده های  گفتگو، 
و  کریم  قرآن  در  تدبر  استان،  و  کشور  قرآنی  جامعه 
تاوت روح بخش قرآن کریم از برنامه های این گردهمایی 

خواهد بود. وی ادامه داد: کاروان قرآنی دیگر برنامه روز 
قرآنی بوشهر است که به منظور فراگیر نمودن فرهنگ 
قرآنی در سطح جامعه و با هدف مهجوریت زدایی کام 
وحی در بین آحاد جامعه، تلطیف فضای جامعه با انوار 
دل انگیز قرآن کریم، معرفی چهره های برتر قرآن کریم و 
همچنین استعدادیابی و تمرکززدایی فعالیت های قرآنی 
انجام خواهد شد. افروغ تصریح کرد: کاروان از تاریخ ۱۳ 
اسفند ماه از مرکز استان راه خواهد افتاد و به طور روزانه 
از جنوبی ترین نقطه استان یعنی شهرستان عسلویه تا 
شمالی ترین نقطه استان یعنی شهرستان دیلم مسیر 
حرکت کاروان خواهد بود و در تاریخ ۲۳ اسفند ماه طی 
مراسمی اختتامیه این کاروان در مرکز استان کار خود 
را به پایان خواهد رساند. وی بیان کرد: محل اجرای 
برنامه های این کاروان محل های پرتردد و پر جمعیت 
پارک ها  و  سواحل  مساجد،  میادین،  مدارس،  مثل 
خواهد بود و در زمان حضور این کاروان در هر نقطه 

استان برنامه هایی متعدد از جمله تاوت قرآن، تواشیح، 
سرود، تئاتر قرآنی، خوشنویسی و نقاشی قرآنی، بازی 
های کودکانه اجرا خواهد شد. که همراه آن نمایشگاه 
سیار عرضه محصولات فرهنگی و قرآنی خواهد بود دبیر 
شورای هماهنگی و گسترش فعالیت های قرآنی استان 
همچنین اضافه کرد: نمایشگاه بزرگ قرآنی استان از 
۱۴ لغایت ۲۳ اسفند ماه در سالن دبیرستان دخترانه 
حضرت فاطمه زهرا )س( بوشهربرگزار خواهد شد. افروغ 
عنوان کرد: عاوه بر "ارائه محصولات فرهنگی قرآنی در 
بخش های مختلف قرآنی"، "آموزش عالی و پژوهش، 
آموزش های عمومی، تبلیغ و ترویج، مشاوره بر اساس 
آموزش های قرآنی و برنامه های ویژه قرآنی" برای این 
نمایشگاه در نظر گرفته شده است. وی اظهار کرد: اولین 
جشنواره قصه گویی قرآنی در ۲ بخش "بزرگسالان" و 
"زیر ۱۵ سال" است که به صورت استانی برگزار خواهد 
شد. افروغ افزود:"معلمان قصه گو"و"مادران قصه گو" 
دو بخش ویژه این جشنواره است. مدیرکل فرهنگ 
و ارشاد اسامی و دبیر شورای هماهنگی و گسترش 
کرد:  خاطرنشان  بوشهر  استان  قرآنی  فعالیت های 
دعوت  همچنین  و  آموزشی  کارگاه های  اجرای 
دیگر  از  وسیما  صدا  در  اجرا  جهت  برگزیدگان  از 
برنامه های این جشنواره است. لازم به توضیح است 
میرزا حسین  آیت الله  با رحلت  اسفند همزمان   ۱۶
معتقد اهرمی کاتب قرآن رمزدار، روز قرآنی بوشهر 
فرهنگی  برنامه های  هرساله  که  شده  نام گذاری 

هنری متعددی برگزار می شود.

نورانی  زاده-گرگان:  حسین  نرگس 
ریزی  وبرنامه  مدیریت  سازمان  رئیس 
با مدیرکل نوسازی  گلستان جلسه ای 
مدارس استان برگزار کرد.رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان گلستان 
نظام  و  آموزشی  فضای  بین  ارتباط  به 
آموزشی استان پرداخت و جایگاه آن را 
در توسعه آموزشی استان بیان کرد. نورانی 
افزود: ساخت و سازها در آینده، بایستی به 
سمتی پیش برود که متناسب با شرایط 

شود.وی  ریزی  برنامه  استان  جمعیتی 
به وضعیت بودجه های عمرانی مدارس 
بهره  به  اظهارکرد:  و  پرداخت  استان 
وری مدارس استان ، بایستی توجه ویژه 
ای کرد و مدارس مقاوم تر، مناسبت تر 
و با هدف افزایش عمر مدارس و ایمنی 
مهم  اهداف  از  که  لحاظ گردد  مدارس 
می باشد در پروژه های عمرانی مدارس 
استان، توجه به سطح کیفیت پروژه، زمان 
و هزینه در طی چرخه پروژه دنبال شود.

برنامه های روز قرآنی بوشهر تشریح شد

ساخت و سازها در آینده،متناسب با شرایط جمعیتی استان گلستان برنامه ریزی شود

تولید یک  میلیون و ۵۱۵ هزار اصله نهال در استان همدان

۲۸۶۰ مرکز برای جمع آوری کمک های جشن نیکوکاری استان مرکزی پیش بینی شد
مدیرکل کمیته امداد استان مرکزی گفت: امسال ۲ 
هزار و ۸۶۰ مرکز برای جمع آوری کمک های جشن 

نیکوکاری پیش بینی شده است.
بگیر  مستمری  خانوار  داشت:  اظهار  مومنی  مجید 
کمیته امداد امام خمینی)ره( در استان مرکزی بالغ 
بر ۴۳ هزار  و ۱۶۵ هستند و جمعیت خانواده های 
مستمری بگیر بالغ بر ۸۰ هزار نفر است، امسال بالغ 
بر ۹۷ هزار نفر از خدمات مستمر و غیرمستمر و یا 
 ۳۸۲ استان  سطح  در  شدند.  بهره مند  تک خدمتی 
یاری  زمینه  در  مردم  و  است  فعال  نیکوکاری  مرکز 

رساندن به محرومان پای کار  آمده اند.
پایان  در  نیکوکاری  جشن  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
نیکوکاری  کمک های  جمع آوری  افزود:   ۱۴۰۲ سال 
از بهمن ماه آغاز شده و تا ۲۱ اسفندماه جمع آوری 
و  میلیارد   ۸۴ گذشته  سال  دارد،  ادامه  کمک ها 
۴۰۰ میلیون تومان کمک های نیکوکاری جمع آوری 
شدو پیش بینی امسال  ۹۴ میلیارد تومان است که 
تاکنون ۷۵ میلیارد تومان کمک از دفاتر کمیته امداد 

جمع آوری شده است.
اسـتان  امـام خمینـی)ره(  امـداد  مدیـرکل کمیتـه 
عیـد  را  امسـال  نیکـوکاری  شـعار جشـن  مرکـزی 
همدلـی نامیـد و گفـت: امسـال ۲هـزار و ۸۶۰ مرکز 
نیکـوکاری  جشـن  کمک هـای  آوری  جمـع  بـرای 
پیش بینی شـده اسـت و زنگ جشـن نیکوکاری فردا 
نواخته می شـود. ۲۴۵ سـری جهیزیه بیـن نیازمندان 
توزیـع می شـود کـه ۹ میلیـارد و ۸۰۰ میلیون تومان 
ارزش ریالـی جهیزیه هـا برآورد شـده اسـت که ۶۳۱ 
سـری جهیزیه از سـوی کمیتـه امداد تهیه شـده که 

بالـغ بـر ۲۱ میلیـارد تومـان ارزش ریالی آنهـا برآورد 
شـده اسـت، مجموعـاً ۲۹ میلیـارد و ۱۰۰ میلیـون 
تومـان تاکنون برای جهیزیه ها پرداخت شـده اسـت.

خانوارها  فرهنگی  توانمندسازی  کرد:  بیان  مومنی 
اساس و شالوده کمیته امداد امام خمینی)ره( است که 
شامل دو بال مسکن و اشتغال است، از بین جمعیت 
مستمری بگیر کمیته امداد استان برای بالغ بر ۲۹ هزار 
خانوار شرایط ایجاد اشتغال فراهم بود، ۱۴ هزار خانوار 
باید برای آنها اشتغال ایجاد می شد  مستعد بودند و 
که تاکنون ۴۷۰ میلیارد تومان از طریق بانک ها برای 
ایجاد اشتغال خانوارها پرداخت شده است و امسال ۳ 
هزار و ۷۶۱ فقره اشتغال پایدار در ایجاد شده است 
که ۲ هزار و ۲۰۰ پرونده در بانک ها موجود است و در 
صورت تخصیص اعتبار به آنها پرداخت می شود. ۹۷.۲ 
درصد اشتغال های ایجادشده در استان، پایدار هستند.

به  استان ۵ هکتار زمینن  اینکه در کل  بیان  با  وی 
کمیته امداد امام خمینی )ره( در این سال ها واگذار 
شد، ادامه داد: بالغ بر ۷ هزار و ۲۰۰ خانوار مستاجر 

در استان وجود دارد که بیشترین مستاجر مربوط به 
خانوارهای اراک و ساوه و زنان سرپرست خانواده است. 
ساخت ۶ هزاو ۵۰۰ واحد شهری و روستایی مصوب 
سفر ریاست جمهوری به استان مرکزی است که هنوز 
توسط مسئولان امر ازجمله راه و شهرسازی اجرایی 
نشده است که لازم است در این زمینه تسریع شود 

تا اعتبارات این حوزه برای سال جدید اجرایی شود.
اسـتان  خمینـی)ره(  امـام  امـداد  کمیتـه  مدیـرکل 
مرکـزی بـا بیـان اینکـه صنـدوق ضمانـت وام زنـان 
خانـوار در سـه نقطـه کشـور از جملـه اسـتان مرکزی 
شـکل گیری شـده اسـت، افزود: خیرین برای سـاخت 
مسـکن در اسـتان مرکـزی سـنگ تمـام گذاشـتند 
و حـدود ۸۱ واحـد توسـط خیریـن اسـتان سـاخته و 
تحویـل خانوارهـا شـده اسـت. همچنین سـاخت یک 
هزار و ۷۹ خانه توسـط کمیته امـداد امام خمینی)ره( 
در دسـت اقدام اسـت که ۱۵۴ واحد به زودی افتتاح و 

بـه خانوارهـای نیازمنـد اهدا می شـود.
مومنـی بیـان کـرد: یـک هـزار و ۹۶۷ نفـر جمعیـت 
ایتام و ۵ هزار و ۳۲۳ نفر جمعیت محسـنین اسـتان 
مرکـزی اسـت که ۴۰ هـزار خانوار حامی طـرح ایتام 
و محسـنین هسـتند، امسـال ۸۱ میلیـارد تومـان به 
حسـاب ایتام و محسـنین اسـتان مرکزی واریز شـده 
اسـت. امسـال ۳۵ میلیـارد و ۳۰۰ میلیـون تومـان 
زکات در اسـتان جمع آوری شـده که نسـبت به سال 
گذشـته ۱۱۵ درصـد رشـد داشـته اسـت. همچنیـن 
۵۲۰ میلیـارد تومـان عملکرد مراکز نیکوکاری اسـت 
کـه در این زمینه شـاهد رشـد ۱۹۳ درصدی نسـبت 

به سـال گذشـته هستیم.

آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
استان همدان از تولید یک میلیون و ۵۱۵ 
هزار نهال در بخش خصوصی و دولتی 
خبر داد و گفت: در طرح مردمی کاشت 
اقدامات  استان  در  درخت  میلیارد  یک 

خوبی صورت گرفته است.
اسفندیار خزایی در جمع اصحاب رسانه 
منابع  هفته  گرامیداشت  مناسبت  به 
طبیعی اظهار کرد: یک میلیون و ۵۱۵ 
هزار نهال توسط بخش خصوصی و دولتی 
در استان تولید شده است که این نهال 
ها بر مبنای علمی و با نظر یک کمیته 
تخصصی متناسب با شرایط اقلیمی هر 

منطقه کشت می شود.
پوشش  نقشه  طبق  کرد:  بیان  وی 
گیاهی ۶۶۵ هزار هکتار از اراضی استان 
مرتع است که ۴۵ هزار هکتار جنگل 
طبیعی و پارک  های جنگلی نیز جزو 

اراضی استان محسوب می شود.
خزایی گفت : در بخش دیگر با تاکید 
بر اینکه طی چهار سال باید ۱۲ میلیون 
درخت در طرح مردمی کاشت درخت 
در استان کاشته شود که تاکنون ۳۱۵ 
هکتار با ۸۴ هزار و ۱۳۸ گونه در طرح 
جنگل  و  درخت  میلیارد  یک  کاشت 

کاری، نهال کاری شده است.
وی با تاکید بر اینکه  ۵.۹ درصد از استان 
حوزه چهارم یا همان حوزه گاوشان است 
به طوری که در بخش هایی در اسدآباد با 

واسطه وارد خلیج فارس می شود.
آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
استان همدان افزود : آب های سرزمینی ما 
وارد سدهای موجود داخل کشور یا وارد 
خزر و خلیج فارس می شود و فات بلند 
سرزمینی استان با حدود یک میلیون و 

۹۴۸ هزار هکتار مساحت است.
وی اظهار کرد: منابع طبیعی بزرگترین 
سازمان بدون مرز است که ۱۳۴ میلیون 
که  طوری  به  داریم  ملی  اراضی  هکتار 
دارد  خاک  و  آب  به  نیاز  ما  سرزمین 

پوشیده  کسی  بر  آن  اهمیت  بنابراین 
استان   : گفت  خزایی  اسفندیار  نیست. 
استعداد  ولی  است  جنگل  کم  همدان 
توسعه این مهم وجود دارد، ضمن اینکه 
استان همدان یک منطقه مرتعی به شمار 
می رود. وی با اشاره به حوزه دوم بیان کرد 
: در مورد حوزه گاماسیاب نیز آب های آن 
وارد سد کرخه خوزستان می شود و ۶۶۷ 
هزار و ۵۰۰ هکتار معادل ۱۶.۷ درصد 
استان است و حوزه سوم آبخیز سفیدرود 
با ۲۱۶ هزار و ۱۰۰ هکتار است، به این 
از  از آب های حاصل  ترتیب که بخشی 

باران استان وارد دریای خزر می شود.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
همدان افزود : حوزه اول یک میلیون و 

۵۲ هزار و ۹۰۰ هکتار معادل ۵۸ درصد 
هکتار حوزه آبخیز قره چای است به نحوی 
که آب های استحصال شده استان وارد 
سد ساوه می شود. وی با اشاره به اینکه 
میانگین ۱۶.۵ تن در هکتار سالانه میزان 
فرسایش خاک است اظهار کرد : حدود 
۲ هزار هکتار احیای رویشگاه های گیاهان 

دارویی در استان انجام شده است.
خزایی با تاکید بر اینکه در استان هزار 
و ۱۴۳ سامانه در مراتع با مساحت ۶۸۱ 
هزار و ۱۵۰ هکتار داریم گفت: ۶۴ هزار 
اگرچه واحد  و ۲۲۴ دامدار فعال است، 
 ۴۲۹ و  هزار   ۵۳۲ استان  مجاز  دامی 
واحد دامی است و هم اکنون ۲.۵ برابر 
واحد دامی در استان داریم. وی گفت : 
این مهم بر اساس اسناد بالادستی انجام 
می شود، حتما مردم بدانند کاشت درخت 
با محوریت منابع طبیعی است از همین 
رو نباید خودسرانه صورت گیرد. و در آخر 
خاطر نشان کرد : با اشاره به اینکه تاکنون 
یک میلیون و ۵۱۵ هزار نهال در بخش 
خصوصی و دولتی تولید شده است و در 
این بخش بسیج سازندگی، هال احمر 
نیروهای  و آموزش و پرورش همچنین 
نظامی و انتظامی همکاری خوبی داشتند.

فریـده صادق/اردبیـل: مدیرعامـل شـرکت تجـارت دوخـت برتر 
سـبان اردبیـل گفـت: در حـال حاضـر ۹۴۲ نفـر در ایـن کارخانـه 
فعالیـت دارنـد و با راه انـدازی فازهای توسـعه ای میزان اشـتغال زایی 

ایـن کارخانـه بـه سـه هـزار نفر می رسـد.
 اکبر خدامی روز چهار شنبه در بازدید خبرنگاران از کارخانه سبان 
پارچه اردبیل افزود: بعد از چندین سال رکود، این کارخانه فعالیت خود 
را از سر گرفته و در مسیر جهش تولید و اشتغال زایی قرار گرفته است 
و مصمم هستیم که این کارخانه را به یکی از کارخانه های نساجی برتر 
کشور تبدیل کنیم. وی با بیان اینکه برند سبان پارچه در دنیا شناخته 
شده است و تولیدات این کارخانه ضمن تامین بازارهای داخلی به 
ما  تولیدات  اگر  کرد:  اضافه  می شود،  صادر  هم  خارجی  کشورهای 
افزایش داشته باشد، می توانیم در بازارهای جهانی حضور داشته باشیم.

مدیرعامل شرکت تجارت دوخت برتر سبان اردبیل ادامه داد: در حال 
حاضر بازده تولید در این کارخانه به میزان ۳۰ درصد برآورد شده است 
و پیش بینی می شود میزان ظرفیت تولید در این کارخانه به ۸۰ درصد 
برسد. خدامی با بیان اینکه در این کارخانه تولید شلوار جین با برند 
آراز جین به ۵۰۰ هزار عدد در سال رسیده است، گفت: برای رقابت در 
بازار جهانی دنبال تولید محصولاتی هستیم که دارای دانش فنی بالا، 

کیفیت بالا و مشتری پسند باشد.
وی با بیان اینکه ماشین آلات این کارخانه مستهلک و فرسوده شده و 
نیاز به تعویض دارد، اضافه کرد: مقرر شده است با تامین هزینه های 

لازم ماشین آلات کارخانه به تکنولوژی جدید و مدرن مجهز شود.
مدیرعامل شرکت تجارت دوخت برتر سبان اردبیل گفت: هم اکنون 
از ۸۶ دستگاه ماشین آلات موجود در این کارخانه ۶ دستگاه فعال 

است و بقیه نیاز به تعمیر و بازسازی دارد.
خدامی با بیان اینکه از مهر ماه سال جاری مدیریت کارخانه تغییر 
ریسندگی،  یک  خط  حاضر  حال  در  کرد:  خاطرنشان  است،  کرده 
مقدمات بافندگی و بافندگی با ظرفیت تولید ۷۰ درصد فعال است 

و ظرفیت تولید خطوط دیگر هم خالی است.
به گزارش خبرنگار ما، مجتمع کارخانه ای سبان پارچه شامل هفت 
کارخانه تولیدی پوشاک زنجیره ای در سال ۸۶ راه اندازی شد، این 
انواع  به  به نخ و نخ  پنبه  تولیدی چرخه کامل تبدیل  واحد بزرگ 
و ۲۰۰  هزار  با صرف یک  و  می باشد  دارا  را  پارچه ها  و  منسوجات 
میلیارد با ظرفیت ایجاد اشتغال برای حدود پنج هزار نفر در آن سال 
راه اندازی شد اما پس از مدت بسیار کوتاه این واحد تعطیل شده و تا 
مرز ورشکستگی پیش رفت. این کارخانه که تا سال ۹۹ در حالت رکود 

بود با حمایت های دولت و قوه قضاییه دوباره فعال شده است.
خبرنگاران به همراه مدیرعامل و مدیر کارخانه از بخش های مختلف 
تجارت دوخت برتر سبان بازدید کرده و در این مراسم از اصحاب 

رسانه نیز به عنوان حامی تولید و صنعت با اهدای  هدایا تجلیل شد.

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی گیان اعام کرد: 
ورود بیش از ۷۷ میلیون و ۳۰۵ هزار گردشگر طی ۱۱ ماه ۱۴۰۱ به 
استان برآورد شده است که این رقم نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
بیش از ۱۵ درصد افزایش داشته است. ولی جهانی افزود: همچنین میزان 
ماندگاری گردشگران طی مدت یادشده در استان ۸۷ میلیون و ۲۸۱ هزار 
و ۱۹۰ نفر- شب اقامت برآورد شده که در مقایسه با سال گذشته بیش از 
۱۴ درصد رشد داشته است. بیشترین وسایل نقلیه ورودی به استان طی 
این بازه زمانی به ترتیب مربوط به مسیرهای آزاد راه قزوین – رشت، رامسر 
به چابکسر، گیلوان به منجیل و اردبیل به آستارا بوده است. مدیرکل میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گیان روز گذشته در ستاد خدمات 
سفر که بمناسبت در پیش بودن ماه مبارک رمضان و نوروز ۱۴۰۳برگزار 
شد از شهرداران ۵۲ شهر گیان خواست نسبت به پاکسازی و زیباسازی 

منظر شهرها در آستانه فصل تازه گردشگری اهتمام داشته باشند.

 اردستان / مصطفی دهقان زاده : سرپرست اداره فرهنگ و ارشاد 
اسامی و دبیر شورای فرهنگ عمومی اردستان  در هشتاد و پنجمین 
جلسه شورای فرهنگی عمومی شهرستان و سومین شورای توسعه 
فعالیت های قرآنی که به مناسبت برنامه ریزی در خصوص ماه مبارک 
رمضان در فرمانداری اردستان برگزارشد ضمن گرامیداشت فراررسیدن 
سی و دومین سالروز تاسیس کانون های فرهنگی هنری مساجد که 
از سال ۱۳۷۱ به جهت احیای نقش واقعی فرهنگی تبلیغی مساجد 
توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی  انجام شد  گفت: در راستای 
اجرای فرامین رهبر فرزانه انقاب اسامی و مقابله با تهاجم فرهنگی 
دشمنان  ،هیات هماهنگی و نظارت برکانون های فرهنگی و هنری 
مساجد کشور در اسفندماه ۱۳۷۱ برطبق مصوبه ۳۰۲  شورای انقاب 
فرهنگی تاسیس شد  . وی درخصوص کانون های فرهنگی هنری 
مساجد اردستان که بخش اعظم فعالیت های قرآنی ماه مبارک را 
بردوش دارند گفت: بحمدلله  طرح های فرهنگی مختلفی درطول سال 
و به ویژه در مناسبت های مذهبی  در سطح شهرستان توسط ۴۴ 
کانون فرهنگی هنری اجرا شده و می شود  رضوان امامدادی افزود: برای 
هرچه بهتر اجرا شدن برنامه های فرهنگی از سالهای گذشته کانون های 
فرهنگی هنری مساجد در  ۱۷ کانون در روستاها و ۲۷ کانون فرهنگی 
هنری در شهرهای زواره –مهاباد و اردستان در حال فعالیت می باشند و 
دوانون نیز فرایند صدور مجوز فعالیتن را سپری می کنند .دبیر شورای 
فرهنگ عمومی افزود هدف از تاسیس کانون های فرهنگی هنری جذب 
جوانان و نوجوانان به مساجد و سهولت آموزش های فرهنگی در مناطق 
دورافتاده و کم برخوردار است . وی تصریح کرد: برنامه های ویژه ای  
برای این ایام در نظر گرفته شده که به دلیل تقارن با هفته منابع 
طبیعی و  با توجه به اجرای کاشت یک میلیارد نهال در سطح کشور 
و ایام درخت کاری با هماهنگی دستگاه های مربوطه امسال کاشت 
درخت در ۲۰ مسجد شهرستان یکی از این برنامه هاست . سرپرست 
ماه  در   ، کرد:  اردستان خاطرنشان  اسامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره 
مبارک رمضان نیز طرح خانه های نورانی با هدف تقویت انس باقرآن 
و آموزه های الهی و غنی سازی فضای معنوی خانواده ها  همچون 
سال گذشته اجرا می شود و به شرکت کنندگان دراین طرح   وبه 

هرخانه قرآنی ۳۰قرآن و ۳۰ رحل  اهدا خواهد شد.

شهرکرد ، شهره روزرو: مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
چهارمحال و بختیاری به مناسبت هفته منابع طبیعی و آبخیزداری گفت :  
جایگاه تشکیاتی سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری در سالیان گذشته 
آسیب دیده و این درحالی است که در زمان های قبل این سازمان 
دارای وزارتخانه بوده است و ضرورت دارد سازمان منابع طبیعی که  
عهده دارمسئولیت و حفظ اموال عمومی بیت المال است به یک سازمان 

حاکمیتی مطلق تبدیل شود .
وی افزود: در سنوات گذشته بسیاری از عرصه های منابع طبیعی واگذار 
شده که استفاده سودمند و اشتغال زایی کافی را نداشته و منجر به از بین 
رفتن مرتع و منابع طبیعی شده و این موضوع خود باعث کمبود زمین و 

مشکات اقلیمی و بیولوژیکی فراوانی شده است.
اصغر احمدی گفت: یکی از موارد مهم اینکه سال ها پیش ۵۰ هکتار 
عرصه ملی منابع طبیعی در استان برای ایجاد کارخانه لاستیک واگذار 
شده بود که هیچگونه اقدامی صورت نگرفته و در تملک افراد خصوصی 
قرار گرفته است و با پیگیری های به عمل آمده  این طرح تغییر یافته و 
به پروژه ورق قلع اندود تبدیل شده که حداکثر زمین مورد نیاز این طرح  

۱۰ هکتار است و در آن منطقه کمبود زمین وجود دارد.
وی افزود: در راستای قانون جهش ملی مسکن نیز موظفیم با ایجاد 
شرایط لازم برای واگذاری زمین های ملی به منظور اجرای مسکن و 
طرحهای عام المنفعه و تسهیل در زمینه سرمایه گذاری زمین مورد نیاز 
نهادهای متولی مسکن را تامین کنیم که این امر تاکنون به خوبی اجرا 
شده و برای روستاها هم در قالب طرح هادی مسکن به بنیاد مسکن 
انقاب اسامی واگذار می شود.   مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان تصریح نمود که تامین زمین در شهرستان های دارای جنگل 
استان با محدودیت هایی مواجه است که با اعمال سیاست حفظ درختان 
جنگلی، برای رفع این مشکل کمک و همکاری می شود. وی افزود: با 
توجه به خشکیدگی جنگل های بلوط و مواجه شدن با آفت جوانه خوار 
بلوط در سال های اخیر درختان جنگلی چهارمحال و بختیاری که 
ارزش جنگلی و حفاظتی دارند باید به طور صحیح حفظ شوند.که در 
این راستا در استان های جنگلی زاگرس نشین برنامه هایی برای مبارزه 
با این آفت ها باید صورت پذیرد که به عزم ملی نیاز دارد. احمدی به 
اجرای طرح مردمی کاشت یک میلیارد درخت در سطح کشور اشاره 
کرد و اظهارداشت از این تعداد سهم چهارمحال و بختیاری در یک 
دوره چهار ساله تولید و کاشت ۱۰ میلیون اصله درخت است.که  مقرر 
گردیده در استان چهارمحال و بختیاری هر سال دو میلیون و ۵۰۰ اصله 
نهال کاشته شود تا در یک دوره چهار ساله سهم استان ده میلیون اصله 
درخت به سر انجام برسد و در حال حاضر ۸۴۰ هکتار از عرصه های 

استان را به صورت بذرکاری و نهال کاری در دستورکار داریم.

غرس نهال در شهرک صنعتی سفیدرود رشت

 رشت / حیدری: غرس نهال به مناسبت هفته منابع طبیعی و روز 
درختکاری صورت پذیرفت:

به مناسبت هفته منابع طبیعی و روز درختکاری، مراسمی با حضور 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان گیان، مدیرکل صمت 
استان،رئیس سازمان بسیج اداری و کارگری و رئیس بسیج کارخانجات 
سپاه قدس گیان، رئیس اتاق اصناف مرکز استان، رئیس بسیج اصناف 
استان، مدیر شهرکهای صنعتی شهرستان رشت و جمعی از مسؤولان 

استانی در دفتر موقت شهرک صنعتی سفیدرود رشت برگزار شد.
استان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
گیان؛مهدی محبوبی حسن کیاده مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی استان با اشاره به اهمیت و جایگاه درختکاری و ترویج این سنت 
حسنه در جامعه اظهار کرد:در راستای اهمیت ویژه طرح مردمی کاشت 
یک میلیارد درخت و لزوم اجرایی نمودن این طرح بزرگ ، بیش از ۱۲ 
هزار اصله نهال در شهرک های صنعتی استان غرس خواهد شد. وی 
افزود:این اقدام با هدف زیباسازی محیط ، ایجاد فضای سبز و حفاظت از 
محیط زیست و همچنین در راستای منویات مقام معظم رهبری مدظله 

العالی در خصوص اهمیت درختکاری صورت می گیرد.
لازم به ذکر است در پایان این مراسم چند اصله نهال بصورت نمادین در 

شهرک صنعتی سفیدرود کاشته شد.
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همکاری ایران و ارمنستان برای 
رفع آلودگی رود ارس 

6اجتماعی

تخصیص منابع برای تکمیل
 بیمارستان های در حال ساخت

نخستین نشست روسای هیات ها و گروه های کارشناسی نقشه راه رفع 
آلودگی رودخانه ارس در راستای اجرای سند ۲۵ جمهوری اسامی ایران 

و جمهوری ارمنستان در منطقه جلفا در حال برگزاری است.  
به گزارش سازمان حفاظت محیط زیست، این نشست به سرپرستی 
سازمان حفاظت محیط زیست از تاریخ ۱۴ تا ۱۶ اسفند در منطقه 
جلفا با همکاری وزارت صمت، اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
آذربایجان شرقی و حضور همه دستگاه های متولی قانونی موضوع در 
سطح ملی و استانی )وزارت امورخارجه، وزارت نیرو، استانداری، استان 

آذربایجان شرقی و وزارت کشور( در حال برگزاری است.
در راستای اجرای سند ۲۵ هیات بلند مرتبه از بخش های مختلف دولت 
جمهوری ارمنستان )وزارت محیط زیست و وزارت مدیریت سرزمینی 
و زیرساخت ها( برگزاری نشست های سه گروه معادن، پایش و رصد و 
نظارت انجام خواهد شد. هیات جمهوری اسامی ایران به سرپرستی 
معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت محیط زیست با همراهی 
هیات جمهوری ارمنستان از معادن آگارک در مرز مشترک دو کشور، 

بازدید و جلسه مشترک برگزار کردند.
این  انسانی سازمان حفاظت محیط زیست در  معاون محیط زیست 
نشست، اقدامات مشترک ۲ کشور در سال های گذشته و به ویژه تصویب 
نقشه راه قطع ورود آلودگی به رودخانه ارس در نشست ۲۵ را گام مهمی 
در حل مساله و توسعه روزافزون روابط دو کشور دوست و همسایه، ایران 
و ارمنستان، دانست. ایرج حشمتی با قدردانی از میزبانی کشور ارمنستان 
در بازدید مشترک گروه های کارشناسی دو کشور، گزارشی از اقدامات 
انجام شده از زمان امضای سند، با تاکید بر تشکیل کارگروه ملی اجرای 
سند و استفاده از ظرفیت متخصصین داخلی با هماهنگی نهادهای 
عالی اجرایی- نظارتی کشور را ارائه و بر استفاده از بهترین ظرفیت های 
تخصصی کشور جمهوری اسامی ایران و برگزاری تشکیل جلسات 

منظم کارگروه اجرای سند برای برنامه ریزی اقدامات آتی تاکید کرد.
همچنین گابریئلیان معاون وزارت محیط زیست ارمنستان بر عزم این 
کشور بر حل مشکات محیط زیستی معادن ارمنستان تاکید و با اشاره 
به اهمیت حفظ سامت منابع آبی، اعام کرد: دو طرف، موضوعات 
مشترک را به راحتی حل خواهند کرد. در ادامه، تیم هایی از متخصصان 
۲ کشور در هر سه گروه معادن، پایش و رصد و نظارت به بحث و تبادل 

نظر کارشناسی در خصوص نحوه اقدامات آتی مشترک پرداختند.
با توجه به اهمیت موضوع معدن، روسای هیات های دو کشور در نشست 

گروه متخصصان معدن حضور یافتند و مذاکرات را راهبری کردند.

و  تکمیل  برای  منابع  تخصیص  از  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس   
برای  برنامه ریزی  و  ساخت  حال  در  بیمارستان های  از  بهره برداری 
مالی  ساختار  اصاح  گفت:  و  داد  خبر  بیمارستان ها  مقاوم سازی 
دانشگاه های علوم پزشکی با رویکرد افزایش پایداری مالی جز برنامه های 

سال آینده دولت است.
 داود منظور در حاشیه نشست با وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی 
و روسای دانشگاه علوم پزشکی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: در این 
جلسه بحث اصلی چگونگی کمک به پایداری مالی هرچه بیشتر نظام 

درمان و دانشگاه های علوم پزشکی بود.
وی افزود: با توجه به اینکه برخی دانشگاه های علوم پزشکی به لحاظ 
بودجه ای مشکاتی داشتند، حتماً باید طرح ویژه ای را با همکاری وزارت 
انباشته ای دانشگاه های علوم  بتوانیم تعهدات  تا  بهداشت اجرا کنیم 
پزشکی در اولین فرصت تسویه شود.رئیس سازمان برنامه بودجه ادامه 
داد: لذا بحث اصاح ساختار مالی دانشگاه علوم پزشکی با رویکرد افزایش 
پایداری مالی جز برنامه های سال آینده سازمان برنامه بودجه و بهداشت 
درمان و آموزش پزشکی است.منظور، تعرفه های نظام درمان و پزشکی 
را یکی از مؤلفه های اصلی اصاح نظام مالی دانشگاه علوم پزشکی عنوان 
کرد و گفت: شورای عالی بیمه در این موضوع جمع بندی انجام داده و 
سازمان برنامه و بودجه هم این موضوع را بررسی می کند تا پیشنهاد 
خود را به هیات دولت ارائه کند؛ با رایزنی که حتماً با وزارت بهداشت 
انجام می دهیم و مصوبه که از دولت می گیریم، تاش می شود بخش 
بزرگی از این محدودیت های مالی را در قالب تعرفه های سال آینده حل 
کنیم. وی تاکید کرد: تعرفه ها صرفاً پرداخت به پزشکان نیست، بلکه 
بیش از ۷۰ درصد تعرفه به خدماتی که بیمارستان ها ارائه می کنند، 
مربوط است. معاون رئیس جمهور اظهار داشت: موضوع دیگری که در 
این جلسه توافق شد در مورد تکمیل و تجهیز بیمارستان ها در حال 
ساخت و در آستانه بهره برداری است تا هم در تخصیص های اسفند 
ماه و هم سال آینده همراهی بیشتری داشته باشیم و به این طرح 
توسعه و بهره برداری از بیمارستان ها کمک خواهیم کرد.منظور گفت: 
البته موضوع مقاوم سازی و بهسازی بیمارستان های فرسوده نیز جزو 
مسائل مورد بحث و گفت وگوی این جلسه قرار داشت که باید برنامه 
مدونی با همکاری وزارت بهداشت برای این کار انجام شود.وی به مسئله 
پرداخت های رفاهی و همچنین برنامه نگهداشت برای کادر درمان اشاره 
و بیان کرد: حتماً تاش خواهیم کرد تا بتوانیم فوق العاده ویژه ای که 
برای کادر درمان تعهد شده را در اولین فرصت تامین و پرداخت کنیم.

تعهد کاهش ۵۰ درصدی میزان آلودگی در 
پارس جنوبی تا شهریور ۱۴۰۳

۸۰ درصد افراد دچار اختلالات
 ستون فقرات هستند

رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
وزارت نفت متعهد شد تا شهریور ماه سال آینده به ۵۰ درصد تعهدات 

خود برای کاهش آلودگی در منطقه پارس جنوبی عمل کند.  
به گزارش سازمان حفاظت محیط زیست، »داریوش گلعلیزاده« در 
جلسه کمیته ملی بررسی مصوبه دولت در خصوص راهکارهای کاهش 
آلودگی هوا بیان داشت: عملکرد وزارتخانه های راه و شهرسازی، نفت 
و بهداشت در مورد کاهش روند آلودگی ها در منطقه پارس جنوبی 
مورد بررسی قرار گرفت که با وجود اینکه مشکات زیادی وجود داشت، 

اقدامات موثری انجام گرفته است.
وی افزود: وضعیت آلودگی هوا هر چند در این منطقه به حد مطلوب 
نرسیده و منابع جدیدی هم در این منطقه ایجاد شده است، اما در 
حال هدفگذاری هستیم تا از طریق برنامه اجرایی به هدف مشترکی که 
مورد تاکید مصوبه بوده است، برسیم. رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم 
سازمان محیط زیست تصریح کرد: ایجاد تصفیه خانه در ورودی فاضابی 
که وارد دریا می شود، در حال انجام است و با توجه به سیاست وزارت 

نفت سعی شد تا کاهش دی اکسید گوگرد نیز دنبال شود.
گلعلیزاده ادامه داد: مقرر شد بخشی از این گازها در قالب فروش به بخش 
خصوصی کاهش یابد و بر اساس برنامه تا شهریور سال آینده این مساله 

به میزان تکالیف مشخص شده در مصوبه دولت کاهش خواهد یافت.
وی اضافه کرد: این رقم به بیش از ۵۰ درصد خواهد رسید و امیدواریم در 

صورت تامین اعتبارات و عقد قرارداد به این تعهدات عمل شود.
این مقام مسوول، ساخت بیمارستان ۱۱۰ تختخوابی در این منطقه را 
نیز جزو تعهدات وزارت بهداشت عنوان کرد و گفت:  این مساله تا امروز 
به دلیل نبود اعتبارات از رقم متعهد شده عقب بود که امیدواریم از سال 
آینده به سرعت پیش برود. رئیس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم سازمان 
محیط زیست اظهار داشت: وزارت نفت اصاحیه ای را در این زمینه 
آماده کرده است و ما هنوز تصمیمی در این باره نگرفتیم، همچنین از 
هشت ایستگاه پایش کیفی وضعیت هوا در این منطقه سه ایستگاه در 
مدار است و در نظر داریم پنج ایستگاه دیگر در سال آینده به سرعت وارد 
مدار شود. گلعلیزاده ادامه داد: سازمان محیط زیست به عنوان ناظر مصوبه 
دولت در مورد کاهش آلودگی ها در پارس جنوبی مشخص شده است 
و ما هر سال گزارش اقدامات انجام یافته را از دستگاه دریافت می کنیم 

تا بتوانیم تعهدات دستگاه ها و میزان اقدامات انجام یافته را بسنجیم.
وی افزود: این مصوبه با اعتبارات وزارت نفت در حال انجام است و 
پتروشیمی ها در راستای استانداردهای سازمان محیط زیست اقدامات 
و عدم  ها  تحریم  دلیل  به  پالایشگاه ها  اما  اند،  داده  انجام  مساعدی 
دسترسی به تجهیزات عقب ماندگی داشتند و پیگیری ها در حال انجام 

است و امیدواریم تا پایان ۱۴۰۶ این برنامه ها محقق شود.

رئیس کل سازمان نظام پزشکی گفت: ۸۰ درصد افراد دچار اختالات 
ستون فقرات هستند، کمردرد به عنوان سومین علت مراجعه به مراکز 
درمانی، دومین علت محرومیت شغلی و چهارمین علت بستری با بار 
هزینه مالی زیاد گزارش شده است.به گزارش دانشگاه علوم توانبخشی 
و سامت اجتماعی، دکتر »محمد رئیس زاده« در بیست و چهارمین 
سمینار فیزیوتراپی تخصصی ستون فقرات در دانشگاه علوم توانبخشی 
و سامت اجتماعی افزود: مهمترین علت محرومیت های شغلی که ۸۰ 
درصد افراد به گونه های مختلف درگیر آن هستند، اختالات اسکلتی 
عضانی است و در اینجاست که فیزیوتراپی و اقدامات پیشگیرانه آن 
قبل از رسیدن به مرحله ناتوانی معنای بهتری پیدا می کند. وی گفت: 
رشته فیزیوتراپی به دلیل تنوع افراد و مراجعان از کودکان تا سالمندان، 
افراد با دامنه مشکات حرکتی در همه رده های سنی، جایگاه خاصی 
دارد و آینده فناوری های دیجیتالی نمی تواند منجر به حذف فیزیوتراپی 
شود؛ بلکه فیزیوتراپی در فهرست ۱۰ حرفه ارزشمند و ماندگار جای 
خود را تثبیت کرده است. رئیس زاده تصریح کرد: کمردرد به عنوان 
سومین علت مراجعه به مراکز درمانی، دومین علت محرومیت شغلی 
و چهارمین علت بستری با بار هزینه مالی زیاد گزارش شده و این 
مهم بیانگر اقدامات پیشگیرانه فیزیوتراپی و همچنین اهمیت مداخات 

فیزیوتراپی منجر به درمان قبل از اعمال جراحی است.
فیزیوتراپی وابسته به تجهیزات است

رئیس کل سازمان نظام پزشکی گفت: فیزیوتراپی به تجهیزات وابسته 
است و در تجهیزات مربوط به فیزیوتراپی افزون بر ۷۰۰ میلیارد تومان 
عدد مارکتینگ تجهیزات فیزیوتراپی است و بحث دانش و پژوهش 
فیزیوتراپی در تجهیزات نیز حائز اهمیت است. رئیس زاده تصریح 
کرد: باید آینده فیزیوتراپی و ارتباط VR، هوش مصنوعی، سنسورها، 
پوشیدنی های حسگر و غیره در فیزیوتراپی ها مورد بحث و بررسی قرار 
گیرد، زیرا فناوری های پیشرفته می توانند منجر به جذابیت فیزیوتراپی 
و اثربخشی آن شود. وی از حمایت سازمان نظام پزشکی از فعالیت 
های انجمن علمی خبر داد و افزود: باید این رشته ارزشمند با ارتباطات 
در عرصه های بین المللی و محافل علمی و همچنین رصد فعالیت های 
به روز جهان و از همه مهمتر با التزام به اخاق حرفه ای و تعهد حرفه ای 
در کنار همه موارد نقش آفرینی کند تا شاهد حرکت های شادتر و زندگی 
بهتر شغلی و شخصی افراد باشیم. مسوولان جامعه پزشکی، سامت را 
جز اولویت بدانند. رئیس کل سازمان نظام پزشکی گفت: برخی مواقع 
دیده می شود نفرات معدودی از مسوولان جامعه پزشکی، سامت را 
جزو اولویت نمی دانند اما همگی باید در مسیر سامت جامعه حمایت 
لازم را داشته باشند و در بحث تعرفه فیزیوتراپی که وابسته به تجهیزات 
است با تصحیح تعرفه ها که به نفع سامت مردم و کاهش پرداختی از 

جیب مردم است، به نفع مردم و نظام سامت نقش آفرینی کنند.

پزشکی و سلامت محیط زیست 

مدل نوینی از استفاده والدین از فرزندان 
به نام »کودک باگری« در جامعه امروز 
نمایش  به  ظاهر  در  که  آمده   بوجود 
انواع  و  تفریحات  عکس ها،  گذاشتن 
فعالیت های جذاب کودکانه است اما در 
باطن این کودکان نوع دیگری از کودکان 
از  فارغ  مادرها  و  پدر  که  هستند  کار 
آسیب های روحی و روانی وارده فرزندان 

به بهره کشی از آنها می پردازند.
 اینفلوئنسرهای کودک، کودکانی هستند 
که زندگی و تجربیات خود را با مخاطبان 
خود به اشتراک می گذارند؛ این کودکان یا 
مهارت خاصی در یک زمینه مانند ورزش 
و یا موسیقی داشته و یا روزمرگی ها و 
به  والدین  سوی  از  معمولشان  زندگی 
تصویر کشیده می شود. البته باید توجه 
داشت که صفحه اینفلوئنسرهای کودک 
معمولا توسط والدین و یا یکی از اعضای 

خانواده آنها اداره می شود.
گاهی در این راستا شرایطی پیش می آید 
که مطابق آن والدین از شخصی ترین و 
فرزندشان عکس و  پنهانی ترین مسائل 
فیلم تهیه کرده و بدون در نظر گرفتن 
حقوق طبیعی یا نارضایتی کودک آن را 
به اشتراک گذاشته و تنها به جذب فالور 
بیشتر یا درآمدی که از این راه به دست 
مواردی  حتی  کنند.  می  فکر  می آید، 
مشاهده شده است که پدر و مادر فقط 
به دلیل جذب دنبال کننده )فالور( بیشتر 
تصمیم به فرزندآوری کرده و از ابتدا به 
نسبت مقدس مادر شدن به چشم ابزاری 

برای درآمد بیشتر نگاه می کنند.
نکته مهمی که در این رابطه وجود دارد، 
این است که استفاده ابزاری از کودکان 
به  باگری  عنوان  با  مجازی  فضای  در 
فراوانی  های  آسیب  کودکان  شخصیت 
وارد می کند و مسیر رشد طبیعی کودکان 

را دچار اختال جبران ناپذیری می کند.
به عقیده کارشناسان حوزه کودک، انتشار 
و اشتراک عکس ها و ویدئوهای کودکان 
در فضای مجازی نه تنها مانع از شکل 
گیری هویت کودکان می شود، بلکه آنان 
را از نظر شخصیتی و عزت نفس دچار 
مشکل کرده و حریم خصوصی آنان را 
نیز در معرض تهدید قرار می دهد ضمن 
آنکه نباید این نکته را دور از ذهن داشت 

که با چنین اقداماتی کودک در معرض 
سوءاستفاده بیماران پدوفیل  و تکنولوژی 
روز از جمله هوش مصنوعی قرار می دهد 
و ممکن است دهها آسیب دیگر را متوجه 

روح و جسم کودک کند.
تبدیل کودک به یک نمایش دهنده کالا

به  را  باور  این  با  باگر  مادرهای  و  پدر 
کودک می دهند که ارزشمندی و عزت 
و  لباس ها  چون  ظاهری  عوامل  در  او 

عکس های زیبا است
و  پژوهشگر  روزبهانی  حسین  دکتر 
روانشناس کودک با برشمردن آسیب های 
روانی ناشی از کودک باگری گفت: اصلی 
ترین باورهای هر کودک در سنین ۱تا ۷ 
سالگی و توسط خانواده ساخته می شود. 
در واقع پدر و مادرهای باگر با قراردادن 
فرزند خود به عنوان یک نمایش دهنده 
به کودکان خود این باور را می دهند که 
حس ارزشمندی اش را در عوامل ظاهری 
چون لباس ها و عکس های زیبا دنبال 
کنند و این کودکان در آینده و با ورود 
به جامعه متوجه می شوند که این مسائل 
ارزش های واقعی نیست و در نتیجه دچار 
تناقض در ارزشمندی شده و به شدت 
آسیب می بینند.روزبهانی در ادامه با توجه 
لباس،  خرید  در  والدین  روی  زیاده  به 
ایجاد امکانات و رسیدگی به مسائل بی 
آمدن کودک  بار  گرا  اهمیت،به مصرف 
افزود: شکل گیری روحیه  اشاره کرد و 
مصرف گرایی می تواند برای آینده کودک 

بسیار آسیب زا باشد.
کودک بلاگرها تفکر انتقادی ندارند

این پژوهشگر حوزه کودک با بیان اینکه 
تاثیرات روند باگری  از مهم ترین  یکی 
است،  انتقادی  تفکر  نداشتن  کودکان 

گفت: نداشتن تفکر انتقادی یعنی ممکن 
از  بزرگسالی  سنین  در  کودک  است 
پخش شدن یکسری از محتواهای خیلی 
شخصی خود احساس حقارت و پشیمانی 
بسیار داشته باشد و حتی بابت آن تا سال 
ها مسخره شود اما حق اعتراضی ندارد و 
حتی اگر حقی داشته باشد، محتوا پخش 

شده و توانایی پاک کردن آن را ندارد.
یاد  کودکان  این  داد:  ادامه  روزبهانی 
می گیرند که دیگران در هر شرایطی آنان 
را تایید و تحسین کنند و این باور را دارند 
که در همه چیز بهترین هستند بر همین 
اساس بسیار خودشیفته بوده و ظرفیت 

هیچ انتقادی را ندارند.
باور را دارند که در  کودک باگرها این 
همه چیز بهترین هستند بر همین اساس 
هیچ  ظرفیت  و  بوده  بسیار خودشیفته 

انتقادی را ندارند
ترین  جدی  از  کودک  روانشناس  این 
آسیبی که ممکن است متوجه کودک 
شود، سخن گفت و افزود : پدر و مادرها 
با انتشار مطالب حجم زیادی از اطاعات 
فرزند را در اختیار کاربران فضای مجازی 
قرار می دهند و با این کار به افراد مختلف 
این امکان را می دهند که حتی ساعت 
سکونت  محل  و  آدرس  و  آمد  و  رفت 
کودک را پیدا کرده و حتی کودکان را 
در معرض خطر و سوء استفاده قرار دهند.

وی این نکته را گوشزد کرد که در حوزه 
مبتایان  است  ممکن  مجازی  فضای 
جنسی  ناهنجاری های  و  اختالات  به 
همچون پدوفیل ها هم وجود داشته باشند 
که معمولا در میان صفحه های مجازی 
و  محتوای عکس  با  دنبال صفحه هایی 

فیلم کودکان می گردند.

روزبهانی تاکیدکرد: فاش کردن مشخصات 
انواع  معرض  در  را  او  می تواند  کودک 
ربایی  آدم  و  زورگیری  خطرها همچون 
جهت اخاذی قرار دهد که بستر مجازی را 
فضایی برای ابراز گرایش و پیشنهاد خود 
قرار داده و با مطرح کردن این موضوع با 
کودک آسیب های جبران ناپذیری را به 

روح و روان آنها وارد می کند.
کار  کودکان  با  مرتبط  حقوق 

اینستاگرامی
مجازی  فضای  در  کودکان  از  استفاده 
که  نوعی  است؛به  درآمد  کسب  برای 
شیوه  در  کار  کودک  نیز  کودکان  این 
ای مدرن تر محسوب می شوند و البته 
کودکان  حقوق  کنوانسیون   ۳۲ ماده 
آن  امضاکنندگان  جزو  نیز  ایران  که 
است، از دولت ها خواسته تا از استثمار 
که  کاری  هرگونه  و  کودک  اقتصادی 
توقف  موجب  یا  بوده  زیان بار  برایش 
بهداشت  برای  یا  شده  او  تحصیل  در 
اجتماعی  و  اخاقی  روحی،  جسمی، 
این  کنند.بر  جلوگیری  باشد،  مضر  او 
اساس کودک وقتی در ساعاتی از شبانه 
روز به جای آن که مشغول تحصیل و 
بازی و سرگرمی  باشد،  اموری همچون 
برای کسب درآمد به بازی در کلیپ های 
اینستاگرامی وادار می شود و در واقع از 
است.موضوع  شده  محروم  خود  حقوق 
مجازی  کار  کودکان  درباره  که  دیگری 
اهمیت دارد، نقض حقوق کودک با تجاوز 
به حریم خصوصی اوست. حریم خصوصی 
افراد در واقع همان حریمی  است که در 
عرف و قانون باید به آن احترام گذاشته 
شود و در برابر ورود و تعرض سایر افراد 
مصون بماند. ماده ۱۶ کنوانسیون حقوق 
افراد شامل والدین و  از  کودک دو گروه 
اشخاص بیگانه را از دخالت خودسرانه یا 
غیر قانونی در حریم خصوصی کودک منع 
به  ورود  رویکردی  چنین  است.در  کرده 
فضای خصوصی کودک و انتشار تصاویر او 
نقض حریم خصوصی او محسوب می شود 
و می تواند مورد پیگرد قانونی نیز قرار گیرد. 
حتی اگر قصد والدین درآمدزایی نباشد 
نیز انتشار تصاویر کودکان در شبکه های 
نقض  مصداق  و  نیست  مجاز  اجتماعی 

حریم خصوصی به شمار می آید.

کودک بلاگری؛ روشی نوین در بهره کشی از کودکان

گواهی حصر وراثت  
شعبه ۵۴ حقوقی )حصر وراثت( شورای حل اختاف اصفهان – شماره دادنامه 
پرونده  شماره   –  ۱۴۰۲/۱۱/۲۸ تنظیم  تاریخ   –  ۱۴۰۲۰۹۳۹۰۰۱۵۲۳۶۶۹۰

۱۴۰۲۰۹۹۲۰۰۰۷۳۳۳۴۵۲ – شماره بایگانی شعبه ۰۲۰۳۳۴۴
پرونده کاسه ۱۴۰۲۰۹۹۲۰۰۰۷۳۳۳۴۵۲ شعبه ۵۴ حقوقي ) حصر وراثت شورای 
حل اختاف اصفهان تصمیم نهایی شماره ۱۴۰۲۰۹۳۹۰۰۱۵۲۳۶۶۹۰ خواهان آقای 
مجید صباغ تبریزی فرزند حسن به نشانی استان اصفهان - شهرستان اصفهان - شهر 
اصفهان - خیابان مدرس خیابان مولوی متوجه بهزاد ۲۹۰ خواسته گواهی حصر وراثت 

گواهی حصر وراثت 
آقای مجید صباغ تبریزی بشناسنامه شماره ۱۲۸۱۷۴۱۹۳۰ باستناد شهادتنامه و 
گواهی فوت و رونوشت شناسنامه ورثه درخواستی بشماره ۰۲۰۳۳۴۴ ح ۵۴ تقدیم 
این شورا نموده چنین اشعار داشته است که شادروان بتول جابري زاده انصاری 
بشناسنامه شماره ۱۲۸۱۵۰۱۹۴۸ در تاریخ یکشنبه ۱۸ تیر ۱۴۰۲ درگذشته و ورثه 

وی در هنگام درگذشت عبارتند از :
۱- مهری صباغ تبریزی فرزند حسن شماره شناسنامه ۱۲۸۱۶۷۲۴۳۲ نسبت با 

متوفی: فرزند 
۲- مجید صباغ تبریزي فرزند حسن شماره شناسنامه: ۱۲۸۱۷۴۱۹۳۰ نسبت با 

متوفی فرزند 
۳- حمید صباغ تبریزی فرزند حسن شماره شناسنامه ۱۲۸۶۶۲۵۱۴۹ نسبت با 

متوفی: فرزند 
۴- مهدی صباغ تبریزی فرزند حسن شماره شناسنامه ۱۲۸۱۶۷۲۴۲۴ نسبت با 

متوفی: فرزند 
۵- اصغر صباغ تبریزی فرزند حسن شماره شناسنامه ۱۲۸۱۶۱۴۴۰۸ نسبت با 

متوفی: فرزند 
پس از تشریفات قانونی و انتشار یک نوبت آگهی در روزنامه و عدم وصول هرگونه لایحه 
با اعتراض با ارائه وصیت نامه سری با رسمی حسب گواهی متصدی مربوطه و در وقت 
فوق العاده شعبه ۵۴ حصر وراثت شورای حل اختاف اصفهان بتصدی امضاء کنندگان 
زیر تشکیل و پس از ماحظه پرونده کار گواهی می نماید که ورثه در گذشته منحصر به 
اشخاص یاد شده در بالا بوده و وارث دیگری ندارد و دارانی آن روانشاه پس از پرداخت و 

انجام حقوق و دیونیکه بر ترکه تعلق می گیرد به صورت زیر تقسیم می گردد. 
۱- مهري صباغ تبریزی) فرزند(: ۱٫۹ )یک نهم( از کل ماترک 
۲- مجید صباغ تبریزی) فرزند(: ۲٫۹ )دو نهم( از کل ماترک 
۳- حمید صباغ تبریزی )فرزند(: ۲٫۹ )دو نهم( از کل ماترک 
۴-مهدي صباغ تبریزی )فرزند(: ۲٫۹ )دو نهم( از کل ماترک 
۵- اصغر صباغ تبریزی) فرزند(: ۲٫۹ )دونهم( از کل ماترک 

اعتبار قانونی این گواهینامه از حیث مبلغ نامحدود است. 
قاضي شوراي حل اختاف شعبه ۵۴ حقوقي ) حصر وراثت ( شوراي حل اختاف 

اصفهان - اسداله جعفری

آگهی تحدید حدود اختصاصی حوزه ثبتی بندپی
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
تحدید حدود اختصاصی پاک -۷۰۳ فرعی مفروز از ۲۳۵- فرعی از ۱۵۹۸- اصلی واقع 
در بخش ۹ بندپی بنام آقای علیرضا گرامی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده است با کاربری زراعی به مساحت ۳۸۱ متر مربع طبق رای شماره 
۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۱۷۰۰۴۴۷۵ مورخه۱۴۰۲/۱۱/۲۹ هیئت قانون تعیین تکلیف در 
ساعت۹صبح روز یکشنبه مورخه ۱۴۰۳/۱/۱۹در محل وقوع ملک به عمل خواهد آمد.

لذا از متقاضیان و مالکین اماک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت میشود 
در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم رسانند بدیهی صورت عدم حضور 
متقاضی و یا نماینده قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک مورد تقاضا با حدود 

اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد معترضین میتوانند به استناد ماده 
۲۰ قانون ثبت و مواد ۷۴ و ۸۶ آئین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ 
تنظیم صورت مجلس تحدید حدود اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم و ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به تقدیم دادخواست به 
مرجع قضائی نمایند در غیر اینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط 
متقاضی و یا نماینده قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با 

رعایت مقررات ادامه می یابد .
تاریخ انتشار :۱۴۰۲/۱۲/۱۹ 

شناسه آگهی:۱۶۸۰۳۰۶
محمد حبیب زاده گنجی/ رئیس اداره ثبت اسنادواماک بندپی

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای سهند ریاحی زانیانی فرزند علیرضا با تسلیم دو برگ استشهاد شهود مدعی مفقود شدن سند مالکیت به شماره ۹۰۸۷۱۲ ب - ۹۳ بخش شانزده اصفهان شاهین 
شهر و در دفتر ۸۸۷ صفحه ۲۹۶ شماره ثبت ۱۹۹۲۶۸ ثبت گردیده است به میزان شش دانگ از پاک ثبتی ۴۰۶٫۵۹۷۱ صادر و تسلیم گردیده و فاقد بازداشتی 
میباشد طبق تبصره یک اصاحی ماده ۱۲۰ آ.ق.ث مراتب آگهی میگردد که هر کس مدعی انجام معامله یا وجود سند مزبور نزد خود باشد از تاریخ انتشار آگهی تا ۱۰ 
روز اعتراض خود را به این اداره اعام و اصل سند را ارائه نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه کننده مسترد گردد. اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد یا در 
صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند مرقوم صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.  سید امیر حسین حسن زاده  - واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شاهین شهر 

تاریخ انتشار ۱۴۰۲/۱۲/۱۹ -  شناسه اگهی ۱۶۸۱۸۳۲

آگهی دعوت مجمع عمومی موسس انجمن صنفی کارفرمایی 
 آموزشگاه آزاد صنایع پوشاک بندرگز و حومه 

اولین مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور،روز شنبه مورخ 140۳/1/18 
ساعت  11 صبح در محل آموزشگاه خیاطی ترگل به آدرس: بندرگز،خیابان نوکنده،روبروی فردوس ۳ برگزار می گردد ازکلیه کار فرمایان عضو 

شاغل در صنف مربوطه دعوت می شود در جلسه مذکور شرکت نمایند. 
دستور جلسه: 

     1- تصویب اساسنامه 
     2-انتخاب اعضای اصلی وعلی البدل هیئت مدیره و بازرسان  

          )هیئت موسس(
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سیتی گواردیولا با شکست بیگانه است

ورزشـی 7
اخبارجهان ورزش

ربیعی: گزینه اصلی سیتی برای جایگزینی دی بروینه
 بازیکن پشت به دروازه اصلا نیاز به خطا دارد؟

اتحـاد کلبـاء با شکسـت در ضربه های پنالتـی برابر العیـن از راهیابی 
بـه دیدار نهایـی لیگ کاپ امـارات بازماند.

اتحـاد کلبـاء در بـازی برگشـت دور  نیمه نهایـی لیـگ کاپ امـارات 
بـه مصـاف تیـم پرسـتاره العیـن رفـت و بـا دو گل برابـر حریـف 
سرشـناس اش بـه پیروزی دسـت پیدا کـرد اما شکسـت دو بر صفر 
اتحـاد کلبـاء در بـازی رفـت بـا هدایـت فرهـاد مجیدی باعث شـد 
تـا کار بـه ضربـات پنالتی کشـیده  شـود. در ضربات پنالتی هر سـه 
بازیکـن اتحـاد کلبـاء پنالتـی خـود را از دسـت دادنـد تـا العیـن با 
درخشـش سـنگربانش فینالیسـت شـود.مهدی قایدی در این بازی 
در ترکیـب اصلـی اتحـاد کلبـاء به میـدان رفت و روی گل نخسـت 

تیمـش نقـش داشـت. او در دقیقـه ۶۹ از بـازی تعویض شـد.

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن گفت: اشتباه بازیکنان باتجربه آنها را اسیر 
خود کرده است. محمد ربیعی پس از تساوی دو بر دوی تیمش مقابل 
هوادار در هفته نوزدهم لیگ برتر فوتبال اظهار کرد: بازی مهیجی را 
شاهد بودیم. اگر بخواهم تحلیلم را از بازی بگویم بعد از گلی که در نیمه 
اول زدیم باید بگویم هوادار از ما بهتر بود. نیمه دوم را بهتر شروع کردیم 
و روی کارهای تاکتیکی بازی را در دست گرفتیم. هم گل دوم را زدیم و 
حتی بعد از این گل دو موقعیت تک به تک را از دست دادیم و به نظرم 
جا داشت حتی گل سوم را هم بزنیم اما با ۱۰ نفره شدن ما ناخودآگاه 
این فضا برای حریف مان ایجاد شد که همه جانبه روی دروازه مان حمله 
کند. در این ۱۰ نفره شدن حریف یک موقعیت خطرناک داشت، آنها 
یک شوت هم زدند و به گل رسیدند، در یک ضربه پنالتی هم بازی 
مساوی شد.به آقای شجاعی و بچه های تیمم خسته نباشید می گویم. 
به نظرم این بازی جزو بازی های خوب امسال ذوب آهن بود. با توجه 
به اینکه چند بازیکن اصلی مان را نداشتیم و تیم جوانی در زمین 
داشتیم، در جایی که باتجربه ها باید تجربه بیشتری از خودشان نشان 
بدهند، اسیر اشتباه شدند. این پیش می آید و اشکالی ندارد. اگر در این 
مسابقه برنده می شدیم اتفاق خوبی بود. از ۹ بازی بیرون خانه ۱۹ امتیاز 
گرفته ایم. در این بازی حق تیم خودمان را سه امتیاز می دانستیم اما تیم 
حریف هم قابل احترام بود و فوتبال خوبی را هم به نمایش می گذارند 
اما در نیمه دوم به نظرم تیم ما خیلی بهتر بازی کرد. ربیعی درباره 
عصبانیتش از دست شایان مصلح بعد از ارتکاب خطای منجر به پنالتی 
افزود: او می گفت پنالتی نبود. بازیکن باتجربه ای مانند مصلح نباید اینقدر 
بی محابا سمت چنین توپی برود. این اتفاق در دقیقه ۹۴ بازی افتاد. ما 
امروز فقط سه بازیکن امید در زمین داشتیم. دو یا سه بازیکن زیر ۲۳ 
سال در ترکیب داشتیم. ایشان و کمال کامیابی نیا جزو باتجربه  های 
تیم اند. دلیلی برای اخراج کامیابی نبود. شما نباید با خطای وسط زمین 
اخراج شوید. هر دوی آنها برای من بسیار قابل احترامند اما اینجا تجربه 
آنها باید یاریگر تیم باشد. بله ناراحت بودم؛ چرا که شایان مصلح اصرار 
داشت، خطا نبوده است.ما نمی توانیم هر اشتباهی را که رخ می دهد 
به گردن داور بیندازیم. این غلط است. ما هفته گذشته ۵۰ دقیقه هم 

مقابل پرسپولیس ۱۰ نفره بازی کردیم. امروز هم این اتفاق افتاد.

وزیر ورزش و جوانان گفت: در توسعه ورزش همگانی 
غفلت و در دوره های مختلف کوتاهی شده است و دچار 
روزمرگی شده ایم. سیاست ها را در حوزه همگانی باید 
بر اساس آمایش سرزمینی و طرح ملی توسعه ورزش 
برنامه ریزی کنیم . سیاست ها را شورای عالی اباغ می کند 

و ما همه تکلیف داریم که به این دو موضوع بپردازیم.
به نقل از وزارت ورزش و جوانان، کیومرث هاشمی در 
گردهمایی مدیران کل ورزش و جوانان استان های سراسر 
کشور اظهار داشت: هدف ما این است با توجه به برگزاری 
این جلسات بتوانیم بهترین خروجی را داشته باشیم. 
پیش بینی کرده ایم سلسله جلساتی را با حضور روسای 
فدراسیون ها و روسای تربیت بدنی شهرستان ها به صورت 

وبیناری و حضوری برگزار کنیم.
او با اشاره به حضور پررنگ جامعه ورزش و جوانان در 
انتخابات یازده اسفند گفت: تشکر دارم از همه همکاران 
سراسر کشور که مشارکت خوبی در انتخابات مجلس 
و خبرگان رهبری داشتند. جامعه ورزش همیشه در 

انتخابات پیشقدم و تاثیرگذار بوده  است.
وزیر ورزش و جوانان تاکید کرد: مدیران کل استان ها 
باید توجه کنند هر آنچه فکر می کنید در بحث مدیریت 
ستادی قابل تفویض به استان هاست عنوان کنند که ما 
در صورت امکان اجرای برخی موضوعات را به استان ها 
بدهیم. ما در وزارت اعتقاد به کار اجرایی نداریم. نقش 
ستاد مشخص است و آن هم سیاستگذاری است که باید 
بحث اجرا را به استان ها بدهیم. از معاونان و مدیران کل 
ستادی می خواهیم آن چیزی را که قابل تفویض است 
شناسایی و اباغ کنند که اجرای آن را به مدیران کل 
استان ها بدهیم. او خاطرنشان کرد: مدیری که ریسک 
نداشته باشد به موفقیت نمی رسد و مدیران کل استان ها 
مجموعه های  باشند.  ریسک پذیر  باید  کارهایشان  در 
کمک  که  هستند  این  دنبال  به  نیز  وزارت  نظارتی 
استان ها باشند. باید سعی کنیم به عنوان دستگاه نظارتی 
کنار مجموعه مدیران مان باشیم و مواردی را که هست، 
گوشزد کنیم. کیومرث هاشمی به تغییرات صورت گرفته 
در معاونت جوانان اشاره کرد و گفت: باید با همکاری و 
هم افزایی همه مدیران این معاونت بتوانیم عملکرد حوزه 
جوانان را بیشتر نشان دهیم. موضوع جوانان مورد تاکید 
ماست و نباید فراموش شود. در بیشتر استان ها شورای 
عالی جوانان استان تشکیل شده ولی در چند استان زیاد 
به موضوع شورای عالی جوانان پرداخته نشده و مدیران 

کل به عنوان متولی این بخش با همکاری استانداران 
سعی کنند که جلسات شورای عالی جوانان برگزار شود.

او همچنین با اشاره به اهمیت توسعه ورزش همگانی در 
کشور بیان کرد: در توسعه ورزش همگانی غفلت و در 
دوره های مختلف کوتاهی شده است و دچار روزمرگی 
شده ایم. سیاست ها را در حوزه همگانی باید بر اساس 
آمایش سرزمینی و طرح ملی توسعه ورزش برنامه ریزی 
کنیم . سیاست ها را شورای عالی اباغ می کند و ما همه 
تکلیف داریم که به این دو موضوع بپردازیم و از همه 
مدیران کل استان ها می خواهیم با توجه به فرصتی که 
رییس جمهور برای اجرایی کردن این دو طرح داده اند هر 

چه سریع تر کار خود را آغاز و اطاعات را آماده کنند.
وی ادامه داد: در بحث خدمات لجستیکی طرح آمایش 
سرزمینی مدیران کل باید به ما کمک و در استان تاکید 
کنند که این پروژه ملی است و باید در اولویت قرار دهیم. 
همه دستگاه هایی که عضو شورای عالی ورزش هستند 
وظیفه دارند که در بحث آمایش سرزمینی به ما کمک 
کنند.. وزیر ورزش و جوانان اظهار داشت: ورزش همگانی 
برای ما مهم است و به زودی معاون مربوطه نیز معرفی 
خواهد شد. باید از همه ظرفیت های دستگاه های استانی 
نیز استفاده کرد برای اینکه ورزش همگانی را توسعه 
بیرون  آماری که  این بخش ضعف داریم و  دهیم. در 

می آید وضعیت خوبی را نشان نمی دهد.
وی ادامه داد: ارتباط مدیران کل استان ها با نمایندگان 
مجلس باید حفظ شود چون نمایندگان به توسعه ورزش 
کمک می کنند. کیومرث هاشمی با اشاره به احکام در 
نظر گرفته شده برای ورزش در برنامه هفتم توسعه گفت: 
زمانی که در وزارت حضور پیدا کردیم هیچ حکمی برای 
ورزش در نظر نگرفته شده بود ولی با رایزنی ای که صورت 

گرفت احکام خوبی برای ورزش در نظر گرفته شده است 
و تاش خواهیم کرد که این احکام مصوب شود.

وزیر ورزش و جوانان در ادامه صحبت هایش با اشاره به 
اکران فیلم پرویزخان در جشنواره فجر خاطرنشان کرد: 
این فیلم به صورت عمومی در ایرانی عید نوروز پخش 
می شود. فیلم پرویزخان متعلق به وزارت ورزش و شعار 
آن »ما می توانیم« است. این فیلم در خصوص زندگی 
پرویز دهداری است. تبلیغ این فیلم باید در سطح استان 
و شهرستان ها انجام گیرد و خروجی این کار می تواند به 
سود ورزش باشد و قطعا مورد استقبال خانواده ها و جوانان 
اهمیت  درخصوص  همچنین  وی  گرفت.  خواهد  قرار 
باشگاه های  توسعه  گفت:  جلسه  این  در  باشگاه داری 
ورزشی اهمیت بالایی دارد به ویژه باشگاه هایی که از 
طریق ماده پنج تاسیس می شوند. این باشگاه ها می توانند 
به ایجاد شغل کمک کنند. توسعه باشگاه داری موضوع 

اساسی ماست که می تواند به اهداف ما کمک کند.
هاشمی با تقدیر از استان هایی که میزبان رویدادهای 
بین المللی شده اند گفت: میزبانی مسابقات در اولویت 
است. شرایط کشور به نحوی است که باید با استفاده از 
میزبانی به توسعه گردشگری ورزشی کمک کنیم. حُسن 
این میزبانی ها این است که نگاه دنیا را به کشور ما تغییر 

می دهد و ما نیز از میزبانی استان ها حمایت می کنیم.
هاشمی ادامه داد: امروز بحث تاسیس پایگاه قهرمانی 
بحث روز است البته اگر نگاه ما از تشکیل این پایگاه ها 
مربوط به دهه ۶۰ است باید تغییر کند. وظیفه ادارات 
وظیفه  این  بلکه  نیست  قهرمانی  پایگاه  تشکیل  کل 
پایگاه  برای  مشخصی  تعریف  باید  است.  باشگاه ها 
ماک  پایگاه  ساخت  صرف  باشیم.  داشته  قهرمانی 

نیست بلکه داشتن برنامه برای این پایگاه مهم است.
او درخصوص بحث واگذاری پروژه های نیمه تمام نیز 
اولویت  عنوان کردیم  نیز  قبل  از  که  گفت: همانطور 
با قهرمانان، پیشکسوتان و  برای واگذاری پروژه ها  ما 
ورزش  در  سرمایه گذاری  به  عاقه مند  سرمایه گذاران 
با اشاره به وضعیت  است.کیومرث هاشمی همچنین 
و  ما  ماک  کرد:  بیان  کشور  در  ورزشی  بیمه  آمار 
برنامه ریزی که انجام شده تعداد بیمه شدگان ورزشی 
شرایط  باشد.  استان  آن  جمعیت  درصد  هشت  باید 
آماری بیمه شدگان ورزشی ما وضعیت خوبی ندارد و 
باید از همه ظرفیت ها استفاده شود که تا پایان سال 

۱۴۰۳ به هشت درصد برسانیم.

سرمربی سپاهان گفت تیمش به حضور هواداران نیاز دارد چون هیچ تیمی به  تنهایی قهرمان نمی شود.
ژوزه مورایس در نشست خبری پیش از بازی تیمش مقابل پیکان اظهار کرد: این بار تیم پیکان را پیش رو داریم. 
آنها بازیکنان و تیم خوبی دارند. مثل همیشه برای این بازی آماده هستیم و در کنار هواداران بازی می کنیم. انتظار 
اتفاقات خوبی دارم. در مدت گذشته لیگ قهرمانان آسیا، تعطیلی و بازی های تیم ملی را داشتیم اما امیدوارم همه این 
تعطیلی ها به پایان رسیده باشد و به شرایط قبل برگردیم. او درباره شرایط مصدومیت کاوه رضایی و احتمال غیبت 
این بازیکن در بازی فردا گفت: شرایطش چندان تغییری نکرده و او مصدوم است. او را فردا نداریم. سرمربی سپاهان 
درباره جذب یک بازیکن جوان از ذوب آهن با وجود آکادمی مناسب باشگاه سپاهان گفت: بازیکنان آکادمی در سطح 
یادگیری اند. اگر کسی کیفیت داشته باشد، برای آکادمی سپاهان خوب است. جذب بازیکن کم سن و سال از بازیکنان 
سن بالاتر بهتر است چون هزینه کمتری دارند. در کل به دنبال کیفیت هستیم. من دیروز بازی یک تیم شیرازی را 
دیدم که دو بازیکن خوب داشتند. ما به دنبال یک فرآیند حرفه ای برای آینده باشگاه هستم. بحث این نیست از چه 
تیمی بازیکن جذب می کنیم. ما یک بازیکن هم به ذوب آهن قرض دادیم. امیدوارم دفعه  بعد نخواهم این مساله را 
توضیح بدهم چون این مساله خیلی ساده است. او اضافه کرد: ایران باید به فوتبال حرفه ای و بازار حرفه ای عادت کند. 
باشگاه اگر به دنبال بازیکنی است باید مبلغی را به باشگاه دیگر پرداخت کند. باشگاه ها نمی توانند ارزش مالی بازیکن 
را پرداخت نکنند و منتظر آزادشدنش باشند تا آن بازیکن را جذب کنند. همه باید درک کنند که مبلغی برای ارزش 
بازیکن باید پرداخت شود تا بازیکنان بهتری بیایند. پول ها باید در گردش باشند و چمن ها و کیفیت ها را بهتر کنیم. 

ببینید عربستان چگونه برای آینده هزینه می کند. فوتبال ایران هم باید به این سمت برود.

سرمربی تیم ملی والیبال ایران »لئوناردو آفونسو« برزیلی را به عنوان دستیار خود در لیگ ملت های ۲۰۲۴ معرفی کرد.
به نقل از فدراسیون والیبال، موتا پائز مربی برزیلی- فرانسوی تیم ملی والیبال ایران دستیار خود را برای حضور در لیگ 
ملت های والیبال ۲۰۲۴ معرفی کرد. بر این اساس لئوناردو آفونسو که سابقه هدایت تیم های سیت والی )سوئیس(، 
سال های ۲۰۰۸ و ۲۰۰۹، وولتا ردوندا در کشور برزیل در سال های ۲۰۰۹ و ۲۰۱۰، فارما برزیل در سال های ۲۰۱۵ و 
۲۰۱۶ و النصر امارات در سال ۲۰۲۳ و ۲۰۲۴ در پرونده دارد، به عنوان مربی بر روی نیمکت تیم ملی والیبال مردان ایران 
در لیگ ملت های والیبال ۲۰۲۴ خواهد نشست. در روزهای آینده دو مربی ایرانی دیگر به کادر فنی تیم ملی والیبال ایران 
اضافه خواهند شد. آفونسو همچنین به عنوان کمک مربی در سال های مختلف با تیم های  ملی والیبال زیر ۲۱ و ۱۹ برزیل 
)۲۰۰۹ تا ۲۰۱۷(، با آرجی ایکس برزیل در سال های ۲۰۱۱ و ۲۰۱۲ و ۲۰۱۹ و ۲۰۲۳ با سانتوری ژاپن همکاری کرده 
است. آفونسو برزیلی در سال های مربیگری خود، مربی بازیکنان بزرگی همچون لوکاس ساتکمپ )مدافع میانی برزیل(، 

لوئیز فلیپه )دریافت کننده قدرتی برزیل(، ماساهیرو یاناگیدا )دریافت کننده قدرتی ژاپن( بوده است.

هیچ پروژه ورزشی جدیدی کلید نمی خورد

مورایس: هیچ تیمی به تنهایی قهرمان نمی شود

یک بزریلی دیگر در کادر فنی تیم ملی ایران

ناچو: بد بودیم اما به هدف خود رسیدیم

هالند به رکورد اسطوره سیتیزن ها رسید

منچستر سیتی در ۳۷ بازی اخیر خود در ورزشگاه اتحاد متحمل شکست 
نشده است.  منچستر سیتی در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان اروپا کار 
آسانی در ورزشگاه اتحاد داشت و توانست در بازی برگشت همان نتیجه 
دیدار رفت را کسب کند و در مجموع با نتیجه ۶ بر ۲ راهی دور بعد شود. 
تیم گواردیولا عملکرد خیره کننده ای در بازی های خانگی داشته است.

سیتی در ۳۷ بازی اخیر خود ورزشگاه الاتحاد در رقابت های مختلف 
شکست نخورده است. این تیم همچنین در ۳۰ بازی اخیر خود در 
نشان  که  نشده  متحمل  را  اتحاد شکستی  در  اروپا  قهرمانان  لیگ 
می دهد در بازی های خانگی بسیار سخت شکست می خورد. سیتی 
مدافع عنوان قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپاست و در فصل جاری هم 

از مدعیان اصلی قهرمانی در این رقابت به شمار می آید.

کاپیتان رئال مادرید اعتراف کرد که تیمش عملکرد خوبی در دیدار 
برگشت برابر لایپزیگ نداشت.

 رئال مادرید در دیدار برگشت برابر لایپزیگ در یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا با تساوی یک بر یک در برنابئو متوقف شد و با این حال 
راهی دور بعد شد. ناچو در اظهاراتی کهMovie Star منتشر کرد 
گفت: هدف محقق شد. این بهترین بازی ما در این فصل نبود. گاهی 
اوقات شما مسابقات بدی دارید، مانند امروز. آنها استثنایی بودند و ما 
خوب نبودیم. باید خوشحال باشیم که به یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان 
اروپا رسیدیم. به طور کلی، بازی خوب نبود، نه نیمه نخست و نه نیمه 
دوم. حتی زمانی که ما جلو بودیم، نمی دانستیم چگونه باید بازی را اداره 
کنیم. آنها پتانسیل زیادی داشتند. باید با قدرت به کار خود دهیم. کسی 
نگفت که این بازی آسان است. وقتی کارها آنطور که می خواهید پیش 
نمی رود باید بجنگید و بجنگید و مانند امروز مسابقاتی را انجام دهید که 
در نهایت باعث رشد و یادگیری شما می شوند. فصل بسیار طولانی است. 
ما بازی های زیادی داریم و من فکر می کنم ما در موقعیت بسیار خوبی 
هستیم. ما به یک چهارم نهایی صعود کرده ایم و در لالیگا هم صدرنشین 
هستیم. بازی خوبی را به نمایش نگذاشتیم اما باید سرمان را بالا بگیریم 
و احساس غرور کنیم چون در دور بعد هستیم.او درباره حریف احتمالی 
رئال مادرید در دور بعد گفت: نکته مهم این است که ما در رقابت سختی 
مانند لیگ قهرمانان اروپا همچنان به حضور خود ادامه می دهیم و در 
یک چهارم نهایی هستیم و این برای رئال مادرید بسیار مهم است. هدف 

کنونی محقق شده و تاش می کنیم به هدف بعدی برسیم.

ارلینـگ هالنـد بـا گلـی کـه در دیـدار بـا کپنهاگـن رسـاند شـمار 
گل هـای خـود را در لیـگ قهرمانـان اروپـا بـه عـدد ۴۱ رسـاند تا با 

رکـورد اسـطوره سـیتیزن ها در ایـن رقابت هـا برابـری کنـد.
 منچستر سیتی در دیدار برگشت برابر کپنهاگن در یک هشتم نهایی 
لیگ قهرمانان اروپا با نتیجه ۳ بر یک به پیروزی دست پیدا کرد تا 
مقتدرانه و با نتیجه ۶ بر ۲ راهی دور بعد شود. ارلینگ هالند ستاره 

نروژی سیتی گل سوم تیمش را در این بازی به ثمر رساند.
هالند با گلی که در این بازی به ثمر رساند شمار گل های خود را در 
لیگ قهرمانان اروپا به عدد ۴۱ رساند تا با رکورد گلزنی سرخیو آگوئرو 
برابر شود. نکته مهم اینکه آگوئرو در ۷۹ بازی توانست ۴۱ گل در لیگ 
قهرمانان اروپا به ثمر برساند اما هالند تنها در ۳۷ بازی به این تعداد گل 
رسید.او فصل قبل عنوان آقای گلی را در لیگ قهرمانان اروپا به دست 

آورد و در فصل جاری هم از مدعیان اصلی این عنوان است.

هاشمی: در دوره های مختلف در توسعه ورزش همگانی کوتاهی شده
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کاریکاتور

  

معصومه طاهری / کیمیای ایران:  
در  عجیبی  خبر  ماه  اسفند  اواسط 
خبرگزاری ها منتشر شد که تعجب 
و تاسف را با هم بر انگیخت. سازمان 
انتقال خون در این خبر اعام کرد 
که بخاطر کم بود ذخیره های خونی 
طرحی را اجرا خواهد کرد که حیرت 
انگیز است این طرح بر این مبناست 
که گردشگرانی که خون خود را به 
یک  از  می کنند  اهدا  سازمان  این 
شب هتل رایگان برخوردار خواهند 
عقل  هیچ  با  که  موضوعی  شد. 
گاهی  بله  نیست.  همخوان  سلیمی 
نیاز به خون در افراد بیمار و مجروح 
آنچنان حیاتی است که این هزینه ها 
شرایطی  در  ولی  ندارد  بحث  ارزش 
برابر نه در شرایطی که هم می توان 
جایگزین های بهتری ایجاد کرد و هم 
نیازی به چنین بذل و بخشش های 
همه  نیست.  المال  بیت  از  عجیب 
از قیمت یک شب اسکان در هتلها 
مطلعیم آن هم در شب عید که دیگر 
نمی شود.  پیدا  اسکان  برای  محلی 
البته در متن این خبر آمده است که 
چون تبلیغات زیادی کردیم و پاسخ 

نشنیدیم این طرح را برای چند روز 
با هتلداران اصفهانی بستیم که نشان 
از مهمان نوازی اصفهانی ها هم دارد. 
موضوع  این  هم  باز  هست  هرچه 
منطقی به نظر نمی رسد مگر اینکه 
هتلداران این کار را به عنوان نوعی 
تبلیغ رایگان خود انجام داده باشند 
که باز هم منطقی به نظر نمی رسد 
دولتی  هتلها  این  بیشتر  آنکه  چه 
خالی  ظرفیت  اگر  حتی  و  هستند 
ایامی  حاضر  ایام  باشند  داشته 
نیست که بتوان در شهر توریستی 
طرحی  چنین  برای  اصفهان  مثل 

آن را صرف کرد.

راهکار چیست؟ بله اولین سوالی که 
به ذهن متبادر میشود این است که 
اگر چنین اتفاقی به هر ترتیب نیفتد 
جان افراد در خطر خواهد بود پس 
راهکار چیست؟ این نگاه که خون بده 
تا اسکان رایگان بگیری هیچ رابطه ای 
و  ایران  مردم  ذاتی  ایثار که جزو  با 
شهر شهید پرور اصفهان است ندارد. 
و  مدیریت  در  باید  را  اصلی  مشکل 
انتقال خون  کارمندان سازمان  نگاه 
دید که حاضر نیستند از محل کار 
مکان  یک  در  آنها  شوند.  دور  خود 
تا  و ساکت و بی دردسر نشسته اند 
به سمت  را  با چند زیرنویس مردم 

خود بکشند در حالی که سالهاست 
در  را  خون  انتقال  سیار  واحدهای 
ایام خاصی مثل روز عاشورا شاهدیم 
خب چرا این واحدهای سیار را بیشتر 
واحدها  این  اصا  چرا  نمی کنید 
نیستند  فعال  شهر  در  ایام  آن  بجز 
اینهمه تجمع مومنانه در شهر داریم 
که مردم برای ثواب رایگان و بدون 
هیچ درخواست حاضر به خون دادن 
هستند چرا از این پتانسیلها مثل نماز 
همایشهای  و  تجمعات  یا  جمعه ها 

مومنانه استفاده نمی کنید.
چـرا در دانشـگاهها ایـن واحدهـا را 
مسـتقر نمی کنیـد تـا دانشـجویان 
کـه ایثار جـزوی از ویژگی های سـن 
آنهاسـت در ایـن امر شـریک شـوند 
چـرا ایـن واحدهـا را در پادگانها قرار 
نمی دهید چـرا این کارها را امتحان 
نمـی کنیـد و فقط بذل و بخشـش 
آموخته ایـد؟  را  المـال  بیـت  از 
ایـن چـه شـیوه مدیریـت و نـگاه 
بـه یـک فعالیـت اجتماعی اسـت؟ 
چـرا خواسـته نا  خواسـته درآمـد و 
منفعـت را جایگزیـن ایثار و محبت 

و ثـواب کرده ایـد؟

اگر داعیه دار تمدن جهان اسام  ارشاد اسامی گفت: ما  وزیر فرهنگ و 
در قرن سوم هستیم و امروز می خواهیم فضای کشور را به سوی تحقق 
تمدن نوین اسامی حرکت دهیم، چاره ای جز توجه به حوزه فرهنگ نداریم 
تا بتوانیم فرهنگ پایه شویم.به گزارش مرکز روابط عمومی و اطاع رسانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی، محمدمهدی اسماعیلی روز پنجشنبه در 
آیین گشایش ساختمان ستاد مرکزی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، 
همزمان با ۲۰ سالگی راه اندازی این نهاد، اظهار داشت: با نگاه به سابقه برخی 
از مهم ترین نهادهای تاسیس شده، تاکید بر این بود که همزمان با ایجاد یک 
مجموعه، یک نماد هویتی هم برای نهاد کتابخانه ها ساخته شود. به عنوان 
نمونه وقتی می گوییم دانشگاه تهران، همان نماد سردر دانشگاه تهران در 
ذهنمان نقش بسته شود. به همین دلیل، معماری و سبک فرهنگی هنری  
که می خواهد از یک مجموعه یک تصویر ذهنی بسازد مهم می شود و این 
یک نقطه قابل توجهی است.مجموعه های فرهنگی، نمادی که پیدا می کنند، 
خود باید گویای خود باشند. امسال چیزی که نسبت به معماری نظام کشور 
وجود دارد همین است. شما آن را مطابق با ریشه های اصیل فرهنگی هنری 
خودتان پیدا می کنید. به همین دلیل چنین مجموعه ای ساخته شده است.

از پردیس جشنواره های فرهنگی هنری کشور چه خبر؟
رئیس شورای هنر تاکید کرد: برای پردیس بزرگ جشنواره های فرهنگی هنری 
کشور که کارهای آن انجام گرفت، زمین مناسب در جای مناسب در مرکز تهران 
و در بلوار حجاب کنار موزه و دانشگاه تهران انتخاب کردیم که باید در محل 
و گذر خود اتفاق بیفتد؛ این مجموعه و ساختمان مرکزی نهاد کتابخانه ها هم 
که آماده شده، برای یک منظوری در اختیارمان قرار گرفت. در ذهن ها از این 
مجموعه یک معماری اصیل ایرانی اسامی نقش بسته که در چهار گوشه این 
مکان مشخص است. این مجموعه می تواند گویای آن عنصر فرهنگی عمیقی که 
در موضوع کتاب و کتابخوانی به دنبالش هستیم، و نماد موضوع کتابخوانی باشد.

قدمت حوزه کتاب و کتابخوانی به عظمت تاریخ ایران است. مدتی پیش یکی از 
دانشگاه های ایران را با ۱۲۰۰ سال قدمت ثبت کردند اما بعد به ۷۰۰ سال تغییر 
داده شد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی ادامه داد: قدمت حوزه کتاب و کتابخوانی 
به عظمت تاریخ ایران است. مدتی پیش یکی از دانشگاه های ایران را با یک هزار و 
۲۰۰ سال قدمت ثبت کردند اما بعد به ۷۰۰ سال تغییر داده شد. در دوره آل بویه 
مکان هایی تشکیل شد و حوزه تمدنی با حضور علم، دانش، عقانیت و معنویت 
شکل می گیرد که این موارد را با کتاب معرفی می کند. فرهنگ پایه نه به این 
معنی که یک وزیر فرهنگ حرف فرهنگی بزند بلکه به این معنا است که همه 
فرهنگی فکر کنند؛ اما با دست خالی از این نقطه به آن نقطه حرکت کردن برای 

اینکه حداقل ها را فراهم کنیم، تصور نادرستی است.
رهبر عزیز انقلاب بالاترین عنصر فرهنگی کشور است

فرهنگی کشور  عنصر  بالاترین  انقاب  عزیز  رهبر  کرد:  تاکید  اسماعیلی 
ما است. شما به بازدیدشان از نمایشگاه کتاب نگاه کنید. ما امسال شاهد 
بازدید ایشان بودیم و ایشان با طراوت به همه مجموعه هایی که قرار بود، 
سر زدند.خوش به حال ما که در جمهوری اسامی ایران در چنین فضایی 
زیست می کنیم. این نگاه فرهنگی نباید در عمل معارض داشته باشد. انقاب 
اسامی در یک فضای محال از نظر دانشمندان و اندیشمندان سیاسی شکل 
گرفته است، زیرا متصل به منبعی است که با عقل مادی و ریاضی قابل 
مقایسه نیست.عضو شورای عالی انقاب فرهنگی کشور گفت: شما به آیات 
ابتدایی سوره بقره توجه کنید. نخستین ویژگی جامعه اسامی اتصال به 
این منبع الهی است و به دست شبکه عزیز فرهنگی و سربازان گمنام حوزه 

فرهنگ که تاش و مجاهدت می کنند، این اتفاق رقم خواهد خورد.

اسماعیلی: برای فرهنگ پایه شدن چاره ای 
جز توجه به فرهنگ نداریم

اکران ۱۴۰۳ شروع نشده رکورد زد؛
 ۱۸ هزار نفر در صف تماشای تمساح

در سازمان انتقال خون چه میگذرد 

 نخستین ساخته »جواد عزتی« موفق شد تا با جذب بیش از ۱۸ هزار مخاطب، 
رکورد جدیدی را برای اولین روز نمایش یک فیلم به ثبت برساند.

تمساح خونی پس از اقبال خوبی که در جشنواره فیلم فجر به دست آورد، حالا 
در نخستین گام موفق شد تا با جذب بیش از ۱۸ هزار مخاطب، رکورد ۲ ساله 

تعداد مخاطب در روز نخست نمایش یک فیلم را از آن خود کند.
تمساح خونی موفق شد تا در روز گذشته، با نمایش در ۱۸۷ سالن، ۱۸ هزار و 

۲۰۰ مخاطب داشته باشد و یک میلیارد و ۵۰ میلیون تومان بفروشد.
این میزان مخاطب و فروش، بیشترین میزان فروش روز نخست یک فیلم پس از 
ثبت رکورد روز ۲۶ آبان ۱۴۰۰ است که طی آن گشت ۳ موفق شد تا در اولین 
روز نمایش خود، ۲۱ هزار نفر را به سینماها بکشاند.برای امسال، همه فیلم های 
پرفروش، در روز نخست نمایش مخاطبانی کمتر از تمساح خونی داشتند. فسیل 
در روز اول، ۹ هزار و ۲۰۰ مخاطب داشت. هتل هفت هزار و ۴۰۰، هاوایی ۹ هزار 
و ۲۰۰، شهر هرت هشت هزار و ۹۰۰ و ویای ساحلی ۹ هزار و ۳۰۰ مخاطب 
را در روز نخست نمایش خود تجربه کردند.طی سال گذشته نیز انفرادی، ۱۰ 
هزار و ۸۰۰ مخاطب در روز نخست نمایش خود داشت. بخارست پنج هزار و 
۱۰۰، سگ بند پنج هزار و ۵۰۰، ماقات خصوصی ۲ هزار و ۵۰۰، علفزار سه هزار 
و ۳۰۰، تی تی هفت هزار و ۴۰۰، ابلق هفت هزار و ۶۰۰ و دوزیست نیز ۱۵ هزار 
و ۹۰۰ مخاطب در روز نخست اکران خود داشتند. در سال ۱۴۰۰، اگر مورد 
گشت ۳ را فاکتور بگیریم، به دینامیت با ۸۰۰، قهرمان با ۱۵ هزار و ۸۰۰ و 

بی همه چیز با چهار هزار و ۴۰۰ مخاطب می رسیم.
چرا تمساح خونی فروخت؟

تمساح خونی در شرایطی برگ برنده اکران نوروزی سینماها در سال ۱۴۰۳ 
است که چند اتفاق سبب رقم خوردن این استقبال خوب در روز نخست نمایش 
فیلم شده است. نخست، اقبال خوبی که از فیلم در جشنواره فجر امسال به 
عمل آمد و پشتوانه مثبت مغتنمی از سوی منتقدان، داوران جشنواره و مردم 
برای این فیلم مهیا شد. دوم، کنجکاوی های زیاد برای تماشای نخستین ساخته 
جواد عزتی است. مورد بعدی به حضور روز گذشته این بازیگر در سینمای 
لوتوس بازمی گردد که موفق شد تا طی چند سانس، مخاطبان بسیاری را راهی 
این پردیس سینمایی کند. مورد بعدی به تدبیر تهیه کننده فیلم در نمایش 
تمساح خونی از ۱۶ اسفند مربوط است. این فیلم، تنها اثر اکران نوروزی است 
که از هم اکنون به روی پرده رفته و به خوبی می تواند در یک فضای بی رقیب، 
مخاطبان بسیاری که تشنه تماشای آثاری جدید در سینما هستند را به سمت 

خود جذب کند.
منتظر یک سال مملو از رکوردشکنی باشیم

شرایط فعلی سینما به ترتیبی است که پس از جشنواره فجر، استقبال چندانی 
از آثار روی پرده به عمل نمی آید و فضا به سمتی رفته که همان فرمول فسیل، 
این بار برای تمساح خونی در حال رقم خوردن است. بنابراین نه تنها باید منتظر 
یک افتتاحیه باشکوه برای این فیلم باشیم بلکه به اهداف بلندمرتبه تری چون 
نزدیک شدن به رکورد خیره کننده فسیل بیاندیشیم.اکران نوروزی ۱۴۰۳، در 
کم توقع ترین حالت خود، یک اکران دوقطبی خواهد بود. یکه تازی تمساح 
خونی، با کنش مندی مخاطبان بی بدن همراه خواهد بود. تقریبا تمام امتیازاتی 
که برای استقبال از فیلم جواد عزتی وجود دارد، در مورد بی بدن نیز صدق 
می کندهمچنین اکران نوروزی ۱۴۰۳، در کم توقع ترین حالت خود، یک اکران 
دوقطبی خواهد بود. یکه تازی تمساح خونی، قطعا با کنش مندی مخاطبان 
بی بدن همراه خواهد بود. تقریبا تمام امتیازاتی که برای استقبال از فیلم جواد 
عزتی ذکر شد، در مورد بی بدن نیز صدق می کند. ضمن اینکه درام اجتماعی 
بی بدن از این امتیاز طایی برخوردار است که به عنوان تنها فیلم اجتماعی روی 

پرده، درصد قابل توجهی از مخاطبان را به سمت خود جلب کند.

روایت عجیب سارای گرجی از حضور در زودیاک: نه علاقه دارم نه بلدم
تازگی حضور در  به  بازیگر سریال »جیران« که 
برنامه »زودیاک« را تجربه کرده است درباره این 
اتفاق گفت که نه به این بازی عاقه دارم و نه بلدم.

برنامه  در  حضور  درباره  مسعودی فر  فاطمه 
هنرمندان در برنامه زودیاک اظهار داشت: برخاف 
هم تیمی هایم در این برنامه، عاقه ی زیادی به بازی 
مافیا ندارم و به نظرم در این بازی، حرفه ای نیستم. 
اما دلایلی مثل: عوامل، فضای دوستانه کار و نوع 
رفتار گروه با هم، من را ترغیب کرد که در این 
برنامه شرکت کنم و در بازی ها هم تاش می کردم 
که از حرفه ای تر ها یاد بگیرم و بیشتر جنبه های 

انسانی و اخاقی این بازی را در نظر بگیرم.
وی افزود: مثا اینکه بازی به ما یاد می دهد که نباید 
کسی را به خاطر تصمیماتش مامت کنیم. چون 
درست مثل بازی مافیا، در آن لحظه که شخصی 
تصمیمی می گیرد، ما از بیرون او را می بینیم و 
ممکن است قضاوت کنیم اما اگر خودمان را جای 
آن فرد بگذاریم می بینیم که شاید چاره دیگری 
نداشته تا بتواند تصمیم دیگری بگیرد. رای مثال 
من سر ضبط جیران از همکاری با دیگر بازیگران 
که در پروژه بودند لذت می بردم در صورتی که 
قبل از اینکه کار شروع شود، کمی ترس داشتم 
از قرار گرفتن روبروی آن ها اما بعد از جلسه اول 
فیلمبرداری، از خاکی بودن و متواضع بودن آنها 
لذت بردم و به نوعی کار در کنار هرکدام از آن ها 
برا من یک کاس و تجربه بازیگری بود مسعودی فر 
از اولین تجربه حضورش مقابل دوربین گفت: فیلم 
پوست، اولین تجربه کاری من بود. با اینکه من در 
این فیلم، سکانس های زیادی نداشتم اما کاراکتر 

مارال تایین کننده مسیر دیگر کاراکتر ها بود و 
حضورش در دیالوگ ها حس می شد. بازیگر فیلم 
به رشدش  رو  از دلیل روند  سینمایی »پوست« 
با  بازی شدن  بازیگری و هم  در فضای حرفه ای 
بازیگران باتجربه تر و نام آشنا در پروژه های مختلف 
گفت و اذعان داشت: بعد از فیلم پوست، از دفتر 
آقای فتحی با من تماس گرفتند که برای تست 
سریال جیران به دفترشان بروم. ما دو سه هفته 
پیاپی فیلمنامه می خواندیم که همان تست من 
بود و بعد از آن، آقای فتحی من را انتخاب کردند. 
نقش سارای گرجی برای من بسیار تجربه خوب و 
شیرینی بود. می توانم این روند را به قانون جذب 
گره بزنم. رسیدن من به چیزهایی که می خواستم 
از گذشته، با تصور این جایگاه شروع شد. به نظرم 
هر شخص اگر در مسیر خواسته هایش زیست کند، 
به هدفش  و  می شود  پیدا  راهش  هر طور شده 
خواهد رسید. من به شناخت آدم ها، خیلی عاقه 
دارم. از نظر من هر آدم مثل یک کتاب یا یک فیلم 
سینمایی است که زندگی خاص خودش را دارد و 
یک عقبه و تجربیاتی دارد که شناخت آن برای من 

بسیار جذاب و لذتبخش است. حالا در این مسیر، 
می تواند  می گیرد،  قرار  ما  راه  سر  که  فردی  آن 
هر کسی باشد. با این نوع نگاه، ارتباط گرفتن و 
تعامل با آدم ها برای من کار لذتبخش در عین 
حال چالش برانگیزی است. این درباره همکاری من 
با بازیگران با تجربه تر صدق می کند. برای مثال 
من سر ضبط جیران از همکاری با دیگر بازیگران 
که در پروژه بودند لذت می بردم در صورتی که 
قبل از اینکه کار شروع شود، کمی ترس داشتم 
از قرار گرفتن روبروی آن ها اما بعد از جلسه اول 
فیلمبرداری، از خاکی بودن و متواضع بودن آنها 
لذت بردم و به نوعی کار در کنار هرکدام از آن 
ها برا من یک کاس و تجربه بازیگری بود. وی به 
اختاف نظرهای موجود بین بازیگران برای حضور 
در شوهای مختلف اشاره و تشریح کرد: متاسفانه 
یک چند دستگی بین بازیگران ایجاد شده که به 
برخی از همکاران می گویند در رئالیتی شو شرکت 
نکنید، با فانی کار نکنید یا اینجا نروید و آنجا بروید 
و.... این چند دستگی باعث شده که آدم ها خودشان 
و مسیری که می خواهند در آن قدم بردارند را گم 
کنند و این کار قدرت تصمیم گیری همسالان ما را 

تحت تاثیر قرار داده است.
همه دوست داریم کار کنیم و تجربه کنیم. حالا 
چه در تئاتر، چه در سریال، چه فیلم سینمایی 
بازیگر  عنوان  به  ما  که هست.  چیزی  آن  هر  و 
entertainer هستیم یعنی کارمان میزبانی و 
سرگرم کردن مخاطب است. به نظر من هرکسی 
مسئول انتخاب های خودش است و به راحتی باید 

بتواند در خصوص تجربیاتش تصمیم بگیرد. 

جلال طاهری:  آیا ایرانیان خارجی ستیز هستند؟
نه؛ بلکه باید گفت ایرانیان استقال طلب هستند و ستیزشان  با 
بیگانه با هدف تحقق استقال است. لذا هر وقت استقال شان 
ضربه دید به تکاپو افتاده اند قیام ها و نهضت های مختلف برهمین 
اساس بوده است. مانند نهضت تحریم تنباکو، قیام تهران، نهضت 
جنوب، رئیسعلی دلواری، نهضت جنگل و… همه برای حفظ 

استقال میهن و جلوگیری از تجاوزات بیگانه بوده است.
 این مساله متاثر از شیعه بودن ماست یا هویت ایرانی؟

هر دو؛ هم هویت شیعی ما و هویت ملی. ما نمی توانیم این دو را از 
هم تفکیک کنیم در تاریخ ایران به خصوص در پنج قرن اخیر این 
دو چنان با هم ممزوج شده است که امکان تفکیک وجود ندارد.

اولا تاریخ نگاری موجود ما عمدتا سرگذشت نامه است و باید بین 
تاریخ  و سرگذشت نامه تقاوت قائل شد.  سرگذشت نامه ها را 
قوم غالب ممکن است بنویسند، ولی تاریخ می تواند در حوزه های 
اجتماعی، سیاسی، مردمی و.. باشد.  ولی نکته مهم آن است 
که حتی در دوران سیاه تاریخی هم باید توجه داشته باشیم 
که تاریخ، فقط سرگذشت ساطین و سیاست گذاران نیست. 
در قصه مغول ها که بدترین دوران تاریخی کشورمان است هم 
می  توان یک تاریخ نگاری اجتماعی داشت؛ تاریخ نگاری که نشان 
دهد قوم غالب چگونه مغلوب فرهنگ ساکنان این سرزمین شد و 
حتی به خدمتگذاری به این فرهنگ پرداختند و مسجد گوهرشاد 

نمادی از این مسئله است.
 همانطور که میدانیم سالها غرب بر کشورمان نفوذ داشته 
است آیا توانسته  آن طور که می خواهد تاریخ سازی کند؟

جامعه ایرانی به غرب نزدیک شده است اما مقاومت درونی هم 
متقابا در آن شکل گرفته است و این مقاومت ریشه تاریخی 

دارد. مثا همزمان با دوران پهلوی اول، در ترکیه نیز آتاتورک 
به دنبال غربی سازی بود و اینکه اسام را از صحنه اجتماعی 
حذف و حجاب برداشته شود. آتاتورک موفق شد، ولی ایران به 
دلیل ریشه تاریخی و همان مقاومتی که مطرح کردم، عملی 
نشد؛ بنابراین به نظر می آید  ایران در زمانه ترویج فرهنگ غرب 
توسط عوامل داخلی، داشته های خود را برتر می دانسته است. این 
به خاطر همان مقاومت هویتی و فرهنگی ایرانیان و ریشه های 
مذهبی آنان است و موجب شد سیاست های رضاخانی در ایران 

با شکست مواجه شود.
 اگر قرار باشد جای یک شخصیت تاریخی باشید کدام را 

انتخاب می کنید؟
و زمان شناس  عالم  ایشان روحانی  اصفهانی،  نورالله  آقا  حاج 
و آگاهی بود که فعالیت هایش محدود به اصفهان، ایران زمان 
خودش نیست  حتی برای جهان اسام هم فعالیت می کرد. مثا 
در جنگ جهانی اول ایشان علمای طراز اول آن روزگار  را گردهم 

آورد تا نسبت به حوادث پیش آمده راهکاری داشته باشند.

  چرا با وجود شهرت و موقعیت بالایی که ایشان داشت 
هنوز نزد مردم ناشناخته است؟

البته نزد تاریخ شناسان و کارشناسان تاریخی شناخته شده است 
حتی رهبری هم بارها از ایشان  اسم برده اند، ولی متاسفانه 
فضای جامعه به دلیل کم کاری ها، ایشان را کمتر می شناسند؛ 
هم کم کاری ما و هم تاریخ نگاری پهلوی که حضور و نام ایشان 
را کمرنگ کرده است؛ چراکه از مخالفان سرسخت و جدی با 
رضاشاه بود. یک سریال هم می خواستند از ایشان بسازند ولی 
مسایل مالی و برخی موارد دیگر فعا مانع از تولید آن شده است.

  امانت دارترین فرد درتاریخ به نظر شما کیست؟
نمی توانیم پاکدستی را در تاریخ صد درصد نشان دهیم. اینکه 
فردی عقاید و ذهنیت های خود را روی مطالب تاریخی وارد 
نکند و بگوید من سعی کرده ام بی طرفانه تاریخ نگاری کنم. این 
هم خیلی کم است ولی به شخصه کتاب »تاریخ دخانیه« از شیخ 
حسن کربایی را یک واقعه نگاری خوب درباره نهضت تحریم 
تنباکو می دانم. چون چند بار هم خوانده ام و شناخت دارم به 
نظرم امانتداری خوبی در ارائه فهم تاریخی مناسب در خصوص 

این نهضت داشته است.
 بزرگترین دروغ تاریخی به نظر شما کدام است؟

من واژه دروغ را نمی پسندم بهتر است آن را اشتباه تاریخی تعبیر 
کنیم که بعضا باعث شده ما ۲۵۰ سال تاریخ خودمان را نادیده 
بگیریم. صفویه دوران مهم در تشیع است ولی برخی تاریخ نگاران 
آن را به عنوان یک دوران تا حدی منفی معرفی کرده و به حاشیه 
رانده اند. دوگانه سازی با عنوان تشیع علوی ـ تشیع صفوی که 
توسط دکتر شریعی صورت گرفت یکی از اشتباهات اساسی در 

تحلیل تاریخ معاصر ما بوده است.

روایتگری نادرست و آموزش ضعیف دو عامل فاصله گرفتن مردم از تاریخ شده است)قسمت دوم(
گفتگو با دکتر مصطفی مرتضوی پژوهشگر تاریخ معاصر؛


